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Važniji telefoniVažniji telefoni
ORDINACIJE OBITELJSKE MEDICINE
Vedrana Tudor Špalj dr.med.:                 091/251-8002
Sandra Ušljebrka Šimunović dr. med.:   051/222-627
Toljanić-Brdar, Vesna dr. med  
(predškolska doktorica):                                  051/259-644
Sanja Dokoza Matejčić, dr. med.  
(zamjena: Rahela Weissenbacher, dr. med.):  051/259-868 
      
PATRONAŽNA SLUŽBA
Bojana Burić bacc. med. techn.:                  099/251-8224
Nina Mikuličić bacc. med. techn.:               099/251-8241

STOMATOLOŠKE ORDINACIJE
Ana Dunatov Bolf dr. med. dent.:                051/250-993
Filip Jovanović dr. med. dent.:                         051/250-993

LJEKARNA:
Ljekarna Prima Pharme                              051/545-391
Čavja 52, Čavle
E-mail: cavle@primapharme.hr
Radno vrijeme:
Ponedjeljak – petak: 07:00 – 20:00 sati
Subota: 08:00 – 13:00 sati

BANKA
Erste & Steiermärkische Bank d.d.           072/376-730
Čavja 17, Čavle
Radno vrijeme:
Ponedjeljak, srijeda i petak: 08:00 – 15:00 sati
Utorak i četvrtak: 11:00 – 18:00 sati 
  
FINA
FINA - Poslovnica Čavle                              051/206-741
Vrh Čavje 8, Čavle 
Radno vrijeme:
Ponedjeljak – petak: 07:30 – 18:30 sati
Subota: 08:00 – 12:00 sati
Utorak i četvrtak: 11:00 – 18:00 sati

POŠTA
Poštanski ured Čavle                                   051/525-828
Trg hrvatskih branitelja 1, Čavle
Radno vrijeme:
Ponedjeljak – petak: 08:00 – 17:00 sati
Subotom: 08:00 – 12:00 sati

MATIČNI URED
Matični ured Čavle                                        051/354-142
Čavja 17, Čavle
Radno vrijeme:
Ponedjeljak – petak: 08:30 – 14:00 sati

Općina ČavleOpćina Čavle
Općinska načelnica

 Ivana Cvitan Polić
Predsjednik Općinskog vijeća

Norbert Mavrinac
Adresa: 51219 Čavle, Čavja 31
Telefon: 208-300, 208-310
Fax:  208-311
Internet: www.cavle.hr
Dan Općine

1. svibanj (parne godine),
24. kolovoz (neparne godine)

Upravni odjelUpravni odjel
Uredovno vrijeme:

• 8.30 – 11.00 (pon, srij, pet),
• 9.00 – 11.00 i 13.00 – 17.00 (ut)

Načelnica svakog utorka od 15 do 17 sati 
prima stranke uz prethodnu najavu na telefon 
208-310.
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Sandi Bujan Cvečić       

Poštovani mještani i dragi čitatelji naše Gmajne,

TURISTIČKA ZAJEDNICA
TZ Čavle                                                      051/549-120
Čavja 17, Čavle
E-mail: info@tz-cavle.hr
Radno vrijeme:
Ponedjeljak – petak: 08:00 – 15:00 sati

OSNOVNA ŠKOLA ČAVLE
OŠ Čavle                                                      051/259-169
Čavja 47, Čavle
E-mail: os.cavle@gmail.com

JAVNI BILJEŽNIK
Javni bilježnik Vesna Šeškar                  051/545-326
Čavja 70, Čavle
E-Mail: notar.seskar@ri.t-com.hr
Web: http://www.hjk.hr/uredi/jb/322
Radno vrijeme:
Ponedjeljak, srijeda i petak: 08:30 – 16:00 sati
Utorak i četvrtak: 08:30 – 18:00 sati

DIMJAČARSKE USLUGE
Osoba za kontakt:                                  091/952-2829 
Ivica Ćendo 
E-mail: ivicakamino@gmail.com

PRINUDNI UPRAVITELJ STAMBENIH  
ZGRADA
Karmen Vukorepa - KV – STAN d.o.o.  051/440-760
Užarska 30/III, Rijeka                               098/431-283
E-mail: Karmen.vukorepa@kv-stan.hr

PRIJAVA KVARA JAVNE RASVJETE
Prijava kvara javne rasvjete prijavite na broj 
telefona 0800 301 300

KD Čavle d.o.o.                                          051/545-313
Krenovac 2, Čavle
E-mail: kd.cavle.uprava@gmail.com
web: http://kdc.hr/

U slučaju smrti potrebno je obavijestiti policiju 
pozivom na broj 192, koja upućuje mrtvozornika da 
pregledom utvrdi činjenicu smrti i izdaje:

• dozvolu za pokop umrle osobe
• potvrdu činjenice smrti
• potvrdu o smrti

Obitelj se u što kraćem roku obraća Upravi Groblja 
(Komunalnom društvu “Čavle” d.o.o.), na telefonski 
broj 051/545-313 ili mob. 099/326-1003, te će tada 
naši djelatnici preuzeti pokojnika, a obitelj dolazi u 
prostorije Uprave groblja, Krenovac 2, 51219 Čavle 
gdje će ugovoriti sve potrebne radnje za sahranu.
Ukoliko smrt nastupi u bolnici, domovima za starije 
osobe i drugim ustanovama, službene osobe oba-
vještavaju obitelj, te će tada naši djelatnici preuzeti 
pokojnika.
Više informacija na: http://kdc.hr/pogrebne-usluge/

PRAŽNJENJE I ODVOZ OTPADNIH 
VODA IZ SEPTIČKIH I SABIRNIH JAMA
KD Vodovod i Kanalizacija d.o.o.
Dolac 14, Rijeka
Tel.: 051/353-841 od ponedjeljka do petka od 
07:30 do 15:30 sati
Tel.: 051/353-885 svakog dana od 0-24 sata
E-mail: septicke@kdvik-rijeka.hr

slijedom nepredvidivih osobnih razloga ovoga puta pred vama se nalazi trobroj 
našeg općinskog lista. U njemu smo nastojali obuhvatiti sve najvažnije trenutke 
u proteklom razdoblju i najaviti ono što nam tek predstoji. Ovaj list još jednom 
potvrđuje koliko se velikih stvari događa u našem naoko malom mjestu. Veliki 
su to projekti, priče i uspjesi naših mještana, njihovih projekata i manifestacija. 
Živimo u mjestu u kojem nitko „ne želi ići malen ispod zvijezda“. Svatko u do-
meni svog djelovanja želi ostaviti neki trag. Ususret božićnim blagdanima po-
novno računamo na veliko dobrodušno srce naših Grobničana i drugih čitatelja. 
Ovim putem molimo vas da nam pomognete u širenju vijesti o humanitarnoj 
akciji “Čavja za svoji judi” kako bismo zajedno uljepšali blagdane onima koji su 
u potrebi. Općina pomaže u skladu sa zakonskim mogućnostima, ali potrebe 
nekih obitelji su puno veće. No, zajedno možemo više. Svatko u sladu sa svojim mogućnostima. I mali prilog 
doprinijeti će sreći ovih obitelji. 
Detalji humanitarne akcije nalaze se u pismu načelnice Općine Čavle Ivane Cvitan Polić koje prenosimo u ci-
jelosti. 
Puno zdravlja, mira i veselja za Božić i novu 2025. godinu želi vam ekipa Gmajne! 

Sandi Bujan Cvečić

BOŽIĆNA HUMANITARNA AKCIJA

ČAVJA ZA  
SVOJI JUDI!  

MATIČNI URED ČAVLE

(od 08.10.2023. do 31.12.2023.)

(od 1.1.2024. do 15.11.2024.)

Preminuli:

Rođeni:
Sara  Krezner, 27.10.2023.
Esma Alijagić, 01.11.2023.
Mateo Ćubelić,10.11.2023
Niko Mijić,  21.11.2023.
Teo  Crnjak, 05.12.2023
Valeria Capan, 27.10.2024.
Rosalin Marinović, 08.10.2024
Karlo Marić, 6.6.2024.
Melina Šuše, 9.9.2024.
Ruben Barišić, 19.9.2024.
Veronika Rahelić, 5.9.2024.
Tara Damijanić, 3.9.2024.
Adrian Radošević, 17.6.2024.
Magdalena Lukanić, 1.9.2024.
Tena Malnar, 6.8.2024
Erica Lučić, 25.7.2024
Tin Marasović, 11.8.2024
Elina Terzić, 10.6.2024.
Leona Klobučar, 27.6.2024.
Vid Medica, 15.7.2024.

Vito Maršanić, 14.2.2024.
Lucija Šokić,2.6.2024.
Jakov Pilipović, 29.5.2024.
Šimun Pilipović, 29.5.2024.
Gaia Tomić, 13.5.2024.
Adrian Štimac, 22.9.2023.
Gabriel Ožanić, 19.2.2024
Julia Obrč, 29.2.2024.
Alex Tomić, 4.3.2024.
Antea Dumenčić, 27.3.2024.
Dominik Biondić, 27.11.2023.
Colin Ćućić, 3.9.2023.
Fllorian Faniqi, 31.1.2024.
Julia Rosić, 2.2.2024.
Patrik Gržin, 8.1.2024.
Eva Perić, 6.12.2023.
Judita Vukić,22.12.2023.
Liam Imeraj, 15.8.2023.
Šimun Zurak, 15.12.2023.

Josip Biondić  03.01.2024.
Andjelka Kovačević  31.12.2023.
Ante Lucić  30.12.2023.
Željko Matić  01.01.2024.
Dumica Zec  01.01.2024.
Savo Kamenar  03.01.2024.
Ivanka Đurić  02.01.2024.
Milica Trkulja04.01.2024.
Amalija Zubović  07.01.2024.
Antun Muhvić  15.01.2024.
Zorka Kraguljac  10.01.2024.
Antonija Jug  21.01.2024.
Josipa Tintor  23.01.2024.
Ivanka Licul  24.01.2024.
Anka Jovanović  29.01.2024.
Biserka Mičetić  29.01.2024.
Božena Pavasović  27.01.2024.
Mirsada Bahtijarevic  05.02.2024.
Lionella Franko  05.02.2024.
Antonija Tijan 03.02.2024.
Marko Mioljević  02.02.2024.
Stanka Manjgotić  02.02.2024.
Hranimir Matejčić  05.02.2024.
Krešimir Dukić  02.02.2024.
Luigi  Brun  07.02.2024.
Vladimir Biljan  07.02.2024.
Kazimir Marušić  06.02.2024.
Milka Janković  13.02.2024.
Milena Bradičić  14.02.2024.
Antica Pernjak  15.02.2024.
Frida Mavrinac  16.02.2024.
Jasmina Neškić  23.02.2024.
Hasan Seferagić  27.02.2024.
Hildegarda Kožuh-Bassi  04.03.2024
Marko Popić  29.02.2024.
Romeo  Bradamante  09.03.2024.
Marija Kukuljan  10.03.2024.
Veljko Kovačević  13.03.2024.
Franjo Andrić 14.03.2024.
Jela Blažević 21.03.2024.
Sabiha Krajačić  22.03.2024.
Đurđica Stašić  29.03.2024.
Margita Žeželić  29.03.2024.
Nedjeljko Lošić  01.04.2024.
Zvonimir Matetić  02.04.2024.
Radoslav Marinković  02.04.2024.
Bogomir Broznić  07.04.2024.
Mirko Majdandžić  05.04.2024.
Nikica Čargonja  09.04.2024.
Pavle Turina-Dvornik  13.04.2024.
Adelina Franović  09.04.2024.
Anica Filipović  19.04.2024.
Marica Samaržija 26.04.2024.
Katarina Hepp  01.05.2024.
Bruna Muždeka  09.05.2024.
Nada Benić  13.05.2024.
Dragan Butković  11.05.2024.

Miodrag Bogdanović 19.12.2023.
Eugen Colnar 09.12.2023.
Vujo Dobrijević19.12.2023.
Aleksandar Iglić  22.12.2023.
Toma Jurković16.11.2023.
Miroslava Kik18.12.2023.
Rajna Kregar 14.10.2023.
Milica Lazić 13.10.2023.
Ilija Lončar  31.07.2019.
Miron Lončarić  21.10.2023.
Bruno Maglić26.11.2023.
Danica Mavrinac  02.12.2023.
Ljubiša Milenković  29.10.2023.
Rade Milošević  22.12.2023.

Ružica Patila  03.11.2023.
Leonarda Percan 19.12.2023.
Ivan Perušić 17.11.2023.
Vera Stipčić 18.12.2023.
Vid Trkulja 19.12.2023.
Sonia Viškanić 20.10.2023.
Terezija Ćosić 14.11.2023.
Mira Čandrlić 16.11.2023.
Ljuba Čohar 25.12.2023.
Milja Đukić 20.11.2023.
Josip Štimac 15.10.2023.
Katarina Šulj 17.11.2023.
Amarila Šušnić  27.12.2023.

Marija Mijalić 19.05.2024.
Marija Kustić 17.05.2024.
Milka Katalinić  21.05.2024.
Berto Prodan 22.05.2024.
Mesrura Jašarević  23.05.2024.
Vera Bošnjak  22.05.2024.
Marta Žeželj  25.05.2024.
Marija Stilinović  25.05.2024.
Singh Varjinder  26.05.2024.
Petar Bačić  24.05.2024.
Žarko Trahlić 29.05.2024.
Antun Mihelčić  04.06.2024.
Jure Roščić  01.06.2024.
Mirko Janković  05.06.2024.
Milan Vičević  06.06.2024.
Zdravko Brdar  11.06.2024.
Bogomir Polić  13.06.2024.
Marija Karabaić  24.06.2024.
Ivan Marincel 23.06.2024.
Đurđica Ružić 25.06.2024.
Boris Sekardi 24.06.2024.
Nedjeljka Filipović  10.07.2024.
Koviljka Vukelić  18.07.2024.
Vlasta Vuković  26.07.2024.
Marija Majer  26.07.2024.
Anica Plješa  21.07.2024.
Ivan Štiberc  05.08.2024.
Milenka Kinkela  13.08.2024.
Matea Šanko 15.08.2024.
Bepina Kurilić  16.08.2024.
Ivanka Gržančić  19.08.2024.
Milica Plišić   20.08.2024.
Robert-Marko Tošić  15.08.2024.
Bude Zrnić  26.08.2024.
Ante Fućak  27.08.2024.
Dragica Sterle  28.08.2024.
Ines Žuro  06.09.2024.
Tatiana Vardabasso  05.09.2024.
Josip Raspor  10.09.2024.
Nataša Suzan 17.09.2024.
Ivan Krišković  21.09.2024.
Estera Šupraha  19.09.2024.
Josip Košćec  21.09.2024.
Vera Kresoević  22.09.2024.
Miroslav Drašković  20.09.2024.
Nevenka Žeželić  27.09.2024.
Luciana Dimini  05.09.2024.
Milka Glavač  29.09.2024.
Ana Praščević 03.10.2024.
Marija Zaharija  10.10.2024.
Ana Padjen 15.10.2024.
Ugo Čerlenica 19.10.2024.
Dubravka Rudić-Vranić  21.10.2024.
Anita Šalov  30.10.2024.
Marijana Zekić  04.11.2024.
Atos Broznić  02.11.2024.
Marija Žigić  06.11.2024.

pismo načelnice

Poštovane udruge i dragi mještani,
molimo Vas za suradnju kako bismo zajedničkim snagama u ovo predbožićno 
vrijeme prikupili sredstva za najpotrebitije mještane s područja naše općine. 
Odlučili smo se za ovu inicijativu potaknuti slučajem naših sumještana iz Že-
želovog sela. Radi se o šesteročlanoj obitelji s dvoje maloljetne djece, dvoje 
umirovljenika s minimalnim primanjima te jednom zaposlenom osobom, 
zbog čega im je ova podrška prijeko potrebna. Ova obitelj našla se u iznimno 
teškoj situaciji kada im je u subotu, 26. listopada 2024. godine, podmetnut 
požar na njihovoj obiteljskoj kući. Pri tome je sama kuća znatno oštećena, dok 
su dva osobna vozila, kupljena na kredit, potpuno izgorjela. Srećom, u ovom 
strašnom događaju nitko nije ozlijeđen, no obitelj je doživjela veliki šok, a ra-
zlog za ovakav čin ostaje nepoznat. Osiguranje će im pokriti dio štete nastale 
na kući, međutim ostaju i dalje veliki troškovi koje moraju sami pokriti.
Osim ove obitelji, općini su poznati i podaci o još nekoliko obitelji u vrlo teš-
kim materijalnim situacijama, a koje su dodatno opterećene i teškim zdrav-
stvenim stanjem. Općina je svim tim obiteljima odmah pomogla sukladno 
Odluci o socijalnoj skrbi, međutim to nije dovoljno i zato smo se odlučili po-
zvati i svih vas u pomoć i za ovu namjenu otvoriti posebni humanitarni račun.

Račun je otvoren u Erste&Steiermârkische Bank d.d.  
IBAN: HR4524020061500144667
Sva prikupljena sredstva biti će javno objavljena, te dodijeljena potrebitim 
obiteljima iz naše općine.
Opće poznata je grobnička darežljivost i veliko srce pa vjerujem da ćemo za-
jedničkim snagama ipak uspjeti pomoći onima kojima je to stvarno najpo-
trebnije i uljepšati im božićne blagdane.
Od srca hvala svima koji se odazovu na ovaj poziv i pruže ruku pomoći!
Sretan vam Božić i Novo leto!

načelnica Ivana Cvitan Polić sa suradnicima 
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razvoj

AGLOMERACIJA: ULAGANJE U VODNO KOMUNALNU INFRASTRUKTURU 

Sačuvati čistu vodu i za 
buduće generacije 

razvoj

U Salonu Grada Rijeke u ožujku su 
potpisani ugovori za izgradnju su-
stava odvodnje za grupu radova F 

– Proširenje Čavle i grupu radova G – Pro-
širenje Jelenje, u okviru projekta „Pobolj-
šanje vodno-komunalne infrastrukture na 
području aglomeracije Rijeka“, sufinancira-
nog sredstvima Europske unije iz Kohezij-
skog fonda.

Prisutnima se obratio Marko Filipović, gra-
donačelnik Grada Rijeke te načelnici Opći-
ne Čavle i Jelenje koji su izrazili zadovolj-
stvo skorim početkom radova na njihovom 
području.

„Jako mi je drago da kompletiramo ovaj 
projekt vrijedan gotovo 234 milijuna eura, 
jedan od najznačajnijih infrastrukturnih 
zahvata na području RH. Projekti ovakvog 
opsega ne samo da donose promjene na 
infrastrukturnom planu, već su simbol kva-
litetne suradnje velikog broja sudionika, 
sve s ciljem brige za budućnost našeg gra-
da, ali i okolnih gradova i općina. Zahvalju-
jući ovom projektu, buduće će generacije 
moći nastaviti uživati u riječkoj vodi te 
imati kvalitetnu komunalnu infrastrukturu, 
koja će ostati ovdje, generacijama iza nas“, 
istaknuo je pritom gradonačelnik Rijeke 
Marko Filipović.

Izvođač ugovora za izgradnju sustava od-
vodnje za grupu radova F – Proširenje Čavle 
je tvrtka G.P.P. Mikić, a vrijednost ugovora 
iznosi 34,4 milijuna EUR (bez PDV-a). Rok 
izvođenja radova je 59 mjeseci. U sklopu 
ove grupe radova predviđena je gradnja 
ukupno nešto manje od 27 km gravitacij-
skih kolektora, 8,4 km tlačnih vodova, 24 
crpne stanice i vodoopskrbni cjevovodi u 
duljini od 21 km. Izgradnja sustava odvod-
nje planirana je na području općine Čavle 
odnosno u naseljima Cernik, Podvrh, Cen-
tar Čavle, Banjevac, Žeželovo selo, Žubro-
vo, Podčudnić, Bok, Selina, Vlačina, Jezero 
i Zastenice te općine Jelenje, u naseljima 
Lukeži, Jelenje i jugoistočni dio Dražica. Pa-
ralelno će se izvršiti rekonstrukcija javnog 
vodovoda na pojedinim dionicama, uz dje-
lomično financiranje iz lokalnih sredstava.

O svim radovima građani će se informirati 
putem medija, internetske stranice te GIS 
web aplikacije kojoj sami mogu pristupiti 
preko službene web stranice EUPAR pro-
jekta www.aglomeracijarijeka.eu.

Polovicom srpnja ove godine započeli su 
pripremni radovi na mimovodu na područ-
ju Zastenice I.

O PROJEKTU
Projekt „Poboljšanje vodno-komunalne infrastrukture na području aglomeracije Rijeka“ jedno je od najvećih ulaganja u 
komunalnu infrastrukturu u Republici Hrvatskoj.

Njime je predviđena izgradnja uređaja drugog stupnja pročišćavanja otpadnih voda u Rijeci na lokaciji Delta te gradnja 
i rekonstrukcija oko 217 kilometara kanalizacije i 125 crpnih stanica. Uz navedeno, izvodit će se radovi na oko 100 kilo-
metara javne vodoopskrbe u dva grada – Rijeci i Kastvu te tri općine – Viškovo, Čavle i Jelenje, koje čine područje aglo-
meracije Rijeka. Tijekom provedbe EU projekta izvodit će se i dodatni radovi na izgradnji javne vodoopskrbe, koji će biti 
financirani iz lokalnih sredstava.

CILJ PROJEKTA:
• dostizanje europskih standarda u upravljanju komunalnim otpadnim vodama

•  povećanje stupnja zaštite izvorišta pitke vode

•  smanjenje zagađenja mora

•  osiguranje dobrog stanja voda, zaštita vodnih i o vodi ovisnih ekosustava

•  smanjenje gubitaka i povećanje efikasnosti vodoopskrbnog sustava

UKUPNA VRIJEDNOST PROJEKTA: 
Projekt “Poboljšanje vodno-komunalne infrastrukture na području aglomeracije Rijeka” vrijedan je 233.799.649,88 EUR 
(bez PDV-a), a sufinancira ga Europska unija u visini od 166.772.643,17 EUR (bez PDV-a), što čini 71,33% troškova. Sredstva 
Europske unije osigurana su kroz Operativni program „Konkurentnost i kohezija“ za razdoblje 2014.-2020.

Preostali dio vrijednosti projekta u visini od 67.027.006,70 EUR odnosno 28,67%, osigurava se iz nacionalnih sredstava za 
sufinanciranje troškova projekta. Republika Hrvatska putem Ministarstva zaštite okoliša i energetike i Hrvatskih voda osi-
guravaju po 24.575.451,99 EUR. Preostalih 17.876.102,73 EUR nacionalnih sredstava osigurava KD Vodovod i kanalizacija 
putem dugoročnog financijskog kredita.

PROJEKT UKLJUČUJE:
• 217 km kanalizacijskih cjevovoda

• 125 kanalizacijskih crpnih stanica

• 12 retencijskih bazena

• 20 kišnih preljeva

• 3 separatora masti i ulja

• Rekonstrukciju 100 km vodovoda

•  Izgradnju uređaja za pročišćavanje otpadnih voda (UPOV) aglomeracije Rijeka

• Uz Projekt će se izvoditi dodatni radovi na izgradnji/rekonstrukciji javne vodoopskrbe koji će se financirati iz lokalnih 
sredstava.

Radi se o kolektorima K6.2 – ulica Podupo-
ra od kbr. 8 do spoja sa ulicom Zastenice, 
K6.3 – ulica Lukinićevo od kbr. 8 do spoja 
sa ulicom Zastenice, K6.4 – ulica Kalina od 
kbr. 6 do spoja sa ulicom Brdo. Krajem ruj-
na počeli su radovi na području Zastenice 
II.Radi se o kolektorima K 6.1.1: RO26 do 
RO30 – ulica Brdo od k.br. 1 do spoja s uli-
com Podstenice, K 6.6.1: RO71 do RO67 – 
ulica Baredina od k.br. 11 do spoja s ulicom 
Zastenice i K 6.10: RO82 do RO2 – ulica Za-
stenice od k.br. 45 do k.br. 50).

Građani se mole za razumijevanje i str-
pljenje tijekom radova te pridržavanje 
privremenih prometnih znakova i uputa 
na gradilištu, poručuju iz KD Vodovod i ka-
nalizacija.

Potpisivanje-ugovora aglomeracija
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REGULACIJA PROMETA VOZILA I PJEŠAKA U ČAVLIMA 

Velika ulaganja u prometnice i sigurnost 
sudionika u prometu 

U Čavlima su realizirani veliki projek-
ti na poboljšanju kvalitete i sigur-
nosti prometnica. Završena je tako 

prva faza asfaltiranja i uređenja nerazvr-
stanih cesta. Asfaltirana je ulica Ogradice 
u Sobolima, ulice Usinj i Škrile u Mavrinci-
ma te pristupna cesta do Lovačkog doma 
Čudnič. 
„Riječ je o održavanju nerazvrstanih cesta 
Općine Čavle za koje smo sklopili ugovor 
s tvrtkom GP Mikić. Vrijednost izvedenih 
radova je 120 tisuća eura. U drugoj fazi 
od većih zahvata planira se kompletno 
uređenje ulice Tićarnica“, rekla je načelni-
ca Ivana Cvitan Polić.

U naselju Mavrinci u ulici Podbrdo zavr-
šeni su građevinski radovi na uređenju 
prometnice, uz nužno premještanje vo-
dovodnih i kanalizacijskih instalacija, te 
rješavanje oborinske odvodnje. Radove 
ukupne vrijednosti oko 100 tisuća eura 
izvodi tvrtka  Građevinar iz Čabra.  Rado-
ve na premještanju vodovoda i kanaliza-
cije ugovorio je KD Vodovod i kanalizaci-
ja, a financiraju se iz razvojnih sredstava 
Općine Čavle u visini od oko 40 tisuća 
eura.  

Nakon napravljenog projekta oborinske 
odvodnje za ulice Rakovo selo i Stranica u 
Buzdohnju, nastavilo se s projektiranjem 
za ulicu Vrh Čavje te je posao dodijeljen 
tvrtki Rijeka projekt za 14.500 eura. 

U ulici Boki izgrađen je potporni zid i 
asfaltirana cesta te postavljena zaštitna 
ograda. Radove je izvodila tvrtka Cenoza 
u vrijednosti od 61 tisuću eura. 

„ Ulažemo i u sigurnost vozača, ali i pje-
šaka. Izgrađeno je nekoliko pješačkih pri-
jelaza na uzdignutim plohama, a koji se 
koriste za smirivanje prometa i povećanje 
sigurnosti pješaka na županijskoj cesti LC 
58110 koja spaja Čavle i Mavrince. Pro-
jekt vrijedan 38 tisuća eura sufinanciran 
je sredstvima MUP-a kroz Nacionalni 
program sigurnosti cestovnog prometa. 
Radove je izvela tvrtka Guste zidine, a 
prema projektu Pro Via“, istaknula je na-
čelnica Cvitan Polić.

Novi pješački prijelaz izgrađen je i obilje-
žen te prilagođen osobama u kolicima u 
centru Čavala kod Doma kulture. Na taj 
način doprinosi se sigurnosti pješaka koji 
su na tom mjestu učestalo pretrčavali 
cestu unatoč tomu što nije bio označen 
prijelaz. 

Zbog sigurnosti pješaka i vozača u tijeku 
je i projektiranje rekonstrukcije ulice Ka-
menji u Čavlima, a cilj projekta je prošire-
nje ceste, izgradnja pješačkog nogostu-
pa te ograde prema sportskom igralištu 
Jama. Projekt je ugovoren sa tvrtkom GPZ 
u vrijednosti od 17.500 eura. 
„Napravljeni su i prometni elaborati za 
smirivanje prometa u ulici Umelice, Buz-
dohanj, zatim elaborati za novu promet-
nu regulaciju u ulicama Krivujata, Halo-
vac kod groblja Cernik te za ograničenje 
mase vozila za ulice Zastenice, Rakovo 
selo, Žubrovo i Žeželovo selo, Cipica, Ha-

Cerničko groblje

Lovački dom

Asfaltirana cesta kod Historic car muzeja

Uređena ulica Dragavac

Obnovljen portun od groblja u 
Gradu Grobniku

Ležeći policajac

Stepenice Veliki dom Platak

RADOVI NA  
PROMETNICAMA 
Radovi na uređenju cesta odvijaju 
su se i na području Grada Grobnika. 
Odlukom su ovoga puta obuhvaće-
ne ulice Podturan i Rasadišće. Tako-
đer se izvode radovi na uređenju 
ulica Mirlinovo i Njivice u Buzdoh-
nju, te na Ravni u Mavrincima. 

lovac, a sve sukladno donesenim odluka-
ma Općinskog vijeća Čavle, točnije Odluci 
o nerazvrstanim cestama i Odluci o ure-
đenju prometa“, zaključila je Cvitan Polić.

Važno je naglasiti da je do prometne pre-
regulacije došlo kod groblja Cernik gdje 
je, zbog preglednosti prometnice i sigur-
nosti, prometnica „kroz boriće“ postala 
jednosmjernom ulicom. 

Radovi su izvođeni i u Gradu Grobniku. 
U ulici Dragavac izgrađeno je 40 metara 
potpornog zida, odvodnja i ograda. Vri-
jednost investicije je 55 tisuća eura. 

Radovi su izvođeni i na groblju u Gradu 
Grobniku, a uređen je i ulazni portun i to 
u izvornom obliku.

Stepenice su izgrađene i na Platku kod 
Velikog doma. Naime, sada će dolazak u 
taj dom s glavne ceste biti sigurniji za tu-
riste i posjetitelje.  
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razvoj kultura

OTVORENA CESTA U ZONI SOBOLI I2 ZAVRŠEN PROJEKT POVEŽIMO SE BAŠTINOM u Kaštelu Grobnik 2

Preduvjet gospodarskog razvoja zone Nakon implementacije multimedijalnog 
sadržaja, otvorena uređena galerija 
suvremene umjetnosti Grobnik

U prisutnosti brojnih uzvanika i predstavnika medija polovi-
com 2023. godine Općina Čavle svečano je otvorila novu 
internu cestu u zoni Soboli, čime je završen jedan od najve-

ćih projekata poticanja gospodarskog razvoja i podrške poduzet-
ničkim inicijativama na čavjanskom području.

Projekt “Izgradnja interne ceste u zoni proizvodne namjene I2 
Soboli” financiran je iz Europskog fonda za regionalni razvoj, Opera-
tivnog programa Konkurentnost i kohezija 2014.-2020., te je trajao 
od 23. srpnja 2018. do 31. prosinca 2023. godine. Vrijednost projek-
ta je 1.864.865,74 eura, od čega je EU sufinanciranje 1.356.420,36 
eura. Također dodjeljeno je i  399.184,04 eura kroz Fond za sufinan-
ciranje provedbe EU projekata pri Ministarstvu regionalnog razvoja 
i fondova EU, te 26.544.56 eura iz Primorsko-goranske županije.

Izvođači radova bio je GP Krk d.d., stručni nadzor nad građenjem 
povjeren je tvrtki  Karloline-Kling d.o.o dok je za koordinaciju za-
štite na radu bio zadužen GPZ d.d. Voditeljica projekta bila je Dunja 
Zagorac Šimac iz tvrtke Mydonia consulting d.o.o.

Izgrađena je interna prometnica dužine jedan kilometar s prate-
ćom infrastrukturom koja uključuje: potporne zidove, nogostupe 
sa ogradama, oborinsku odvodnju s upojnim bunarima, novi vodo-
vodni ogranak s priključcima na parcele, DTK instalacije, energetski 
učinkovitu javnu rasvjetu te hidrantsku mrežu.  

Načelnica Općine Čavle, Ivana Cvitan Polić obratila se prisutnima, 
ističući važnost ovog projekta za lokalnu zajednicu. 

“Ova cesta nije puka površina po kojoj se odvija promet, već predu-
vjet napretka i razvoja proizvodne zone Soboli i našeg kraja, uopće. 

Ulaganjem u infrastrukturu omogućava se rast i razvoj poduzetniš-
tva te stvaraju nove prilike za naše građane“, rekla je Cvitan Polić.

Načelnica je dodala kako će ulaganje u zonu značiti gospodarski 
razvoj, otvaranje novih radnih mjesta te povećanje privlačnosti Op-
ćine Čavle za domaće i strane investitore. 

‘’Sretni smo i ponosni, jer smo uspješno završili ovaj zahtjevan pro-
jekt te se ovim putem zahvaljujem svima koji su na bilo koji način 
doprinjeli tome da danas otvaramo cestu u našoj zoni Soboli. Česti-
tam svim svojim suradnicima, izvođaču, projektantima i nadzoru na 
odlično obavljenom poslu te pozivam zainteresirane poduzetnike 
da nam se povjerenjem obrate kako bismo zajedničkim snagama 
razvijali gospodarstvo naše općine”, izjavila je načelnica Cvitan Po-
lić.

Prisutnima su se obratili: Dunja Zagorac Šimac, projektni koordina-
tor, Ivana Soža Savić, voditeljica Odsjeka za provedbu integriranih 
teritorijalnih ulaganja RH, Sanjin Purić, predsjednik uprave GP Krk. 
Domaćin svečanosti bio je Tomislav Koran iz tvrtke Audio Tehnika.

Osnovna karakteristika zone Soboli I2 je izvrsna prometna po-
vezanost budući da se nalazi uz samu autocestu Rijeka-Zagreb, 
što je čini izvrsnom lokacijom za razvoj poslovne djelatnosti. U 
zoni su prije izgradnje prometnice djelovala pet poslovna su-
bjekta, a dobivanjem građevinske dozvole te izgradnjom pristu-
pne ceste stvoreni su preduvjeti za izgradnju novih objekata i 
dolazak novih poslovnih subjekata. Zona Soboli ima površinu od 
16,5 hektara. Sve informacije o zoni mogu se naći na web stranici  
www.zona-soboli.hr.

Svečanom konferencijom za novinare 
i otvorenjem uređene Galerije suvre-
mene umjetnosti u Kaštelu Grobnik, 

obilježen je završetak projekta Povežimo 
se baštinom na području općine Čavle, a u 
sklopu kojeg je u grobnički frankopanski 
Kaštel uloženo gotovo pola milijuna eura. 

U prosincu 2018. godine, Općina Čavle se 
priključila projektu Povežimo se baštinom 
koji je obuhvatio 13 lokacija kulturno-povi-
jesne baštine lokalnih samouprava na po-
dručju Urbane aglomeracije Rijeka, u deset 
jedinica lokalne samouprave od Mošćenič-
ke Drage do Kraljevice. Cilj ovog projekta je 
bio potaknuti turistički i gospodarski razvoj 
sudionika koje povezuje zajednički kultu-
rološki identitet. Cijeli projekt Povežimo se 
baštinom vrijedan je oko 10 milijuna eura. 

Projekt je obuhvaćao izradu multimedijal-
nog sadržaja te uređenje prostora Galerije 
suvremene likovne umjetnosti Grobnik u 
Kaštelu Grobnik. Adaptacija je obuhvatila 
obnovu zidova, podova, stropova, zamjenu 
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unutarnje i vanjske stolarije te instalacija za 
grijanje i hlađenje prostora, a nabavljena je 
i nova oprema. 

Uz obnovu Galerije suvremene likovne 
umjetnosti Kaštel je dobio multimedijalni 
sadržaj za posjetitelje i turiste. Sada tako 
osim klasičnog obilaska kompleksa uz vo-
diča, grobnički Kaštel je moguće doživjeti 
suvremenim digitalnim multimedijalnim 
pristupom, uz pomoć tableta koji služe kao 
čitači kodova na lokacijama i pričaju priču 
o povijesti Grobnika i Kaštela, ali i priče o 
gastronomiji, kulturi i nematerijalnoj bašti-
ni cijelog ovog kraja. Projekt uključuje opis 
osoba i događaja interpretiranih kroz audio 
teme ilustrirane slikom, videom ili prikazom 
proširene stvarnosti (AR). Tu je i 3D map-
ping na zidovima i stropu Sokolane. Sadr-
žaj približava i objašnjava i interaktivni info 
kiosk. Multimedijalni vodič preveden je na 
engleski, talijanski i njemački jezik.

Multimedijalni sadržaj projektirala je tvrtka 
Novena, a SGM informatika je ideju pre-
tvorila u stvarnost. Na obnovi te uvođenju 
sustava grijanja i hlađenja u Galeriju suvre-
mene umjetnosti Grobnik, radila je tvrtka 
Semi gradnja po projektu tvrtke Art-ing. 
Sve radove nadzirali su inženjeri iz tvrtke 
Karloline KLing.

Ovaj je projekt sufinanciran iz Europskog 
fonda za regionalni razvoj – Operativni 
program “Konkurentnost i kohezija 2014. 
– 2020.”, putem mehanizma Integriranih te-
ritorijalnih ulaganja (ITU mehanizam). Uku-
pna vrijednost projekta je  76.328.201,95 
kn od čega je EU sufinancirala iznosom od  
36.369.926,74 kn. Vrijednost projekta Opći-
ne Čavle je 488.050,58 EUR. Europska je uni-
ja financirala 78,86% sredstava (384.892,35 
EUR). 

Predsjednica Katedre Čakavskog sabora 
Grobnišćine Silvana Demark naglasila je 
važnost i utjecaj Galerije za šire područje 
Grobnika, kao i za samu Katedru koja je u 
Kaštelu imala prostor za stvaranje i izlaga-
nje djela međunarodnih slikarskih kolonija, 
djela kojih su postala dio fundusa Katedre, 
a koja će u novom će prostoru ponovno biti 
predstavljena široj publici. 

Načelnica Općine Čavle Ivana Cvitan Polić 
naglasila je zadovoljstvo realiziranim ulaga-
njima u Kaštel i dodala:  

„Sva ova ulaganja sigurno ne bi bila mogu-
ća bez sredstava Europske unije. U posljed-
njih 5 godina ulaganja u Kaštel i kulturu op-
ćenito, najveća su od kad postoji općina, a 
sve zahvaljujući upravo EU sredstvima. Sret-
ni smo što smo imali priliku postati dijelom 
Urbane aglomeracije Rijeka jer su nam se 
otvorile nove mogućnosti financiranja na-
ših projekta, i to najveća do sada. Znamo da 
je Općina prema indeksu razvijenosti svr-
stana u 7. skupinu, te zbog toga vrlo često 

ne prolazimo na ostalim EU i nacionalnim 
natječajima, pa nam je Aglomeracija došla 
kao izvanredna prilika da nastavimo sa svo-
jim razvojem još snažnije i brže.“

Otvorenju su nazočile državna tajnica u 
Ministarstvu regionalnog razvoja i fondova 
EU Spomenka Đurić i načelnica Sektora za 
razvoj kulture i umjetnosti pri Ministarstvu 
kulture i medija RH Irena Kregar Šegota. 
Obje su apostrofirale važnost obnove i oču-
vanja kulturne baštine Republike Hrvatske, 
ali i istaknule najvažniju komponentu ova-
kvih projekata, a to je svakako aktivno ko-
rištenje svega onoga materijalnog koje je 
financiranje omogućilo. Iskoristile su priliku 
kako bi čestitali načelnici na senzibilitetu 
prema kulturi i baštini, ali i na susretljivosti 
i kooperativnosti tijekom cijeloga procesa 
provedbe projekta.

kultura projekti

OPĆINA ČAVLE 

Uređena Čitaonica Cernik,  
ulaganje vrijedno 200 tisuća eura 

U četvrtak 21. studenog 2024. godi-
ne svečano je obilježen završetak 
obnove zgrade Čitaonice Cernik. 

Zgrada se nalazi nasuprot župne crkve sv. 
Bartola u Cerniku.

Kroz obnovu, zgrada je dobila novi krov, 
fasadu, stolariju, te obnovljene instalacije 
za vodu i struju, a Čitaonica je opremljena 
i novim sanitarnim čvorom. Ukupna investi-
cija vrijedna je više od 200 tisuća eura, od 
čega je 40 tisuća eura sufinancirala Primor-
sko-goranska županija.

Na prvom katu zgrade nalazi se prostor Či-
taonice od 100 m² koji se već koristi za broj-
ne aktivnosti. Tu se održavaju probe Mješo-
vitog pjevačkog zbora Castrum, glazbeni 
tečajevi za harmoniku i trubu Grobničkih 
dondolaša, te vježbe za prevenciju bolesti, 
padova i osteoporoze za članove Udruge 
umirovljenika. U prizemlju zgrade nalaze se 
i dva poslovna subjekta.

„Prostor Čitaonice je i opremljen novom 
opremom, namještajem, ormarima, projek-
torom, pa vjerujem da će se sada još više 
koristiti za različite prigode“, rekla je načel-
nica Općine Čavle Ivana Cvitan Polić. 

Radove na uređenju zgrade izvela je gra-
đevinska tvrtka Boros iz Rijeke po projektu 
Maje Matejčić iz Studija za arhitekturu i di-

zajn Minimal iz Dražica, nadzor je obavljao 
Željko Komljenović iz tvrtke D-kom iz Del-
nica. 

„Na području naše općine imamo veliki 
broj objekata javne namjene u općinskom 
vlasništvu. Zadali smo si zadatak da svake 
godine obnovimo jedan objekt. Lani smo 
obnovili Čitaonicu u Gradu Grobniku, sada 
Cernik, a druge godine će u obnovu ići 
Krenovac koji koriste Komunalno društvo 
Čavle, Boćarski klub Krenovac i Udruga hr-

vatskih dragovoljaca Domovinskog rata 
Grobnišćine sa Spomen sobom poginulih 
hrvatskih branitelja“, najavila je načelnica 
Cvitan Polić. 

Paralelno s uređenjem Čitaonica, na po-
dručju općine Čavle obnovio se i „stari“ vr-
tić Petešić, ulaže se i u Dom kulture te sve 
ostale objekte sportske, odgojno-obra-
zovne, zdravstvene i društvene namjene. 
Sljedeći projekt je i uređenje zgrade Boćar-
skog kluba Sloga na Hrastenici.    
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turistička zajednica turistička zajednica

TURISTIČKA ZAJEDNICA OPĆINE ČAVLE 

Bogatstvo događanja kroz 
sva četiri godišnja doba 
Piše: Rea Čargonja, direktorica TZ Čavle
Uz puno aktivnosti i događanja privodimo kraju 2024. godinu. Od početka godine pa do kraja 
listopada 2024.g. imali smo 50-ak manifestacija, puno projekata i marketinških aktivnosti sa že-
ljom da pozicioniramo našu Čavju na vidljivije mjesto turističke karte Hrvatske.  

Uz pomoć dondolaši vrnuli  
maškarani tanac
Novu godinu započeli smo tradicionalno s 15. izda-
njem popularne manifestacije „Kobasica open“. Ime 
je proisteklo iz šale na račun naše destinacije koja 
ima jak sportski karakter, a  vlasnici  Buffeta „Pomo-
rac“ kao idejni začetnici ovog takmičenja pokazali su 
se i ovoga puta kao dobri domaćini. Natjecanje ko-
basičara amatera privuklo je i ove godine natjecate-
lje iz susjednih županija i općina. Kroz ovo natjecanje 
promovira se ponuda poznatih grobničkih mesnica. 
To je bio slatki uvod u Mesopusno razdoblje koje 
smo svi željno iščekivali, a ponajviše zbog popular-
nog maškaranog tanca kojeg smo uspjeli vratiti u 
suradnji sa Grobničkim dondolašima u pravom sjaju 
i zbog kojeg je Dom ponovno „pucao po šavovima“. 
Razlog je to da idućih godina razmislimo i o više ple-
snih subota.

Sada je već poznato da smo i domaćini jednog kola 
„Zimske lige trčanja“ koju su ove godine oko 150 na-
tjecatelja otrčali po prvi puta kao noćno izdanje na 
Automotodromu Grobnik i time pokazali svu raskoš 
našeg velikog potencijala kao destinacije.  Skoro 
svaki vikend imali smo upotpunjen sa lijepim i ra-
znovrsnim programima pa bih tako još spomenula i 
Carnival Snowboard Session gdje smo mogli uživati 
u šarenim akrobacijama na dnu Radeševa, spektakl 
Ski bike Euro Cup Series koji je Platak u dva dana pre-
tvorio u međunarodnu pozornicu za neke od ponaj-
boljih svjetskih skibike vozača te brojna maškarana  i 
tradicionalna događanja našeg kraja: diganje i palje-
nje pustića na Čavji i u Gradu Grobniku, obahajanje 
Grobničkih dondolaša, 10. Grobnički maškarani auto 
rally… 

Frankopanski Uskrs ponovno oduševio
Još se nismo dobro odmaskirali, a već smo krenuli u bogati pro-
gram Proljeća na Čavji. Sve je počelo uvijek predivnim Uskrsnim 
sajmom Udruge Vidov san, koja djeluje već godinama, a uvijek 
nas uspije oduševiti nekim novim kreativnim uradcima. Franko-
panski Uskrs u Kaštelu ponovno je ispunio sva očekivanja, a naj-
sretniji su ipak bili oni najmlađi posjetitelji koji su cijelog dana 
uživali u raznim kreativnim i edukativnim igrama  koje smo za 
njih pripremili. 
Platak je ponovno ugostio oktanski spektakl WRC Croatia Rally. 
Dugo iščekivani WRC ove godine popratio je prekrasan proljetni 
dan na zadovoljstvo posjetitelja, a vjerujemo i vozača.

Na Filipju va Grad Grobnik 
Povodom obilježavanja Filipje, blagdana sv. Filipa i Jakova tradicio-
nalno se u Gradu Grobniku uživalo u prvomajskom fažolu i dobroj 
atmosferi uz muziku uživo te napetom i uvijek dobro posjećenom 
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Poznati glumci i predstave ponovno u 
Kaštelu 
Krajem lipnja uslijedilo je šest intrigantnih predstava na programu 
23. Festivala teatra Čavle – Omišalj.  Ususret Festivalu održane su i 
dvije predstave za djecu, a sve tradicionalno bez naplate ulaznica. 
Već dvadeset i tri  godine Grad Grobnik i Omišalj domaćini su zajed-
ničke kulturne manifestacije koja na ove dvije destinacije donosi 
poznate glumce i odlične predstave različitih žanrova. Istaknula bih 
predstavu „Oči u oči z gospodn’om“ koja je u Čavlima primila veli-
ke ovacije, a time je i proglašena najboljom predstavom od strane 
publike. 

16. Festival palente i sira ove godine održan je u Dražicama u zna-
ku „Rim tim tagi dim“ i okupio brojne mještane do dugo u noć uz 
Klapu Rišpet. 

U punoj brzini uplovili smo u ljeto i čekalo nas je 20-ak doga-
đanja do sredine rujna. Ono najveće je zasigurno proslava Bartoje 
zbog koje se u samo tjedan dana održalo 10 raznovrsnih doga-
đanja. Ususret Bartoji pod vodstvom Udruge Palentar održao se 
popularni „Dan vina“, manifestacija koja je dugogodišnjom or-
ganizacijom postigla zavidnu popularnost, a ima za cilj pokazati, 
brendirati i popularizirati vina iz cijele Hrvatske na jednom mjestu. 
Nakon finih vina i bogate gastro ponude uslijedilo je veliko finale. 
Umjetnost i vino susreli su se i na Trgu hrvatskih branitelja gdje 
smo po prvi puta organizirali popularnu manifestaciju „Slikanje i 
vino“, a zbog ogromnog interesa, radionica je bila rasprodana u re-
kordnom roku, što nas je motiviralo da najavimo dodatne termine 
već u studenom. 

Crkvena i svjetovna proslava Bartoje 
Na sam dan sv. Bartola, 24. kolovoza uz raspored svetih misa i tradi-
cionalnog Bartojenka održalo se Sportsko lice Platka, 14. Bartojski 
kotlić i večernja fešta uz neponovljivog Maura Staraja & La Bandu. 
Atmosfera na Bartojskom kotliću uvijek je vruća, što od sunca, što 
od želje za pobjedom, jer biti kuharom najboljeg kotlića nije mala 
stvar. Svi sudionici, bez obzira na osvojeno mjesto, uvijek su dobro 
raspoloženi, nikad gladni i s nestrpljenjem očekuju iduću godinu 
i novu priliku da ukrste kuhače i pokažu svoje kulinarske vještine. 
Ove godine, oni najbolje ocjenjeni kotlići bili su od ekipa: 1. BIŽ, 

Krajem svibnja dolazimo do vrhunca i najvećih događanja u sklopu 
„Proljeća na Čavji“. Onaj najslađi je svakako bio Magični šešir koji 
smo ove godine osmislili u „eko“ izdanju u suradnji sa Društvom 
sportske rekreacije Kvarner. Širko je ove godine imao veliku turneju 

boćarskom turniru Filipja. U sklopu Filipje, Udruga Palentar orga-
nizirala je već 6. izdanje nikad posjećenijeg Craft Fest Grobnika. 
Šetnja „Hodeć do Grada Grobnika“ u organizaciji Turističke zajed-
nice općine Čavle ove je godine okupila rekordnih 150 šetača koji 
su u sklopu šetnje imali vođeni razgled muzeja i aktualne izložbe 
Putovima Frankopana, osiguran autohtoni obrok te već užarenu 
atmosferu na Craft festu. Veseli da smo ove godine privukli većinski 
dio šetača izvan naše županije i imali im priliku pokazati bogatstvo 
našega kraja. 

3. Grobnik Outdoor Weekend, prava poslastica za ljubitelje outdo-
or aktivnosti ponovno je okupio veliki broj planinara i biciklista na 
naše brdo uživanja.  

2. CIA i 3. AMATERI, osvojili su vrijedne nagrade sponzora Limarije 
Sebastijan te im ovim putem još jednom čestitamo. No, zabava nije 
stala tu – već sljedeći dan, 25. kolovoza, Platak je ugostio uzbudljivo 
Vertikalno lice, dok su najmlađi uživali u Dječjem Bartoja partyju i 
večernjoj fešti uz popularnu Grupu Vigor. Za djecu smo pripremili 
niz aktivnosti na otvorenom, poput napuhanaca i oslikavanja lica, a 
nezaboravna završnica bio je energični neon party, kojeg je organi-
zirala Udruga Grobnički rez. Bartoju je s 5.000 eura sufinancirala Pri-
morsko-goranska županija iz programske aktivnosti JLS u promociji 
turizma na području PGŽ. 

Krajem kolovoza ugostili smo dvodnevni spektakl, manifestaciju 
Miss Business u našem Kaštelu. Ovaj događaj posvetio je pažnju po-
duzetništvu s posebnim naglaskom na doprinos i kreativnost žena 
u Primorsko – goranskoj županiji. 

„Grobnička jesen“ donijela je u Čavle program prepun kulturnih, 
sportskih, gastronomskih i zabavnih događanja za sve generacije. 
Kalendar „Grobničke jeseni“ i Božića osmišljen je u organizaciji Tu-
rističke zajednice općine Čavle i Katedre Čakavskoga Sabora Grob-
nišćine uz izniman doprinos i angažman lokalnih udruga,  čime se 
stvorio jedinstven doživljaj jesenskih i blagdanskih trenutaka za 
lokalnu zajednicu i posjetitelje.

U organizaciji udruga „Vidov san“ i „Grobnički rez“, održani su tradi-
cionalni događaji „Pekmezijada“ i „Supertikva fest“ u Domu kulture. 
Kroz ovu suradnju, aktivnosti za sve generacije bile su uspješno uje-
dinjene, a prostor Doma kulture ispunili su bogati mirisi domaćih 
delicija, okusi tradicije i dječja kreativnost.

Za ljubitelje kazališta, posebna poslastica bio je povratak Đurđe i 
Franka s urnebesnom predstavom „4 sprovoda i vjenčanje“, dok je 
Goran Vinčić, majstor stand-up komedije, svojim nastupom osigu-
rao smijeh do suza.

i provodio svoje aktivnosti 2 mjeseca u OŠ Čavle i DV Čavlić gdje je 
djecu učio kako se brine o okolišu kroz raznovrsne radionice, dok 
smo finale u Jami svi s nestrpljenjem iščekivali. Jama je vrvila dječ-
jim smjehom i zračila odličnom atmosferom. Na samom događanju 
predstavljena je edukativna bojanka „Širko brine o okolišu“ u čijem 
su bojanju djeca uživala te su je ponijeli kući, skupa sa majicom i 
torbom „Eko Širka“. Ovim projektom htjeli bi pridonijeti formiranju 
raznovrsnog sadržaja za najmlađe, aktivnijoj participaciji djece u 
zajednici kao i zajedništvo djece i odraslih u kreiranju programa na-
mijenjenih djeci. Jedva čekamo predstaviti vam novo izdanje Širka 
u 2025. godini! 
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Želja mi je bila napraviti novi logotip koji će prateći kompletni 
vizualni identitet prenesti karakteristike destinacije, kao što 
su prirodna ljepota, kulturna baština i gastronomska ponuda, 
te istaknuti Čavle kao atraktivno turističko odredište. Cilj je 
da naša komunikacija postane prepoznatljiva i pamtljiva, a 
samim time će i destinacija kao takva ostati zapamćena. Htje-
li smo privući pažnju, poboljšati prepoznatljivost i komunici-
rati specifične karakteristike destinacije, signalizirati želju za 
modernizacijom i time postići bolju komunikaciju s turistima 
i posjetiteljima. Kako nam sada sve izgleda možete pogledati 
na našem novom Webu www.tz-cavle.hr. 

Osnovni cilj svake Turističke zajednice je unapređivanje turi-
stičke ponude i sadržaja te promoviranje turističkog proizvo-
da, a mislimo da s ovako bogatim programom, raznovrsnim 
projektima njegujući kulturnu baštinu i tradicijske vrijednosti 
i uvedenim novitetima uvelike doprinosimo tome. 

Novi vizualni identitet Turističke 
zajednice općine Čavle

Božićna bajka i dom vilenjaka 
Za najmlađe, početak prosinca donosi pravu zimsku čaroliju – dječ-
ji vikend iz snova! U subotu, 7.12. uživajte u besplatnoj predstavi 
“Kako su Sv. Nikola i Djed Mraz spasili Božić”, a u nedjelju, 8.12. naš 
Dom kulture pretvaramo u čarobni „Dom malih vilenjaka“. Ovim 
magičnim događajima službeno započinjemo adventski program 
prepun iznenađenja, glazbe i neizmjernog veselja koji će razvese-
liti djecu i odrasle! Među vrhuncima je i omiljena „Božićna bajka va 
Kaštelu“, koja svake godine razveseli one najmlađe, a ove godine 
je na programu 14.12.  Advent donosi i aktivnosti na otvorenom! U 
prosincu vas očekuje besplatna „Božićna šetnja na Radeševo“– savr-
šena prilika da u planinskoj idili, okruženi snijegom, dočekate Božić 
na Grobnišćini.

Vođeni prošlogodišnjim uspjehom i pozitivnim reakcijama, ove go-
dine planiramo Čavle obogatiti još šarmantnijim i veselijim sadrža-
jima, kao što to priliči adventskom vremenu. Ove blagdanske dane 
učinit ćemo još posebnijima dodavanjem novih kutaka za stvaranje 
nezaboravnih uspomena, uz prigodnu glazbu koja će cijeli prosinac 
odzvanjati s vanjske rasvjete duž centra Čavje. Cilj nam je probuditi 

blagdanski duh u svakome – donijeti radost, toplinu i humanost. 
Osim novih atrakcija, spremamo i niz iznenađenja koje pomno pla-
niramo, jedva čekajući da razveselimo naše posjetitelje.

Ove godine održano je više od 60 manifestacija i uspješno smo rea-
lizirali brojne projekte, a značajnu podršku pružila su nam i sredstva 
od približno 20.000,00 € koja smo osigurali putem raznih natječaja i 
sponzorstava, uz kontinuiranu podršku Općine Čavle koja je pratila 
i podržala sve naše projekte tijekom godine.

Puno zdravlja, radosti i mira, te odmora od svih briga želi Vam TZO 
Čavle.  

IZBOR NOVIH KNJIGA

Pripremila: Jadranka Fućak

Za odrasle:

Za djecu i mlade:

 • VODENI GROB - Robert Galbraith (J. K. Rowling) (kriminalistički roman) 
 • NE LAŽI MI - Freida McFadden (kriminalistički roman)
 • PLAVI SAT - Paula Hawkins (triler)
 • KONAČNI GAMBIT- Jennifer Lynn Barnes (3. dio serijala Igre nasljedstva)
 • SUNCE U TVOJOJ  KOSI - Julia Quinn (povijesna romansa)
 • ČETIRI NOĆI S VOJVODOM - Eloisa James (povijesna romansa)
 • ERUPCIJA - Michael Crichton i James Patterson (triler)
 • ŠVEDSKE GUMENE ČIZME - Henning Mankell (psihološki triler)
 • KRALJ OSA - Jo Nesbø
 • DOBROSTIVE - Jonathan Littell (povijesni roman)
 • LAŽEM KAD ZINEM - Veronica Raimo
 • DJEVOJKA KOJA JE UBIJALA BOGOVE- Hannah Kaner
 • LEDOM OKOVANA - Ariel Lawhon (povijesni roman)
 • I NEBOM TEKU RIJEKE - Elif Shafak
 • BOLJA POLOVICA - Tarryn Fisher (psihološki triler)
 • U IME MILOSRĐA - Julie Garwood (ljubavni roman)
 • RJEŠAVAMO UBOJSTVA - Richard Osman (kriminalistički roman)
 • MALA SKIJAŠKA KOLIBA U ŠVICARSKOJ - Julie Caplin (ljubavni roman)
 • VJETAR ZNA MOJE IME - Isabel Allende (povijesni roman)
 • VUKOVI IZ ŠUME VJEČNOSTI - Karl Ove Knausgard
 • DEMON COPPERHEAD - Barbara Kingsolver
 • INTERMEZZO - Sally Rooney
 • MALE MILOSTI - Dennis Lehane (triler)

 • VRIJEME ONKRAJ SJEĆANJA - Sebastian Barry
 • PRONAĆI ĆU KLJUČ - Lars Kepler (Alex Ahndoril) – novi kriminalistički serijal 
 • BABIĆI - Hrvoje Šalković
 • LIGA RIBARA - Marija Andrijašević 
 • POSLJEDNJA POSTAJA - Danijel Špelić (kriminalistički roman)
 • RIO BAR - Ivana Sajko
 • A ŠTO KAD SE NETKO NAŠ RAZBOLI: 10 zlatnih pravila - Bruno Šimleša
 • EVA: kako je žensko tijelo obilježilo 200 milijuna godina evolucije čovjeka - Cat Bohannon
 • VISOKO IZNAD OBLAKA - Damir Šantek (putopis)
 • NEKSUS: kratka povijest informacijskih mreža od kamenog doba do umjetne inteligencije - Yuval Noah Harari
 • OD DNJEPRA DO JADRANA: u potrazi za prapostojbinom Hrvata, Slavena, Indoeuropljana – povijesni putopis - Jasen Boko
 • BILL GATES: mit o dobrom milijarderu- Tim Schwab (šokantna istraga o jednom od najmoćnijih ljudi svijeta
 • KONTROLIGARSI: razotkrivanje nove klase milijardera, njihovih tajnih dogovora i globalističke zavjere čiji je cilj kontro-

lirati svaki aspekt vaših života - Seamus Bruner
 • KRALJ KALI JUGE 2025. GODINE: promjena doba i nadolazeća transformacija Zemlje - Bibhu Dev Misra
 • SVJETOVI GEORGA R.R. MARTINA: nadahnuća za Igru prijestolja - Tom Huddlestone
 • MARKO AURELIJE: u raskoraku između privatnog i javnog - Donald J. Robertson

 • PINO POSPREMA - Marta Galewska-Kustra (slikovnica)
 • ZAŠTO JE DOBRO DIJELITI? - Katie Daynes (slikovnica)
 • ŠTO RADE OSJEĆAJI - Tina Oziewicz (slikovnica)
 • PTIĆ VRTLARIĆ - Julia Donaldson (slikovnica)
 • RAVIJEVA RIKA - Tom Percival (slikovnica)
 • PISMO DJEDU BOŽIĆNJAKU - Emma Yarlett
 • FERGAL I LAŽ - Robert Starling (problemska slikovnica)
 • KAMO ĆEMO VEČERAS? - Nena Pavelić (slikovnica)
 • ČOVPAS: MAJČINSKI VISOVI - Dav Pilkey
 • ENOLA HOLMES: SLUČAJ ČUDNOVATE RUŽIČASTE LEPEZE - Nancy Springer (kriminalistički roman za mlade)
 • TRAGOM MJESECA - James Norbury

Za Noć knjige 23. travnja 2024. održan je susret pod nazivom Knjiga u meni. Razgovarali smo o knjigama koje pamtimo i u kojima pronalazimo 
utjehu i motivaciju za promjene. Razgovor je vodila Tatjana Milaković u ugodnoj atmosferi uz svijeće i šalicu čaja.
U Tjednu dobre dječje knjige održana je radionica Čitanjem mijenjamo svoj svijet i svijet oko sebe. (19.4.2024.) Radionicu je vodila Marta Lončarević
Tokom Mjeseca hrvatske knjige (od15. 10. do 15. 11. 2024.) održane su pričaonice za 1. razrede OŠ Čavle pod nazivom Moja prva priča u knjižnici. 
Priče su čitale volonterke Tatjana Milaković i Milena Pađen Brnelić
17. 11. 2024. održana je prezentacija učenika 5. razreda OŠ Čavle pod nazivom Pričaj mi da se bolje razumijem (voditeljica Marta Lončarević)

DOGAĐANJA U KNJIŽNICI

kultura

NA SPOMENDAN POGIBIJE GRANA KRSTE FRANKOPANA I PETRA ZRINSKOG

Kaštel posjetio potomak Frankopana 
- markiz Gordio Frangipane

Dana 30. travnja na spomendan pogibije Frana Krste Frankopana i Petra 
Zrinskog,  koja se odvila 1671. u Bečkom Novom Mestu, u posjet općini 
Čavle i Kaštelu Grobnik stigao je potomak Frankopana- markiz Gordio 

Frangipane iz Italije s obitelji kojeg su dočekali Frankopanska straža i predstavni-
ci Općine Čavle. Nakon pozdravnih govora i upoznavanjem s poviješću i sadašnjo-
šću Kaštela markiz je razgledao Kaštel, Interpretacijski centar, Galeriju suvreme-
ne umjetnosti i vidikovac na kuli gdje se uz pomoć arheostereoskopa vidi Rimski 
limes. Markiz je u sokolani pogledao turistički film o povijesti Frankopanskog 
Kaštela Grada Grobnika te posjetio crkvu sv. Filipa i Jakova. Za ručak mogao je 
probati tradicionalna grobnička, ali i frankopanska  jela, grobnički sir, gulaš od 
divljači i palentu te autohtono frankopansko pivo, žlahtinu i sok od bazge. 
Inače, ovaj posjet dio je obilježavanja Filipje, blagdana svetih Filipa i Jakova. U 
poslijepodnevnim satima, u Kaštelu se odvila manifestacija Frankopanski krug 
Katedre Čakavskog sabora Grobnišćine 
koja ima povijesni, kulturno-zabavni 
i gastronomski moment. Uz potporu 
Primorsko-goranske županije i Op-
ćine Čavle, posjetitelje su mogli čuti 
zanimljiva predavanja, inspirativne 
interpretacijske šetnje, uprizorenje 
posljednjih trenutaka Petra Zrinskog 
u tamnici i razgledavanje impresivne 
izložbe „Upoznajmo Frankopane“. Svi 
koji su došli u Kaštel mogli su razgo-
varati s Frankopanima, fotografirati se 
s njima, ali i uživati u glazbenom kon-
certu Zoran Majstorović trija.
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ULAGANJA U ZGRADE DJEČJEG VRTIĆA

Uređeno dvorište DV Čavlić i  
nastavljena obnova Petešića

Sljedeće godine u 
lipnju proslavit 
će se 10 godi-

na otvorenja moderne 
centralne zgrade novog 
čavjanskog Dječjeg vrti-
ća Čavlić. Zbog utjecaja 
vremenskih prilika i sva-
kodnevnog korištenja 
djece, dvorišni prostor 
vrtića trebao je obno-
vu. Tako je ove godine 
uređeno 350 četvornih 
metara vanjskog dvori-
šta koji djeci služi za igru i razonodu. Uređena je zelena površina, 
postavljena sigurna antistres gumena podloga u šarenim bojama 
koja amortizira padove i sprječava ozlijede, dvorište je hortikulturno 
uređeno. 

„Sanirane su padine kod postojećih tobogana, uređene su zelene 
površine i zasađena nova stabla i ukrasne živice. Zahvaljujući ovom 
uređenju povećan je prostor za bezbrižnu igru djece, riješen je 
problem blata koje se ispiralo s padine i nakupljalo u suterenskom 
dijelu igrališta vrtića a vizualno je cijelo igralište osvježeno vedrim 
bojama gumenih podloga. Uz pomoć KD Čavle izabrana su nova 
ukrasna stabla koja će za par godina napraviti lijepi prirodni hlad 
na igralištu, a umjesto zidova ukrasne zelene živice činit će zaštit-
ne barijere za sigurniju dječju igru“, rekla je načelnica Ivana Cvitan 
Polić. Izvođač radova, tvrtka Tome iz Omišlja donirala je nova igrala. 
Vrijednost radova iznosila je oko 50 tisuća eura, od čega je sufinan-
ciranje Središnjeg ureda za demografiju i mlade iznosilo gotovo 30 
tisuća eura. Nadzor radova izvršila je tvrtka Papić biro iz Kostrene.  

Ove godine nastavljena je i obnova podružnice Petešić ( takozva-
nog starog vrtića) koji djeluje u sklopu Dječjeg vrtića Čavlić, a nalazi 
se uz Osnovnu školu. Nakon lanjskog unutrašnjeg uređenja, novih 
instalacija, zidova i podova te stolarije, krenulo se u obnovu krova. 
Vrtić je tako dobio novi krov na površini od 350 četvornih metara, a 
radove je izvela tvrtka Rume- Kastavac iz Kastva. Vrijednost  radova 
iznosila je 45 tisuća eura. Osim krova, vrtić je dobio i novu opremu, 
namještaj, didaktičku opremu te igračke. Opremanje vrtića obavila 
je tvrtka Sliv oprema, a vrijednost opreme je 40 tisuća eura. Opre-
manje Petešića sufinancirala je Agencija za plaćanja u poljoprivredi, 
ribarstvu i ruralnom razvoju putem LAG-a Vinodol. Riječ je o sred-
stvima Europskog fonda za ruralni razvoj- Europa ulaže u ruralna 
područja. 

POTPISAN ČETVRTI ANEKS KOLEKTIVNOG UGOVORA

DV Čavlić plaće povećane 35 %, 
uvedena nova prava i benefiti

Općinska načelnica Ivana Cvitan Po-
lić i sindikalna povjerenica SOMK-a 
Martina Linić u listopadu potpisa-

le su četvrti Aneks Kolektivnog ugovora za 
zaposlene u Dječjem vrtiću Čavlić, kojim su 
prava zaposlenih dodatno povećana za zna-
čajnih 35%. Ovaj Aneks stupa na snagu 1. 
studenoga 2024. godine, čime se nastavlja 
unapređenje uvjeta rada zaposlenika u ovoj 
predškolskoj ustanovi.

Nakon što su prava zaposlenih već pove-
ćana za 18% početkom ove godine, novi 
Aneks donosi usklađenje plaća s Uredbom 
o nazivima radnih mjesta, uvjetima za ras-
pored i koeficijentima za obračun plaća u 
državnoj službi. Time se osigurava da plaće 
zaposlenih u vrtiću odgovaraju standardi-
ma državnih službi.

OPĆINA ČAVLE POVEĆALA IZDVAJANJA ZA NOVOROĐENČAD

Djeca su budućnost naše općine, 
neka ih bude čim više

Općina Čavle podigla je iznose na-
knada za bebe rođene u 2024. 
godini . Obitelji sada za svako no-

vorođenče dobivaju naknadu od  350 eura,  
dok naknada za svako treće i iduće dijete u 
obitelji iznosi 750 eura. Ovo pravo ostvaruju 
mještani općine Čavle podnošenjem zahtje-
va putem sustava e-građani, a novac ima se 
isplaćuje na račun.

U 2024. godini svako novorođenče dobiva 
i poklon bon u visini 70 eura za prehranu 
dojenčadi do godine dana života, a bon se 
može iskoristiti u Savjetovalištu za prehranu 
dojenčadi na adresi Camberieva 7 u Rijeci. 
Bon roditeljima stiže na kućnu adresu.

Novost od ove godine je i poklon paket Op-
ćine Čavle koje svakom novorođenčetu na 
kućnu adresu donosi patronažna sestra. Po-
klon dobrodošlice sadrži korisne, prirodne i 
ekološke proizvode koji trebaju svakoj bebi, 
a zanimljiv je proizvod čavjanske tvrtke Be-
bolin iz Buzdohnja.  Tako osim veselja rodi-
teljima i bebi, slanjem paketa Općina Čavle 
potiče i lokalno poduzetništvo. 

„Sve ovo naša je podrška obiteljima i razvo-
ju naše zajednice. Mi u Čavlima vjerujemo 
u važnost stvaranja preduvjeta za sretno i 
sigurno djetinjstvo za sve naše mališane, 
čije potrebe pratimo od rođenja do završet-

Osim plaća, Aneksom su povećana i neopo-
reziva davanja za zaposlenike. Tako božićni-
ca i regres sada  iznose 350 eura, umjesto 
dosadašnjih 199,08 eura, dok će dar u naravi 
povodom Uskrsa porasti sa 53 na 133 eura. 
Također, svi zaposlenici će dobiti osiguranje 
od nesretnog slučaja, što predstavlja dodat-
nu sigurnost i zaštitu na radnom mjestu.

Za općinski proračun 2025. godine, ovo po-
većanje predstavlja dodatni izdatak od 300 
tisuća eura, pa sada ukupni iznos za plaće i 
naknade iznosi 1,3 milijuna eura.

„Ovaj Aneks je rezultat zajedničkog na-
pora Općine i resornog Sindikata kako 
bismo osigurali bolje uvjete rada i život-
ni standard naših zaposlenika,“ izjavila je 
načelnica Cvitan Polić, istaknuvši važnost 
kontinuiranog ulaganja u predškolski su-
stav i njegove djelatnike.

Sindikalna povjerenica Martina Linić 
naglasila je kako ovaj korak predstavlja 
pomak u pravima radnikate da će dopri-
nijeti zadovoljstvu i motivaciji zaposlenih 
u Dječjem vrtiću Čavlić.

ka školovanja. Rođenje svakog djeteta znak 
je napretka i doprinos zajednici u kojoj će 
rasti. Naša djeca su budućnost naše općine. 
Neka ih bude čim više“, poručila je načelnica 
Općine Čavle Ivana Cvitan Polić. 

Podsjećamo sve trudnice s prebivalištem na 
području općine Čavle da od 2022. godine 
Općina Čavle financira pregled 4D ultrazvu-
kom. Riječ  je o pregledu  bebe u majčinom 
trbuhu vrlo sofisticiranim ultrazvučnim 

aparatom koji se preporučuje napraviti oko 
30. tjedna trudnoće, a sve buduće mame za 
uspomenu dobiju fotografiju bebe.

Uz to, mladi roditelji zahvaljujući financira-
nju Općine Čavle, imaju pravo i na bespla-
tan tečaj za trudnice koji je puno više od 
samog tečaja jer tu zapravo tim stručnjaka 
nudi podršku budućim roditeljima u svim 
fazama trudnoće i njege novorođenčeta.
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OPĆINA POMAŽE RODITELJIMA OSNOVNOŠKOLACA  

Priprema se dogradnja škole, svima odsad 
besplatne radne bilježnice 

U 2024. godini Općina je sufinanci-
rala nabavku radnih bilježnica za 
sve svoje osnovnoškolce. Pravo na 

sufinanciranje radnih materijala ostvaruju 
svi učenici osnovne škole s prebivalištem 
u općini Čavle. Općina je za ovu svrhu iz-
dvojila preko 33 tisuće eura. „Ovim putem 
zahvaljujemo se OŠ Čavle koja je odradila 
veliki posao nabavke te slaganja svih rad-
nih materijala za gotovo 600 učenika naše 
škole“, istaknula je načelnica Ivana Cvitan 
Polić. 

Osim toga, tradicionalno Općina daruje 
sve prvašiće OŠ Čavle (neovisno o prebiva-
lištu). Ove godine čavjanska škola ima 66 
prvašića koji su prvi dan dobili prigodan 
poklon paket u vrijednosti od 50eura, a koji 
sadrži kompletan likovni materijal potre-
ban za školu, platnenu vrećicu za papučice, 
bilježnice te kutiju za odlaganje likovnog 
materijala do kraja 4.razreda. 

„Za srednjoškolce sufinanciramo se nabav-
ka školskih udžbenika sukladno odluci od 
socijalnoj skrbi, a studentima od prošle 
godine također pomažemo u nabavci po-
trebnih radnih materijala jednokratnom 
pomoći u visini 200 eura sukladno kriteri-
jima iz Odluke o socijalnoj skrbi“, dodala je 
načelnica.  

Pored sufinanciranja radnih materijala i 
udžbenika, kao i svake godine sufinancira 
se javni prijevoz svim učenicima i studen-
tima koji ostvaruju pravo iz Odluke, a svim 

OPĆINA ČAVLE OSIGURALA SREDSTVA ZA UČENIČKE I STUDENTSKE STIPENDIJE ZA ŠKOLSKU/AKADEMSKU 2024./25. GODINU

77 stipendija za čavjanske učenike i studente
Općina Čavle nastavlja svoju tradi-

ciju potpore obrazovanju mladih, 
prepoznajući važnost ulaganja u 

obrazovanje kao temelj budućeg razvoja 
naše zajednice. Stipendije će pomoći na-
šim učenicima i studentima u pokrivanju 
troškova obrazovanja te im omogućiti dalj-
nji napredak u školovanju i izboru buduće 
karijere, rekla je načelnica Ivana Cvitan Po-
lić.

Općina Čavle i ove je godine osigurala 
sredstva u Proračunu te raspisala Natječaj 
za dodjelu učeničkih i studentskih stipen-
dija za školsku/akademsku 2024./25. go-
dinu. Odlukom općinske načelnice, a na 
temelju prijedloga Povjerenstva odobreno 
je ukupno 77 stipendija.

Od ukupnog broja, 38 stipendija dodijelje-
no je studentima, 29 stipendija srednjoš-
kolcima općeg smjera, dok je 10 stipendija 
dodijeljeno učenicima srednjih škola koji 
se obrazuju za deficitarna zanimanja.  Op-
ćina Čavle je općina koja stipendije daje 
svima koji zadovolje uvjete natječaja i 
zbog toga je jedinstvena po najvećem bro-
ju stipendista po broju stanovnika. 

I ove godine, usprkos povećanom broju 
dodijeljenih stipendija, dodatno su pove-
ćani iznosi za stipendije i oni sada iznose za 
studente 100 EUR mjesečno, za srednjoš-
kolce općeg smjera 80 EUR, a za srednjoš-
kolce koji se školuju za deficitarna zanima-

redovitim studentima s prebivalištem u 
Općini Čavle sufinancira se 33% cijene 
mjesečne pokazne karte. 

U ovoj godini izdvojena su i značajna sred-
stva za  ulaganje u školstvo. Sanirana je 
kanalizacija područne škole u Grobniku 
(radovi vrijedni preko 20 tisuća eura) , a ra-
dove je sufinancirala i Primorsko goranska 
županija. U OŠ Čavle je Općina putem ka-
pitalne donacije u visini od 13 tisuća eura 
pomogli u uređenju školskih prostora te 
nabavci i montaži novih vrata u starom di-
jelu škole. 

„Napravili smo i novi idejni projekt rekon-
strukcije i dogradnje škole s novih 8 uči-
onica, te je isti poslan u Ministarstvo na 

nja 60 EUR. U proračunu za 2025. godinu je 
za ovu svrhu planirano čak 68 tisuća eura. 
Međutim, temeljem odluke Općinskog 
vijeća, svi sadašnji i budući studenti Opći-
ne morati će, ukoliko žele nastaviti i dalje 
primati stipendiju, osim uspjeha priložiti 
i dokaz o 10 sati volonterskog rada, što je 
izmjena u odnosu na dosadašnju praksu 
gdje je to stajalo u ugovoru, međutim nije 
bilo uvjet za dobivanje stipendije. Ovime 
se, poručuju iz općine, prvenstveno želi 
uključiti mlade u društveni život zajednice, 
obzirom da nakon odlaska iz osnovne ško-
le vrlo često svi ti mladi ljudi ne sudjeluju ni 
na koji način u radu udruga. Na ovaj način 

želimo ih vratiti doma, upoznati s radom 
naših udruga, općine, turističke zajednice i 
zainteresirati ne smo za naše manifestacije, 
nego i za nastavak rada u kulturi, sportu i 
civilnim udrugama. 

Ugovore su stipendistima uručili predsjed-
nik Općinskog vijeća Norbert Mavrinac, 
općinska načelnica Ivana Cvitan Polić i sa-
vjetnica načelnice zadužena za društvene 
djelatnosti dr. sc. Petra Šuljić  te su svim 
dobitnicima stipendija čestitali na dosa-
dašnjim uspjesima i poželjeli puno uspje-
ha i nadalje.

izdavanje potrebnih suglasnosti. Izgrad-
njom dodatnih učionica svi učenici bi mo-
gli nastavu pohađati u jednoj smjeni i na 
taj način bi se uvelike olakšalo roditeljima i 
djeci“, istaknula je Cvitan Polić. 

I u ovoj školskoj godini nastavio se sufi-
nancirati produženi boravak za učenike 
OŠ Čavle, ali i za učenike izvan OŠ Čavle, 
a po podnošenju zahtjeva, a za tu svrhu je 
u proračunu osigurano gotovo 60 tisuća 
eura. Ukupno je za ulaganje u školstvo u 
ovoj godini planirano 354 tisuće eura.

U ovoj godini otplatit ćemo i zadnju ratu 
kredita za dogradnju škole iz 2018. godine, 
te više nećemo imati obaveze s te osnove. 
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TRODNEVNA IZVANUČIONIČKA NASTAVA - AUSTRIJA

Učenici od 6. do 8. razreda imali su priliku posjetiti austrijske gradove i upoznati au-
strijsku kulturu, kuhinju i običaje. Posjetili su Klagenfurt, Villach, Salzburg, Hallstatt 
i Graz, kušali tipična austrijska jela i upoznali prirodne ljepote i kulturno-povijesne 
znamenitosti austrijskih gradova i njihove okolice. 

DAN ŠKOLE  24. svibanj 2024.
Učenici 1. – 4. razreda i učenici PŠ Grobnik obilježili su Dan škole obilaskom šetnice 
Mlikaričin put kako bi se upoznali s životom vrijednih mlikarica, prirodnim i samoni-
klim biljem svoga kraja, pogledali kapelicu te uživali u pogledu na Rijeku i Kvarnerski 
zaljev
Dan škole obilježen je i u predmetnoj nastavi prigodnim aktivnostima, radionicama i 
sportskim natjecanjima. Nakon prigodnih riječi ravnateljice, učenici su odabrali rad u 
jednoj od ponuđenih radionica koje su vodili njihovi učitelji te sudjelovali u sportskim 
natjecanjima:

Camera obscura / Maja Rendić, Katarina Badurina Miculinić

Escape room / Marko Fabris, 
Robert Žagar, Denis Pavin, 
Martina Štefanac

Odbojka, 7. i 8. razredi (mjiešana ekipa – djevojčice i dječaci) 
/ Dorian Filipović,  Sara Gruić, Ankica Banduka

Najuspješniji u radionici Escape room bio je 7.c razred, u graničaru 5.a, a u odbojci 
8.b razred.  

Nakon rada u radionicama, učenici su na satu razrednika pogledali prezentaciju naj-
značajnijih uspjeha učenika i aktivnosti tijekom ove školske godine koju je pripremila 
učiteljica Antonia Juričić, poslušali zanimljivu radijsku emisiju medijske grupe koju 
vodi učiteljica Dolores Maršanić, pogledali Abecedu emocija mlađe medijske grupe 
koju vodi učiteljica Ivana Brdar, analizirali rezultate ankete Navike korištenja infor-
macijsko – komunikacijske tehnologije kod učenika OŠ Čavle koju su provele i evalui-
rale predsjednica Vijeća roditelja Barbara Kalebić Maglica te predstavnica 2.a razreda 
u Vijeću roditelja, Daniela Blanuša Trošelj.

Na kraju je uslijedila dodjela zahvalnica najuspješnijim učenicima i njihovim učitelji-
ma mentorima na natjecanjima, susretima i smotrama županijske i državne razine. 
Ravnateljica se je obratila učenicima i učiteljima mentorima uputivši im riječi zahva-
le, a svečanom ugođaju svakako su doprinijeli scenski nastupi učenika 3.d razreda 
Erika Paravića, Katrin Babić i Paole Zaharija pod mentorstvom učiteljice Ane Bobić.

Ravnateljica Tanja Stanković

SUPERJUNACI HUMANITARCI VELIKOGA SRCA
I ove godine učenici Vjeronauka i Likovne grupe sudjelovali su u humanitarnom projektu „S Vidom se 
lako posložiti može svatko!“, Riječke nadbiskupije. Na likovno-kreativnim radionicama koje je vodila 
učiteljica Likovne kulture Monika Kukučević, učenici su oslikavali platnene vrećice motivima gra-
da Rijeke. Odabrali smo ih nekoliko koje su dostavljene Katehetskom uredu za donacijsku prodaju 
na Korzu. Prikupljene vrećice izložile su se na štandovima na riječkom Korzu u razdoblju od 12. do 
14. lipnja, na humanitarnu prodaju. Minimalni iznos donacije za jednu vrećicu iznosio je 5 eura. 
Na štandovima su s ostalim učenicima Riječke nadbiskupije, dežurali i naši učenici koji pohađaju 
izvannastavnu aktivnost Karitativna grupa u pratnji vjeroučiteljice Kornelije Radošević. Humanitar-
nim projektom prikupilo se ukupno 6.833,71 €. S prikupljenim novčanim sredstvima kupiti će se 
rehabilitacijsko-didaktička oprema za Kliniku za dječju kirurgiju te se svečano uručiti u nazočno-
sti predstavnika triju vjerskih zajednica – Riječke nadbiskupije, Baptističke crkve Rijeka i Medžlisa 
Islamske zajednice Rijeka.
Hvala svim učenicima i roditeljima, koji svojim sudjelovanjem u našim aktivnostima, uvijek iznova 
pokazuju svoje veliko humanitarno srce!

 Marta Zoretić, vjeroučiteljica

20. SVEČANA DODJELA NAGRADE OSKAR ZNANJA 2024. NAJUSPJEŠNIJIM  
UČENICIMA, POBJEDNICIMA DRŽAVNIH I MEĐUNARODNIH NATJECANJA U  
ZNANJU, GLAZBI I PLESU U ŠKOLSKOJ GODINI 2023./2024.
… Ova je nagrada priznanje za vrhunske rezultate, ali i poticaj za budućnost i primjer 
drugima … / ministar znanosti, obrazovanja i mladih prof. dr. sc. Radovan Fuchs
Najboljim učenicima generacije, pobjednicima državnih natjecanja u znanju, glazbi i 
plesu i osvajačima medalja na međunarodnim natjecanjima i olimpijadama, u srije-
du 26. lipnja 2024. dodijeljena je nagrada Oskar znanja. Svečanu 20. dodjelu nagra-
de Oskar znanja organizira Agencija za odgoj i obrazovanje uz podršku Ministarstva 
znanosti, obrazovanja i mladih i Hrvatske zajednice županija.

Najveće priznanje u obrazovanju za iznimne uspjehe i rezultate dobilo je 480 učenika 
iz škola diljem Hrvatske, a njihovim  mentorima su uručene zahvalnice.

S neizmjernim ponosom i radošću prisustvovali smo ovogodišnjoj dodjeli Oskara 
znanja jer su čak dva naša učenika dobitnici ove prestižne nagrade, LORIS MO-
KROVČAK, 6.c razred za osvojeno prvo mjesto na natjecanju Sigurno u prometu te 
NIKOLA VLAŠIĆ, 8.c razred za osvojeno prvo mjesto na natjecanju Mladi tehničari, 
kategorija Automatika. Uz roditelje, svečanoj dodjeli prisustvovale su i njihova men-
torica, učiteljica Mira Reljac te ravnateljica Tanja Stanković.

Nagrada Oskar znanja simbolizira vrhunac postignuća u obrazovanju, ali i predanost, 
marljivost i neiscrpnu energiju koju ulažu da bi, uz neupitnu darovitost, postigli vr-
hunske rezultate.  

Radionica keramike / Monika Kukučević , Mihaela Užar

Graničar, 5. i 6. razredi (miješana ekipa – djevojčice i dječaci)/  
Bojana Kukec, Matea Goršić, Marta Zoretić

 Mihaela Užar, učiteljica njemačkog jezika

Čestitke nagrađenim učenicima i mentorima uputio je ministar znanosti, obrazova-
nja i mladih prof. dr. sc. Radovan Fuchs, v. d. ravnateljica Agencije za odgoj i ob-
razovanje Daria Kurtić, i predsjednik Hrvatske zajednice županija Danijel Marušić. 
Ova je nagrada priznanje za vrhunske rezultate, ali i poticaj za budućnost i primjer 
drugima, naglasio je ministar.
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NAGRAĐENI NAJBOLJI UČENICI I MENTORI PRIMORSKO-GORANSKE ŽUPANIJE
Primorsko-goranska županija i ove godine nastavlja nagrađivati izvrsnost u procesu 
obrazovanja. Za uspjehe postignute u školskoj 2023./2024. godini nagrađeno je 37 
učenika osnovnih i srednjih škola i učeničkih domova te 29 mentora koji su osvojili 
prva mjesto na državnim natjecanjima.

Na tradicionalnom prijemu župan Zlatko Komadina sa suradnicima čestitao je držav-
nim prvacima.

„Okupimo se jednom godišnje kako bi vam čestitali na izvrsnim rezultatima, a to je i 
red nas kao osnivača škola kojih je ravno sto u našoj županiji, što osnovnih, što sred-
njih te učeničkih domova. Naši nastavnici uvijek rade predano i povrh onoga što im je 
osnovna djelatnost, u smislu poučavanja i održavanje nastave. Vidim da je to uhvatilo 
korijenje jer su mnogi od vas najbolji u svojim kategorijama i nikad više nije bilo na-
građenih. Čestitam vam na tome, posebice mentorima koji ulažu svoj trud, znanje i 
ljubav prema obrazovanju i zajedno s vama rade kako bi postigli ove rezultate“, rekao 
je župan.

Učenicima i mentorima uručeni su prigodni darovi u vidu novčanih poklon bonova 
u ukupnoj vrijednosti od oko pet tisuća eura, a na svečanosti održanoj u Mramornoj 
dvorani Pomorskog i povijesnog muzeja Hrvatskog primorja Rijeka, čestitke su im 
uputile i zamjenica župana Marina Medarić te pročelnica UO za odgoj i obrazovanje 
Edita Stilin.

Okupljanje je bila prilika i za uručenje priznanja učenicima trećeg razreda Prometne 
škole Rijeka, Anti Vukušiću, Amelu Topiću i Adinu Solaku koji su u siječnju ove godine 
spasili stanare iz požarom zahvaćene stambene zgrade u središtu Rijeke za što će im 
biti isplaćena novčana nagrada u iznosu od po tisuću eura.

Na događanju su sudjelovali i ravnatelji nagrađenih škola te predstavnici Agencije za 
odgoj i obrazovanje kao i Službe prosvjetne inspekcije Rijeka. U glazbenom dijelu pro-
grama nastupala je sudionica showa The Voice Hrvatska Lucija Stipanović uz klavirsku 
pratnju Luke Lukačevića te prvonagrađeni učenici Glazbene škole Ivana Matetića 
Ronjgova Rijeka, Anastasia Tomljanović na violi i Saša Miljanovića na marimbi pod 
vodstvom mentorica Nives Vadlja Šimunić i Anite Primorac.

Popis nagrađenih učenika i mentora osnovnih i srednjih škola te učeničkih domova u 
školskoj 2023./2024. godini dostupan je na poveznici: https://www.pgz.hr/wp-con-
tent/uploads/2024/06/Popis-ucenika-2023_2024.pdf.

 /preuzeto sa stranica PGŽ-e/

 Nagrađeni i učenici Osnovne škole Čavle
 Svečanoj dodjeli prisustvovali su i učenici naše škole, Loris Mokrovčak, 6.c razred i 
Nikola Vlašić, 8.c razred, u pratnji mentorice Mire Reljac i ravnateljice Tanje Stanković. 
Loris je dio četveročlane ekipe koja je osvojila  prvo mjesto na državnoj razini natje-
canja Sigurno u prometu 2024., a Nikola prvo mjesto na natjecanju Mladi tehničari 
– Automatika.

Čestitke učenicima i učiteljici Miri Reljac!

ZADNJI DAN U ŠKOLI

OSNOVNA ŠKOLA ČAVLE DOMINIRALA 
NA ERSTE PLAVOJ LIGI U RIJECI

/preuzeto sa službenih stranica organizatora, EPL 2024./

Kvalifikacije Erste Plave lige u Rijeci su uvijek među najmasovnijima, pa je tako bilo i 
ovog puta. Na Kantridi se natjecalo 577 učenica i učenika iz Primorsko-goranske žu-
panije, a po dvoje najboljih u svakoj disciplini i kategoriji izborilo je plasman na finale 
koje će se održati u Zagrebu, u sklopu Boris Hanžeković memorijala.
Osnovna škola Čavle redovito je među najbrojnijima na natjecanju u Rijeci, a ovog 
puta je njihova dominacija bila izrazita jer je na startnim listama bilo čak 157 učenica 
i učenika te škole.
Ovako veliko zanimanje OŠ Čavle za Erste Plavu ligu pojasnila je profesorice tjelesne i 
zdravstvene kulture iz te škole, Bojana Kukec.
„Ulažemo puno truda i volje kako bismo zainteresirali djecu za sport. Kako smo već 
godinama najbrojnija škola koja nastupa na Erste Plavoj ligi u Rijeci, motivacije ne 
nedostaje jer se djeca žele oprobati u atletici. Iz te volje dolaze i rezultati. I roditelji 
reagiraju na takav interes svoje djece, pa onda i oni napune tribine i vesele se sa svi-
ma nama. Zahvaljujem i Atletskom klubu Kvarner koji nam je organizirao prijevoz i 
omogućio dolazak u ovako velikom broju“, kaže profesorica Kukec i dodaje:
„Imamo dobre uvjete za nastavu tjelesnog odgoja, a ja je uvijek nastojim planirati 
oko natjecanja koja nam predstoje. Djeca tako nastavu shvaćaju kao testiranje i pri-
premu za natjecanje, pa bih voljela da ih ima što više. Zato je Erste Plava liga fenome-
nalan projekt na koji i djeca koja možda nikad ne bi sudjelovala na nekom atletskom 
natjecanju dolaze bez opterećenja. Ja im uvijek kažem ‘Idemo se zabaviti!’, a onda 
rezultati sami dođu. I broj djece koja ostaju u sportu nam je dobar pokazatelj koliko 
su ovakva školska natjecanja važna“.

Generacija osmih razreda, školska godina 2023./2024.

DANI ZDRAVLJA RAZVESELILI GRAĐANE I UNIJELI ŽIVOST U CENTAR ČAVLI

Preventivni zdravstveni pregledi i programi i 
ovog puta pokazali da prevencija spašava život
Piše: dr.sc. Petra Šuljić, savjetnica načelnice Općine Čavle i predsjednica GDCK Rijeke 

Krajem rujna održani su Dani zdrav-
lja Općine Čavle koji su i ove godine 
građanima donijeli niz zanimljivih 

preventivnih zdravstvenih programa ali i za-
nimljivu eko i etno ponudu namijenjenu svim 
uzrastima od onih najmlađih do onih najsta-
rijih. 

Program je  ove  godine imao novu lokaciju,  
ispred Doma kulture, u samom centru, pa je 
posjećenost štandova i pregleda ovog puta 
bila još veća nego prethodnih godina. Nakon 
ljetnog intenzivnijeg izlaganja suncu građa-
ni su posebni interes pokazali za kontrolu 
madeža koje je vršila Poliklinika Simonić iz 
Rijeke.

U nešto više od dva i pol sata preglede je 
izvršilo negdje oko 25 građana, a njih oko 
20%  upućeno je da daljnju obradu. Posebno 
je velik interes bio i za kontrolu oštrine vida 
kod OPIA Vision Center, a svi oni kojima je 
utvrđeno odstupanje od normalnih vrijed-
nosti upućeni su na detaljniju kontrolu vida 
i očnog tlaka kako bi spriječili zamor oka i 
preventivno djelovali na smetnje uzrokovane 
eventualnim nedostatkom adekvatnog oč-
nog pomagala. 

Posebno je bilo gužvovito na štandu organi-
zatora Gradskog društva Crvenog križa Rijeka 
gdje su građani mjerili tlak i šećer tj. izvršili 
male kontrole koje nas ponekad potaknu da 
posjetimo liječnika. „Veseli me da su se u pro-
jekt i ove godine uključili mladi koji su poseb-
no za mlade demonstrirali reanimaciju une-
srećenih i realistični prikaz ozljeda jer nam je 
cilj na mlade prenijeti potrebu humanitarnog 

rada“ rekla je  dr. sc. Petra Šuljić ravnatelji-
ca GD CK Rijeka te istaknula zadovoljstvo 
projektom „Dani zdravlja“ koji svake godine 
okuplja sve veći broj građana Općine Čavle. 
Zahvalila je i Općini Čavle koje svake godine 
financira ovaj projekt.

Za dječji dio programa bila je zadužena udru-
ga „Grobnički rez“ koja je svim zainteresira-
nim ponudila ljekovite recepte naših starih 
kao i originalne  alternative slatkišima i nez-
dravoj hrani. Posebno su bili zanimljivi  štan-
dovi sa raznolikom eko ponudom. Udruga 
Eterico ponudila je niz proizvoda za ljepotu 
i zdravlje pa je plijenila interes ženskog druš-
tva. OPG Perišić  s velikog imanja opatijskog 
zaleđa točnije Svetog  Petra u Poljanama po-
nudila je  vrhunsko  maslinovo ulje i  konzer-
virane masline iz svog maslinika. Na štandu 
SOPG Denona našle su se salse „Teta Branka“ 
koje vrijedilo  probati, a bilo je tu i njenih finih 
bezglutenskih kolačića, pekmeza i sokova. 
OPG Marot šarmirao je sve posjetitelje miri-
snim friško ubranim breskvama iz svog vrta 
ali i drugim eko proizvodima koji su planuli 
u dva sata. 

Domaće proizvode poput pekmeza ,čajeva i 
kolača nudila je i udruga Vidov san, a Ljekar-
na PHRIMA PHARME dijelila je reklamne ma-
terijale i ponudila   proizvode s naglasnom na  

djecu i starije osobe, a vezano uz vitamine i 
minerale na koje treba obratiti posebnu po-
zornost zimi. Posebnost je ove godine bio 
štand Vinery Kapić koji je prezentirao  izni-
mna, ekološka  vrhunska vina s originalnim 
čakavskim imenima povezanim s poviješću 
Liburnije i Kastavštine. Svi koji su degustirali 
Devicu, Parona i druga vina  uvjerili su se u 
originalnost, vedrinu i zanimljivu provokativ-
nu ponudu mladog vinara čije ime već sad 
može ponosno stati uz bok poznatih  vinara.

Za primamljive mirise koji su se širili sredi-
štem Čavli bili su krivci natjecatelji u kuhanju 
kotlića. Sudjelovalo je čak devetero timova. 
Najbolji kotlić prema mišljenju žirija bio je 
kotlić tima Javne vatrogasne postrojbe Rije-
ka, no i svi ostali bili su jednako fini pa je 250 
porcija planulo za nepunih pola sata što je 
najbolja nagrada svim natjecateljima.

„Drago mi je da  je program Dana zdravlja iz 
godine u godinu  sve bogatiji i posjećeniji jer 
je cilj Općine Čavle ovakvim preventivnim 
zdravstvenim programima i besplatnim pre-
gledima  utjecati da građani Općine Čavle 
ostanu što više zdravi i veseli“, rekla je načel-
nica Općine Čavle Ivana Cvitan Polić te zahva-
lila na sudjelovanju organizatorima, izlagači-
ma, liječnicima i svim uključenim u program, 
a posebno  građanima na dolasku. 

Dani zdravlja i ove su godine pokazali važ-
nost prevencije koja spašava živote zato je 
poruka građanima i ove godine – Neka vam 
dan zdravlja, bude 365 dana u godini! 

dan zdravlja
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uspjesidogađanja

Predstavljena elegancija, uspjeh  
i poslovna izvrsnost žena PGŽ

TOMISLAV ČAVAL   
istražuje terapiju za liječenje tumora

BOJAN POLIĆ - predsjednik Europske federacije 
imunoloških društava i redoviti član Akademije 
medicinskih znanosti Hrvatske 

U frankopanski Kaštel Grada Grobnika 30.i 31. kolovoza stigao je 
Miss Business 2024. Primorsko-goranske županije koji spaja lje-
potu i poduzetništvo žena naše županije. Prva je manifestacija 

održana godinu ranije u Kastvu i izazvala je veliki interes poduzetnica, 
stoga se manifestacija održana i ove godine, ali i općini Čavle. Cilj mani-
festacije je proslaviti eleganciju, uspjeh i poslovnu izvrsnost žena. 

„Bez obzira jesu li u pitanju mlade poduzetnice ili iskusni profesionalci  
ovo je bila  prilika da se inspirirate i zablistate. Inspiracija je imperativ 
za ispunjen privatni i poslovni život, ali u današnjem ubrzanom tempu 
života lako se može izgubiti iz fokusa. Cilj nam je promovirati poduzet-
ništvo, potaknuti žene da manifestiraju svoje poslovne ideje, umreža-
vaju se i stvaraju nove poslovne suradnje. Upravo zato je Miss Business 
pravo mjesto koje će vas dodatno inspirirati i motivirati“, istaknula je 
organizatorica Iva Vavan iz tvrtke Vanavi Experience. Ovaj dvodnevni 
događaj organiziran je uz podršku Općine Čavle i Turističke zajednice 
Općine Čavle.
Uzvanici su tako u Kaštelu mogli sudjelovati u interaktivnim radio-
nicama (usvojite praktične vještine, alate i strategije za unaprjeđenje 
poslovnih vještina i bolje snalaženje s izazovima poslovnog svijeta), 
umrežavanju (ova manifestacija pruža idealnu priliku za povezivanje s 
mentorima i uspješnim ženama koje dijele strast za osnaživanjem žena 
u poslovnom svijetu), upoznati renomirani izlagači autohtonih pro-
izvoda (istaknuti stručnjaci došli su sa svojim vrhunskim proizvodima 
koje su posjetitelji  imali priliku i degustirati, održana je modna revi-
ja (prava modna poslastica kreće s revijom nosivih kolekcija lokalnih 
modnih dizajnera i butika, nakon koje je uslijedio izbor za Miss Business 
2024. Primorsko-goranske županije). Neizostavan je bio i glazbeno- za-
bavni program te after networking party

MISS BUSINESS 2024. U KAŠTELU NAŠ MEĐUNARODNO PRIZNATI ZNASTVENIK IZ ZASTENICA

NOVI USPJESI NAŠEG ISTAKNUTOG PROFESORA ISTRAŽIVAČA 

Tomislav je svoje školovanje započeo u 
Područnoj školi Grad Grobnik, nastavio u 
Osnovnoj školi Čavle, a srednju školu za-

vršio je u Prvoj sušačkoj hrvatskoj gimnaziji u 
Rijeci. Nakon toga odlučio je studirati na Odje-
lu za biotehnologiju Sveučilišta u Rijeci, gdje 
je stekao temelje za svoju buduću znanstvenu 
karijeru. Svoj znanstveni put nastavio je u Ni-
zozemskoj, gdje je doktorirao na prestižnom 
Sveučilištu Utrecht.
Tijekom doktorata, radio je u istraživačkom 
timu koji se bavi proučavanjem proteina po-
moću naprednih tehnika spektrometrije masa. 
Njegov rad je posebno važan u području pro-
učavanja proteina koji na sebi nose šećerne 
molekule (glikoproteini). Ovo je još uvijek pri-
lično novo i neistraženo područje, a Tomislav 
je svojim radom značajno pridonio njegovom 
razvoju.
Razvio je nove načine i računalne programe 
koji omogućuju bolje razumijevanje struktu-
re važnih lijekova, posebno antitijela i drugih 
proteinskih lijekova. Njegovo istraživanje po-
maže farmaceutskim tvrtkama da proizvode 
bolje i sigurnije lijekove, te da lakše provjere 
njihovu kvalitetu.
Zbog kvalitete svojih otkrića i pristupačne 
osobnosti, uspio je ostvariti suradnju s mno-
gim važnim znanstvenicima i farmaceutskim 
tvrtkama diljem svijeta. Svoj je rad predstavio 
na brojnim međunarodnim skupovima, a na-
kon doktorata dobio je priliku nastaviti istra-
živanje na prestižnom američkom Sveučilištu 
Stanford u laboratoriju profesorice Carolyn 
Bertozzi.

Trenutno Tomislav radi u Regeneronu, jednoj 
od vodećih svjetskih biotehnoloških kompani-
ja. Tamo se bavi otkrivanjem novih glikoprote-
ina koji bi mogli poslužiti kao mete za razvoj 
inovativnih lijekova protiv raka. Ovo istraživa-
nje moglo bi dovesti do razvoja učinkovitijih 
terapija za liječenje različitih vrsta tumora.
Tomislavov znanstveni rad prepoznat je broj-
nim nagradama. Tijekom doktorata proglašen 
je najboljim doktorskim studentom godine 
na Bijvoet Centru za biomolekularno istraži-
vanje Sveučilišta Utrecht. Nedavno je dobio i 
prestižno međunarodno priznanje “Rising Star 
in Bioanalysis” (Zvijezda u usponu u području 
bioanalize), što ga svrstava među najistaknu-
tije mlade znanstvenike u području analize 
biomolekula. Ova priznanja potvrđuju važnost 
njegovog znanstvenog doprinosa i najavljuju 
svijetlu budućnost u daljnjem razvoju dija-
gnostike i liječenja teških bolesti.

Profesorica Bertozzi je 2022. godine dobila 
Nobelovu nagradu za kemiju za svoj revolu-
cionarni rad u području biološke kemije. Ona 
je razvila tehnike kojima možemo pratiti mo-
lekule u živim stanicama bez da ometamo nji-
hovo normalno funkcioniranje, što je otvorilo 
potpuno nove mogućnosti u razvoju lijekova i 
razumijevanju bolesti. Njena otkrića posebno 
su važna za istraživanje raka i razvoj novih na-
čina liječenja.
Nakon rada u laboratoriju profesorice Bertoz-
zi, Tomislav se pridružio biotehnološkoj tvrtki 
InterVenn Biosciences, gdje je nastavio pri-
mjenjivati i razvijati svoje znanje o glikoprote-
inima. U ovoj tvrtki radio je na razvoju novih 
dijagnostičkih metoda za rano otkrivanje raka. 
Ove metode temelje se na praćenju promjena 
u glikozilaciji (vezanju šećernih molekula) pro-
teina u krvi, što može ukazivati na prisutnost 
tumora u ranoj fazi kada je liječenje najuspješ-
nije.

Prof.dr.sc. Bojan Polić, istraživački profe-
sor u trajnom zvanju, naš sumještanin i 
dobitnik Nagrade Općine Čavle, Grada 

Rijeke te Nagrade za životno djelo u područ-
ju biomedicine i zdravstva. Profesor Polić je 
predstojnik Zavodu za histologiju i embriolo-
giju Medicinskog fakulteta Sveučilišta u Rijeci, 
pokretač TransMedRi, razvoja translacijskih 
medicinskih istraživanja u Rijeci te predsjednik 
Europske federacije imunoloških društava od 
2024.-2027.godine. Ovaj izniman znanstvenik 
osim stupaca hrvatskih časopisa, puni stupce 
i onih međunarodnih. Naime, njegova istraži-
vanja nerijetko publiciraju najpoznatiji stručni 
međunarodni časopisi, a područje interesa su 

mu, među ostalim, istraživanja na području 
upalnih bolesti i sistemskog imuno-mehaniz-
ma. Voditelj je kolegija Histologija i embrio-
logija te elektivnih kolegija Matične stanice i 
stanična terapija te Animalni modeli humanih 
bolesti za studente Studija medicine, voditelj 
je i dva izborna kolegija na Doktorskoj školi 
u području biomedicine i zdravstva Medicin-
skog fakulteta u Rijeci. U prosincu 2024. godi-
ne primljen je kao redoviti član u Akademiju 
medicinskih znanosti Hrvatske (AMZH). To je 
još jedno priznanje za naš dugogodišnji znan-
stven rad u području biomedicinskih znanosti 
te poticaj za nastavak istoga.
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platak platak

ŽUPANIJSKA UPRAVA ZA CESTE DOVRŠILA PROJEKT

Proširena 9 kilometara dugačka ceste za Platak

Platak je turistička destinacija u neposrednoj blizini Rije-
ke koje nudi brojne mogućnosti za rekreaciju, čime je 
atraktivna lokacija za posjetitelje tijekom cijele godine. 

Posjetitelji koji posjećuju Platak dolaze iz raznih krajeva Hr-
vatske, no radi se i o lokaciji koju rado posjećuju mnogobroj-
ni turisti iz susjednih zemalja.

 Lokacija Platka i prikaz javnih cesta u njegovom okruženju

ŽC 5030 prije rekonstrukcije

 Parkiralište Platak za vrijeme i nakon radova

Uređenje ŽC 5030 na spoju sa D3

PLATAK

Prometna povezanost do Platka osigurana je mrežom javnih 
cesta, pa se tako na Platak iz smjera Zagreba ili Rijeke može 
stići pomoću autoceste A6, odnosno državne ceste D3. Za-
dnji, za posjetitelje najopterećeniji prometni pravac čini 
županijska cesta ŽC5030 koja se proteže od spoja državne 
ceste D3 pa sve do ugostiteljskog objekta „Veliki dom Platak“.

Županijska cesta ŽC 5030, javna je cesta pod upravljanjem 
Županijske uprave za ceste Primorsko-goranske županije u 
čijoj je nadležnosti od 1997. godine, odnosno od osnivanja 
Uprave.

Duljina ceste iznosi 8,68 kilometara i prije većih ulaganja Žu-
panijske uprave za ceste Primorsko-goranske županije cesta 
nije imala optimalne uvjete za prometovanje vozila, odno-
sno imala je loša vozno-dinamička svojstva sa širinom asfal-
tnog kolnika u prosjeku 5,50 metara čime se nisu ostvarivali 
uvjeti niti za odvojen dvosmjerni promet. 

Širina kolnika često se dodatno smanjivala u zimskim mje-
secima kod pojave snijega, i snježnih zapuha, pa se premet 
često ograničavao za jedan smjer u određene sate što je ne-
rijetko izazivalo negodovanje gostiju i stvaranje prometnih 
gužvi.

Županijska uprava za ceste Primorsko-goranske županije, 
svjesna problema u odvijanju prometa na predmetnoj cesti, 
uložila je velike napore za osiguranje sredstava, te je 2012. 
godine započela sa rekonstrukcijom ceste. Obzirom na ne-
dostatak sredstava koje ima Županijska uprava za ceste Pri-
morsko-goranske županije potpuna obnova ceste završena 
je 2024. godine. Pri tome, potrebno je naglasiti da na pred-
metnoj cesti imovinsko-pravni odnosi nisu bili u potpunosti 
riješeni.

Kao što je navedeno, rekonstrukcija ceste započela je 2012. 
godine rekonstruiranjem dijela ceste, no konkretniji zahvati 
dogodili su se 2013. i 2014. godine rekonstrukcijom dijela ce-
ste te izgradnjom parkirališta neposredno prije skijaške staze 
Radeševo što je povećalo kvalitetu boravka korisnika, a inve-
sticija je u dvije godine iznosila.

Županijska uprava za ceste Primorsko-goranske županije 
je nadalje gotovo svake godine (osim 2015. godine) sve do 
2024. godine osiguravala sredstva kako bi dostigla cilj, a to 
je potpuno uređenje županijske ceste ŽC 5030.  Cilj je do-
stignut rekonstrukcijom zadnje dionice koja se proteže od 
državne ceste prema Velikom domu ukupne duljine 1,1 km.

Troškovi kompletnog uređenja županijske ceste ŽC 5030 u 
periodu od 2012. – 2024. godine iznose oko 4 milijuna eura, 
a troškovi po godinama vidljivi su u tablici koja slijedi.

 Godina 
zahvata

Realizirani iznos
u eurima (sa PDV-om)

2012. 35.200,58

2013. 513.185,06

2014. 389.762,09

2015. 0,00

2016. 414.786,84

2017. 458.625,14

2018. 291.810,80

2019. 158.972,41

2020. 357.444,57

2021. 283.921,62

2022. 159.396,12

2023. 253.038,19

2024. 668.317,00

UKUPNO: 3.984.460,43



30 Gmajna br. 66,67,68 | prosinac 2024. 31Gmajna br. 66,67,68 | prosinac 2024.

razgovor razgovor

Barbara Gržetić, predsjednica udruge DSR Kvarner i organizatorica Sva lica Platka i Magičnog šešira

U mom fokusu su uvijek sport, zabava, 
edukacija, ekologija i promocija našeg kraja

Kada govorimo o sportu, rekreaciji, 
djeci i mladima, a posebno Platku, ne 
možemo ne spomenuti našu Barbaru 

Tunjko, danas Barbaru Gržetić, predsjednicu 
udruge Društvo sportske rekreacije Kvarner 
koja je nakon pokretanja čitavog niza sport-
skih aktivnosti namijenjenih svim dobnim 
skupinama pa čak i našim kućnim ljubim-
cima, fokus u posljednje vrijeme stavila na 
djecu pa kreativno osmišljava i događanja 
namijenjena baš njima. 

Ove godine odradili ste jako veliki broj 
aktivnosti, možda i najveći do sada. Sva 
lica Platka već su „uhodani“ i u našim 
krajevima poznati sportski događaj, ali 
krenuli ste i s razvojem događaja za dje-
cu. Možete li na reći nešto više o tome?
Tako je, ova godina je zasigurno najaktiv-
nija od osnutka udruge. Svaka godina po-
činje s planiranjem pa je tako započela i 
2023., s time da smo ove godine realizirali 
ili smo još uvijek u samoj provedbi i većeg 
broja projekata od onog što smo na počet-
ku zamislili. Prvi projekti započeli su u trav-
nju i od tada nema pauze. Četvrtu godinu 
zaredom u suradnji s Red Bull Hrvatska i 
Sveučilištem u Rijeci, odnosno Studentskim 
zborom Sveučilišta u Rijeci, organiziramo 
humanitarno-sportsku manifestaciju Wings 
for life koja je lokalnog karaktera te je utrka 
uz aplikaciju. Odvija se u isto vrijeme kao i 
sve utrke tog događaja na cijelom svijetu, 
u Hrvatskoj ljudi imaju priliku sudjelovati 

Želja nam je bila da i nakon projekta djeci 
ostane naš magični Širko pa smo osmislili i 
izradili dvije edukativne bojanke. Prvu u su-
radnji s Hrvatskom olimpijskom akademi-
jom – „Širko na Olimpjskim igrama“ koja je 
prigodna s obzirom na ovogodišnje održa-
vanje Olimpijskih igara u Parizu te osim što 
djeca bojaju, ona sadrži i kratke edukativne 
informacije o olimpijadi te mali kviz znanja. 
Druga bojanka je posvećena ekologiji kako i 
sam naziv kaže „Širko brine o okolišu“ te uči 
djecu na zabavan način kako svakodnevno 
možemo paziti na prirodu. Zahvalila bi se 
našem dizajneru Jurici Doliću koji je kreator 
Širka i ilustrator naših bojanki.

Sav trud se isplati u trenutku kad vidite da 
se djeca iskreno vesele, da s guštom sudje-
luju u aktivnostima i kad vas pitaju „može li 
ovo biti svaki tjedan“.

Magični šešir je naš najveseliji projekt s 
puno potencijala i nadamo se da ćemo na 
domaćem terenu dugo provoditi. A da se 
Širko svidio i drugima potvrđuje naše go-
stovanje u Osnovnoj školi Omišalj, na Trsatu 
te u Mošćeničkoj Dragi. 

No, Sva lica Platka nastavljaju se i dalje? 
Od 2017. godine kad smo krenuli s organi-
zacijom do danas proveli smo 21 manifesta-
ciju. Od sportskih turnira, trail i  MTB utrka, 

u Zadru, a mi smo ju smjestili na Kampus i 
tako omogućili svima da trče za isti cilj – pri-
kupljanje sredstava za istraživanje ozljeda 
leđne moždine. Naklon toga krenula je pro-
vedba projekata za djecu, prvi na redu bio 
je KaKao – Kostrena kids’ outdoor u Kostreni 
a kraj svibnja bio je rezerviran za Magični 
šešir u Čavlima. Djeca i roditelji uživali su u 
velikom broju sportskih, edukativnih, krea-
tivnih i zabavnih radionica

Magični šešir je ove godine bio višednev-
ni projekt, a imao je i ekološku notu?
Tako je, Magični šešir je nastao iz ideje da na 
različitim lokacijama i različitim korisnicima 
možemo ponuditi raznovrstan sadržaj pri-
lagođen prvenstveno djeci do 12 godina te 
obiteljima. Čavjanska jama je prošle godine 
„pucala po šavovima“ pa je pilot projekt bilo 
šteta ne ponoviti. Veliki trud i kvalitetu pro-
jekta prepoznala je naša Općina i Turistička 
zajednica pa smo uz njihovu podršku osigu-
rali i sredstva Fonda za zaštitu okoliša i ener-
getsku učinkovitost te veliki broj radionica 
bio posvećen upravo brizi o okolišu. Eko 
Magični šešir započeo je u travnju a veliko 
finale proveli smo  25. svibnja na već pozna-
toj lokaciji. Širko je u svoja znanja o ekologi-
ji prenio školarcima i vrtićarcima u Čavlima 
kroz održavanje nekoliko radionica na temu 
recikliranja, ponovne upotrebe, odvajanja 
otpada, sađenja, održivih navika. Osim na-
brojanih eko radionica, djeca su uživala u 
Decathlon sportskom kutku, zabavljala se 

radionica za djecu i radionica joge pa do 
panoramske vožnje žičarom i koncerta na 
vrhu Radeševa do manifestacije posveće-
ne psima i kućnim ljubimcima te zimskih 
radosti. Cilj nam je pokazati sve što Platak 
može ponuditi i kako ga je kao destinaciju 
najbolje moguće iskoristiti. Dok naši sumje-
štani slave Bartoju nas očekuje osmo izda-
nje Sportskog lica i sedmo izdanje Vertikal-
nog lica. Možemo se ove godine pohvaliti, 
ali i zahvaliti partnerima koji su osigurali 
vrijedne i motivirajuće nagrade od INE d.d, 
JGL d.d., Decathlona, Zagrebačke pivovare, 
Lera sporta, Dogma socks, domaće tvrtke 
Hortiriviera s brendom Pero, 4endurance, 
Natural wealth, Očna optika Damir, Iglu 
šport, Nutty snacks, Delmerion beautiy, 
Darna – tvornica liker, Aura destilerija, Du-
kat. Nadam se da nisam nikog zaboravila 
spomenuti. Nije lako osigurati 15 nagrada u 
ekipnim sportovima i još 30tak za utrke. U 
subotu 24. kolovoza rekreativci su tako mo-
gli odmjeriti snage u malom nogometu, od-
bojci na pijesku, boćanju, disc golfu i košarci 
3v3. I ove godine održao se turnir u košarci 
za mlađe dobne kategorije i turnir košarke u 
kolicima na što smo izuzetno ponosni i tu bi 
se posebno zahvalili KKOIK Kostreni i Siniši 
Kuhariću na entuzijazmu i pomoći.

Nedjelja, 25. kolovoza je bila rezervirana za 
tri trail utrke od 8, 15 i 22 km različite za-
htjevnosti te ove godine dvije MTB maraton 
utrke od 30, odnosno 60 kilometara, ovisno 
o tome vozite li jedan ili dva kruga. Sve staze 
bile su izuzetno lijepe, a vodile su kroz okoli-
cu Platka s pogledom na Kvarner. 

Posljednje lice Platka u listopadu je Cani-
hike lice Platka koju treću godinu zaredom 
organiziramo u suradnji s Koordinacijskom 
skupinom za zaštitu životinja PGŽ. Sastoji se 
od dvije vođene planinarske ture na koje do-
lazite s vašim kućnim ljubimce, psom narav-
no. Jedna je uvijek kraća i lakša, druga duža 
i zahtjevnija pa prilikom prijave odaberete 
odgovarajuću. Broj sudionika je ograničen 
radi sigurnosnih razloga te su ture svake go-
dine drugačije. 

Napomenuli bi da je u suradnji sa SSD Na-
utilusom i Centrom za sport Sveučilišta u 
Rijeci putem natječaja za sufinanciranje stu-
dentskih projekata od Studentskog centra i 
Studentskog zbora svim studentima UNIRI 
omogućeno sudjelovanje bez naknade.

Također, zahvalili bi se i dugogodišnjim par-
tnerima koji nas prate u ovom projektu, a to 
su INA d.d. JGL d.d. te Primorsko-goranska 
županija, TZ Kvarnera i Općina Čavle.

s Medom Štedom, prakticirala pokuse Putu-
jućih znanstvenika, sudjelovala u štafetnim 
igrama Hrvatske olimpijske akademije, vjež-
bala vožnju bicikle na poligonu Team Rodea, 
skakala u napuhancima, bojala lice…
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crkva crkva

ŽUPNIK CRKVE SV. FILIPA I JAKOVA

Srebrni jubilej svećeništva našeg 
župnika Dražena Volka
Razgovarao: Danijel Delonga, glavni urednik časopisa Zvona Riječke nadbiskupije

O svojim župljanima mogu reći samo najljepše jer su vrlo susretljivi i otvoreni za suradnju,  
a naša župa će iduće godine slaviti 920 godina postojanja

Dražen Volk, svećenik Riječke nad-
biskupije, župnik u Gradu Grob-
niku i profesor na propedeutskoj 

godini riječkog sjemeništa, zaređen je 
prije 25 godina. Mali jubilej, srebrni kako 
ga volimo nazvati, uvijek je prilika za re-
trospektivu s pogledom unaprijed.

Kako se danas osjećate kao svećenik, 
je li svećenički put koji ste prošli bio 
onakav kakvim ste ga zamišljali?

Kao svećenik osjećam se radostan jer 
svjedočim svakodnevno na koji način 
dragi Bog moje svećeničko služenje 
uklapa u živote ljudi s kojima se susre-
ćem. Iskreno vjerujem da je 25 godina 
uloženih u svećenički poziv itekako vri-

jedilo truda i napora. Zaređen sam 1999. 
godine u sasvim drugim i crkvenim i 
društvenim okolnostima nego što ih da-
nas proživljavamo, tako da je moj sveće-
nički put ipak puno drukčiji nego što sam 
ga zamišljao.

Jeste li oduvijek znali da ćete biti sve-
ćenik? Kako je Božji poziv sazrijevao u 
Vama, koje su Vam osobe pomogle u 
tome?

Prije svoje 18. godine nisam nikada ni 
pomislio da bih bio svećenik. U srednjoj 
školi 1991. godine tek se počelo s nasta-
vom vjeronauka, tako da sam, potaknut 
sadržajima koje sam slušao, počeo više 
razmišljati o vjeri. Ta razmišljanja dobila 

su svoj smjer prema svećeništvu na kra-
ju moga srednjoškolskog obrazovanja. U 
konačnoj odluci najviše mi je pomogao 
tadašnji župnik Župe Presvetog Srca Isu-
sova na Zametu u Rijeci p. Izidor Jedvaj, 
SI.  

Krist odricanje, koje je sastavni dio sve-
ćeničkoga poziva, nagrađuje stostruko, u 
smislu bogatstva susreta, međuljudskih 
odnosa i ljubavi, koju kao svećenici pri-
mamo od vjernika.

Zaređeni ste kao svećenik Riječke nad-
biskupije, no nakon toga neko vrijeme 
bili ste i redovnik Družbe Isusove. S ob-
zirom na to da imate iskustvo življenja 
svećeničkog poziva na dva različita na-

čina, možete ih iz prve ruke usporediti. 
Što vas je privuklo u isusovački red i re-
dovnički život i zašto ste se ipak vratili 
među dijecezanske svećenike?
Za redovnički poziv u Družbi Isusovoj od-
lučio sam se jer sam se htio više posvetiti 
intelektualnom radu i samim time inte-
lektualnom apostolatu. Upravo ovaj po-
tonji jedan je od pet glavnih apostolata 
Družbe Isusove. Nakon završetka dokto-
rata u Riječkoj nadbiskupiji nisam imao ni 
minimalne uvjete za normalan intelektu-
alni i profesorski rad, tako da bi ostanak 
u Rijeci za mene značio zakopavanje 
talenata. Privukla me je i isusovačka du-
hovnost, devet godina boravka u Družbi 
Isusovoj bilo mi je jedno veliko duhovno 
obogaćenje i sazrijevanje. Smatram da 
isusovačka duhovnost omogućava izrazi-
to plodno uklapanje duhovnoga, intelek-
tualnoga i pastoralnoga.

U Riječku nadbiskupiju vratio sam se iz 
osobnih razloga, prije svega zbog brige 
za roditelje, koji sami žive u Rijeci.

U Vašem svećeničkom vijeku prošli ste 
različite službe i mjesta na kojima ste 
djelovali. Gledano kronološki, koje su 
to bile službe?
Prva služba nakon što sam zaređen za 
svećenika Riječko-senjske nadbiskupije 
bila je u Župi Sv. Križa u Ogulinu, gdje 
sam obnašao službu župnog vikara i 
katehete u osnovnoj i srednjoj školi od 
1999. do 2000. godine. Nakon preminu-
ća nadbiskupa Antona Tamaruta u lipnju 
2000. godine preuzeo sam službu dje-
latnika u Ordinarijatu Riječke nadbisku-
pije, a kada je za riječkoga nadbiskupa 
imenovan dr. sc. Ivan Devčić, on me je 
imenovao za svog osobnoga tajnika. Tu 
službu obavljao sam osam mjeseci te me 
je nadbiskup Devčić u jesen 2001. poslao 
na poslijediplomski studij fundamental-
ne teologije u Rim pri Teološkome fakul-
tetu Sveučilišta Gregoriana. Nakon šest 
godina studija doktorirao sam u listopa-
du 2007. godine. Tijekom poslijediplom-
skoga studija bio sam cijelo vrijeme na-
stanjen u Papinskome hrvatskom zavodu 
sv. Jeronima u Rimu. Po završetku studija 
u Rimu nadbiskup Devčić imenovao me 
je župnim vikarom u Župi Sv. Križa na 
Srdočima u Rijeci. Nakon godinu dana 
dobio sam službu župnika Župe sv. Mar-
ka u Veprincu i započeo sam s radom na 
Teologiji u Rijeci u svojstvu profesora če-
tiri predmeta iz područja fundamentalne 
teologije.

Tijekom 2011. odlučio sam se nastaviti 
svoj svećenički put kao redovnik Družbe 
Isusove te sam u jesen te godine ušao u 
novicijat Družbe Isusove u Splitu. Novi-
cijat je trajao dvije godine, ali već sam u 

drugoj godini novicijata započeo s preda-
vanjima filozofskih predmeta na Fakulte-
tu filozofije i religijskih znanosti u Zagre-
bu, na Jordanovcu, koji vode redovnici 
isusovci. Tijekom osam godina boravka 
na Jordanovcu predavao sam devet fi-
lozofskih predmeta. Usporedo s tim od 
2013. do 2015. predavao sam nekoliko 
teoloških predmeta i na Teološko-kate-
hetskom odjelu Sveučilišta u Zadru. Uz 
profesorski rad na fakultetu sam bio za-
dužen za međunarodnu suradnju, a dvije 
godine bio sam i urednik znanstvenoga 
časopisa Obnovljeni život. Od pastoralnih 
zaduženja mogu istaknuti da sam go-
dinu dana bio duhovnik Međunarodne 
katoličke zajednice u Zagrebu i u sklopu 
Studentskoga katoličkog centra Palma u 
Zagrebu imao sam susrete sa skupinom 
studenata i doktoranda o temi odnosa 
vjere i znanosti.

Po povratku u Riječku nadbiskupiju nad-
biskup Devčić imenovao me je župnikom 
Župe BDM Karmelske na Donjoj Drenovi. 
Tu sam službu obnašao do ljeta 2022. go-
dine, nakon čega me je nadbiskup Uzinić 
imenovao župnikom Župe sv. Filipa i Ja-
kova u gradu Grobniku, što je i moja tre-
nutna služba.

Kakav je život Crkve u Grobniku? Po-
mažu li župljani svom župniku, kako 
surađujete kao župna zajednica?
Život vjernika u Grobniku obilježen je po-
kušajima spajanja bogate tradicije koju 
Župa sv. Filipa i Jakova ima i suvremenih 
oblika pobožnosti, duhovnosti i crkve-
noga života. Župa će iduće godine slaviti 
920 godina postojanja. O svojim župljani-
ma mogu reći samo najljepše jer su vrlo 
susretljivi i otvoreni za suradnju.  

Zaređeni ste uoči podjele tada velike 
Riječko-senjske nadbiskupije na Ri-
ječku nadbiskupiju i Gospićko-senjsku 
biskupiju. S vama su ređena još trojica 
svećenika, dvojica od vas ostala su u 
tom pozivu. Dugo se već govori o krizi 
zvanja, svećenika je nešto manje, no 
ipak ih ima. Što biste poručili mladima 
koji razmišljaju o duhovnom pozivu?
Poručio bih mladima koji se odlučuju za 
duhovni poziv, ako ih Krist doista poziva, 
da se ne trebaju ničega bojati jer, kako 
stoji u evanđeljima, Krist odricanje, koje 
je sastavni dio svećeničkoga poziva, na-
građuje stostruko, u smislu bogatstva su-
sreta, međuljudskih odnosa i ljubavi, koju 
kao svećenici primamo od vjernika.

Bili ste najbolji student riječke teologije u 
svojoj generaciji, logično je da ste kasnije 
nastavili akademski put i postali profe-
sor. Možete li usporediti nove generacije 
studenata s kojima ste radili i današnje 
vrijeme u kojem žive u odnosu na raz-
doblje od prije 30 godina kada ste vi bili 
student?

Ono što je zamjetno drugačije u odnosu 
na razdoblje u kojemu sam ja bio student 
i sadašnjega razdoblja jest to što se, na-
žalost, opće znanje studenata prilično su-
zilo. Nadalje, pretjerano korištenje mobi-
tela i interneta dovelo je do rastresenosti, 
a onda i do smanjenja sposobnosti du-
binskoga čitanja tekstova i razmišljanja, 
tako da nije nimalo lako složenije teme 
iz filozofije i teologije prenijeti današnjim 
studentima. Ali kao i uvijek, postoje nada-
reni pojedinci, koji su pravi zaljubljenici u 
filozofske i teološke teme.
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EDO ŽEŽELIĆ I KALIĆI S HRASTENICE DORIJAN KLJUN I HISTORIC RACING CAR CROATIA

Entuzijazam i ljubav prema tradiciji 
i svom kraju

Kako su Čavle dobile prvi 
muzej automobila? 

Gospodin Edo Žeželić s Hrastenice već dugi niz godina svo-
jim radom doprinosi očuvanja i valorizacije ljepote naše 
općine. 

U posljednjih nekoliko godina svoje vrijeme ulaže u istraživanje 
kalića. Po definiciji, to je udubljenje u ilovači koje obiluje vodom, 
a u prošlosti su ih ljudi održavali i koristili u razne svrhe. 

Sve je započelo 2008. godine s uređenjem Kaline na Hrastenici 
koje se završilo 2012. godine, a danas je to prekrasno odmorište 
koje se nalazi nedaleko od Mlikaričinoga puta. Kako gospodin 
Edo navodi, kalići su povijesna baština te su bili od izuzetne važ-
nosti ljudima u prošlosti pa ih kao takve treba cijeniti i očuvati. 

Ove je godine pokrenuo inicijativu za uređenjem kalića u Kosor-
cima, a uz pomoć TZO Čavle to mu je i pošlo za rukom. Taj je kalić 
već bio potpuno presušio, ali uz marljiv rad sada ga krasi njegova 
nekadašnja ljepota te ga je svakako vrijedno posjetiti.

Nažalost, mnogi stanovnici niti ne znaju za postojanje kalića pa 
tako ni za trenutni tijek uređenja istih. Na području naše općine 
nalazi se njih minimalno dvanaest, a ako uzmemo u obzir pod-

ručje cijele Grobnišćine, brojimo ih minimalno dvadeset i pet. 
Gospodin Edo ih redovito obilazi, istražuje nove i daje svoj trud 
i doprinos u svrhu njihova očuvanja i uređenja. Kako i sam ističe, 
osim što svojom ljepotom krase naš kraj, oni su i korisni - voda je 
uvijek potrebna, a na ovaj je način uvijek i dostupna. 

Tradicija kalića seže čak u 16. stoljeće, još u doba kmetova i vla-
stelina, koji su shvaćali važnost boravka uz područja bogata vo-
dom pa su tako za svoja imanja uvijek birali mjesto u blizini neke 
rijeke ili jezera, stoga nije slučajno da su se doseljavali upravo na 
Grobnišćinu. 

Gospodin Edo je osim kalića otkrio i brojne šterne na području 
Hrastenice koje su po svojoj izgradnji slične onoj u Kaštelu na 
Gradu Grobniku, a njih osam je i danas upotrebljivo. One također 
potvrđuju koliko je naša općina bogata vodom i koliko je bila po-
godna za život u prošlosti baš kao što je i danas. 

U daljnjem se planu gospodin Edo želi posvetiti čišćenju kalića 
na Podrvnju, također uz pomoć TZO Čavle. No, najveći problem 
s kojim se suočava je to što se danas većina kalića nalazi na pri-
vatnom terenu pa prije početka radova na njihovoj revitalizaciji 
prethodi zaista dug pravni proces. Ipak, ovakvo nešto gospodina 
Eda ne obeshrabruje i vjerujemo da će i dalje svojim strpljenjem i 
radom nesumnjivo doprinositi očuvanju tradicije te našu općinu 
činiti još ljepšom i atraktivnijom izletnicima i turistima.

Ramona Zoretić

Historic Racing Car Croatia naziv je muzeja koji se nalazi u 
samom srcu Općine Čavle, a većina mještana još uvijek ne 
zna zanim ljivost sadržaja koje ova lokacija nudi. Vlasnik 

je muzeja Dorijan Kljun, rođeni Grobničan kojem su trke i trkaći 
automobili dio obiteljske tradicije, a uz podršku svoje supruge An-
dreje, Historic Racing Car Croatia otvorio je svoja vrata prije više 
od dvije i pol godine. 

Dorijan se 2004. godine preselio u Zagreb gdje je radio kao foto-
graf, ali se uvijek javljao osjećaj i želja za povratkom na Grobnik, 
a najveći mu je poticaj za istim bilo je čuđenje kako naš kraj, kao 
kolijevka motosporta, zapravo nema prikladan sadržaj dostojan 
takve titule.

Sve se pokrenulo tijekom pandemije, kada je Dorijan već posje-
dovao određen broj trkaćih automobila i odlučio ih je izložiti u 
centru Zagreba, a grupe posjetitelja izmjenjivale su se svakih sat 
vremena. Zapravo je to bio i prijelomni trenutak kada je odlučio 
nastaviti s takvim radom te otvoriti muzej koji danas bogati našu 
općinu. 

Trenutno se u muzeju nalazi 20 automobila, a Dorijan ističe kako 
je posebno ponosan na svoj primjerak Lancia Delte, koja slovi za 
jednog od najuspješnijih trkaćih automobila svih vremena. U po-
sjet im dolaze brojne poznate ličnosti iz svijeta motosporta, poput 
Nike Pulića i Rajka Vlaha, a osim toga organiziraju i brojne evente, 
od kojih posebno ističu onaj posvećen Vitu Ćozi prilikom njegova 
odlaska na svjetsko prvenstvo u Bahreimu. Dorijan i supruga An-
drea navode kako im je želja svim ljudima pružiti emociju i isku-
stvo autohtone tradicije pa se tako u sklopu muzeja nalazi se i fast 
food koji za svoje posjetitelje u ponudi ima grobnički sir i palentu. 
Isto tako, od nedavno muzej sadrži i pet registriranih trkaćih au-
tomobila te za one zainteresirane postoji i mogućnost vožnje, što 
zasigurno ostaje zapamćeno kao jedno nezaboravno iskustvo. Ra-

zgledavanje postave muzeja traje oko sat vremena, a kao najveću 
podršku i pomoć Dorijan, osim svoje supruge, ističe i mamu, koja 
trenutno radi kao kustosica muzeja. Ona kaže kako je takav posao 
zaista zabavan i dinamičan, a uz pomoć unuka čak je krenula učiti 
i engleski jezik. Dorijan je posebno sretan kada se na Grobniku 
odvijaju manifestacije koje su na bilo koji način vezane uz motos-
port. Tako je 13. i 14. srpnja na Platku održan Formula Driver, trkaći 
show na WRC stazi, povodom kojeg je u muzeju organiziran after 
party s ponudom jela iz domaće kuhinje. 

Historic Racing Car Croatia zaista je jedno svježe i posebno, mje-
sto koje njeguje i tradiciju automobilizma, ali i unosi novu ponudu 
u naš kraj te privlači, kako strane turiste, tako i domaće, željne za-
viriti u bogatstvo sadržaja koje ovaj muzej pruža. 

 
Ramona Zoretić 
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poduzetnici

OPG FRANKULIN UZ PROSLAVU FILIPJE I DANA OPĆINE ČAVLE ODRŽANA SVEČANA SJEDNICA 

UZ PROSLAVU BARTOJE NAGRAĐENI NAJBOLJI U SPORTU 

Od sirane do kušaone grobničkog sira 

OPG Frankulin vlasnika Aleksandra Kamenara posluje već 
dugi niz godina, a nedavno je krenuo i korak dalje - otvo-
rena je kušaona grobničkog sira. Dugogodišnja poslovo-

đa Mara Gulić predstavila nam je taj projekt, koji je spreman za-
živjeti svakog trenutka, a jedini je problem s kojim se suočavaju, 
pronalazak radne snage. Prostor kušaone ujedno je i konoba koja 
se iznajmljuje za razne prigode, poput proslava rođendana i go-
dišnjica.

Turisti često dolaze i zainteresirani su za sadržaj koji im se nudi, 
a kući mogu otići i sa svojim komadom sira u raznim varijacija-
ma: klasičnim kravljim sirom, sirom sa začinima, skutom, škri-
pavcem... Trenutno broje pedesetak krava, a godišnje proizve-
du približno dvije tone sira. Gospođa Mara navodi kako je to 
vrlo zahtjevan posao koji iziskuje potpunu predanost, a redov-
no sudjeluju i na Festivalu palente i sira. 

U daljnjem planu imaju uređenje apartmana i kuća za odmor 
kako bi turistima koji dolaze mogli priuštiti pravi prikaz života 
na selu, što će nesumnjivo biti nezaboravno iskustvo za svakog 
posjetitelja.

Ramona Zoretić

nagrade

Nagrađeni laureati dr. Vojko Mavrinac i 
Slobodan Marelja-Bošnjak

Posebna priznanja za sportaše i sportašice

Najljepši trenutak svečane sjednice 
Općinskog vijeća Čavala, održane 
u Domu kulture u povodu pro-

slave blagdana sv. Filipa i Jakova, zaštit-
nika istoimene grobničke župe u Gradu 
Grobniku, koji se ove godine slavi i kao 
Dan Općine Čavle, bila je dodjela nagra-
da Općine Čavle. Nagrada za izuzetna 
postignuća Općine Čavle dodijeljena je 
poznatom čavjanskom liječniku prim. dr. 
Vojku Mavrincu, za posebne zasluge u 
promicanju humanitarnog rada, kulture 
i sporta na čavjanskom području, a go-
dišnja nagrada Slobodanu Marelji-Boš-
njaku, za izuzetna postignuća u području 
kulture i sporta. Uz zahvale svima koji su 
ga predložili, kao i onima koji su prihvatili 
prijedlog, Slobodan Marelja Bošnjak za-
hvalio je i “svojim Grajanima” što su ga pri-
hvatili kao svoga te istaknuo kako je po-
sebno ponosan na četiri kraljice Riječkog 
karnevala koliko ih je imala Mesopusna 
kumpanija Grad Grobnik, jer su dostojno 
promovirale sebe, ali i svoju Grobnišćinu. 

U sklopu Bartoje, blagdana zaštitni-
ka sv. Bartola svečano su, u prisu-
stvu Ivane Cvitan Polić, načelnice 

Općine Čavle, uručena posebna priznanja 
sportašima i sportašicama, prema kate-
gorijama kako slijedi:
GODIŠNJA PRIZNANJA:

Najuspješniji sportaš – FABIJAN 
ZAHARIJA, Atletski klub Grobnik

Najuspješniji mladi sportaš – LORIS 
MAKROVČAK, Biciklistički klub rijeka

Najuspješnija sportašica – CARROLINA 
BAN, Boćarski klub Čavle ŠB

Najuspješnija mlada sportašica – LARA 
ZAGORAC, Šahovski klub Rječina

Najuspješnija muška ekipa – Muški 
odbojkaški klub Grobničan

Najuspješnija ženska ekipa – Boćarski 
klub Čavle ŠB

POSEBNA GODIŠNJA PRIZNANJA – 
IZUZETNA SPORTSKA DOSTIGNUĆA:

KATEGORIJA SENIORI:

NIKOL BELASIĆ, Boćarski klub Čavle ŠB

Dr. Vojko Mavrinac također je zahvalio na 
nagradi te rekao kako ova nagrada nje-

mu znači više nego da je dobio Nobelovu 
nagradu za medicinu.

MATEJ ABRAMOVIĆ, član Kickboxing 
kluba Adria Gym

ELENA BAN, članica Atletskog kluba 
Kvarner

KATEGORIJA MLADI:

MATEA BUKŠA, članica Veslačkog kluba 
Jadran

VITO ĆOZA, član AK ANVI racing Grobnik
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novostinovosti

MEĐUNARODNI DAN VOLONTERA

Zahvalnice dobilo 17 darivatelja s  
jubilarnim brojem darivanja 
Povodom međunarodnog dana volon-

tera dijeljene su zahvalnice za 17 dari-
vatelja krvi s jubilarnim brojem davanja 

tijekom 2022., 2023. i 2024. godine područja 
naše općine. Uz druženje, zahvalnice i pri-
godne poklone ovim dobrim ljudima uru-
čile su načelnica Općine Čavle Ivana Cvitan 
Polić i ravnateljica Crvenog križa Rijeka te 
savjetnica načelnice dr. sc. Petra Šuljić. 

Popis jubilaraca dostavila nam je voditeljica 
Odsjeka darivatelja krvi GDCK Rijeka Željka 
Kinkela.  

Za 2022. godinu zahvalnice su dobili: Loris 
Maršanić i Ratko Linić za  50 davanja te De-

INICIJATIVA “ZAJEDNO”

U Čavlima nastali murali sa snažnim porukama

Na području općine Čavle nastala su tri 
prekrasna murala sa snažnim poruka-
ma zajedništva, tradicije i ljubavi pre-

ma svom sportu i kraju.  Tri murala krase 
zid NK Grobničana, fasadu školske dvorane  
Osnovne škole Čavle te ulaz u mjesto Čavle 
kod semafora. Murali su nastali unutar Ini-
cijative “Zajedno”, odnosno slikovne priče 
koja je rezultat Covid ere u našim životima 
kada smo svi skupa bili međusobno puno 
bliži jedni drugima, ali i našim mikro loka-
litetima koji su postali nanovo otkrivena 
mjesta sa svojom materijalnom i nemateri-
jalnom baštinom. 
„Danas nam, pak, zajedništvo u dobrome 
treba više nego ikada, a umjetnički murali 
kao fiksni i trajni izraz aktualnog trenutka 
predstavljaju možda i najbolji medij da nas 
negdje krajem oka, u žurbi današnjeg vre-
mena - podsjete na isto“, rekla je idejna za-
četnica projekta Ana Marija Vizintin. 
Inače, Inicijativa je, krenula 2022. godine u 
kampu HNK Rijeka slikanjem murala “Za-
jedno” na kojem je Eduardo Filipović Sec 
portretirao selekeciju djece sa sindromom 
Down, dok je za dva murala na Čavlima: 
“Zajedno tečemo” (teren NK Grobničan) i 
“Zajedno rastemo” (zid OŠ Čavle), zaslužan 
grafiter Emil Čović. Treći čavjanski mural 
“GrobniČAni” koji krasi zid na ulazu u centar 
dar je Općine i Inicijative “Zajedno” Armadi 
Grobnik čiji članovi su zajedno s Emilom 
Čovićem i Brunom Nemazom sudjelovali u 
njegovoj izradi.  Murale je podržao niz spon-
zora među kojima su: Udruženje obrtnika 
Rijeka koje podržava Inicijativu od prvoga 
dana, Guste zidine, Adella, Sun Adria, Cita-
dela, Galerija Bakar, Transporti Maršanić, 
Omega Bus, Vargon, Viličari, Promocija Pla-
tak, Zak Mont te donatori koji su, kao i sama 
Općina, prepoznali ukupnu vrijednost ove 
inicijative koja se nakon Čavala seli u Lovran, 
poručila je Ana Marija Vizintin. 

NOVA PREDSJEDNICA UDRUGE 

Na izbornoj skupštini Udruge umirovlje-
nika Čavle izabrana je nova predsjedni-
ca Zorka Broznić. Inače, ususret blag-

danima ove godine Općina Čavle darovala 
je umirovljenike starije od 70 godina, s pre-
bivalištem na području općine donacijom 
od 40 eura koja je isplaćena kao božićnica 
na njihov bankovni račun. Dana 14. prosinca 

DOBROVOLJNO VATROGASNO DRUŠTVO ČAVLE

Vatrogasci dobili 20 kompleta osobne opreme

DVD Čavle uspješno je obavio postupak nabave 20 novih 
kompleta osobne zaštitne opreme za strukturne požare i 
20 novih kompleta opreme za požare otvorenog prostora 

koji će svim pripadnicima ovog dobrovoljnog društva omogućiti 
veću razinu sigurnosti i zaštite prilikom intervencija. Komple-
ti opreme su sufinancirani sredstvima Općine Čavle i Hrvatske 
vatrogasne zajednice. Predsjednik DVD-a Čavle tom prigodom 
istaknuo je kako bi dugogodišnja želja čavjanskih vatrogasaca 
mogla biti realizirana. Naime, prema riječima predsjednika Pe-
rice Prpića  DVD Čavle mogao bi dobiti Vatrogasni dom na Kre-
novcu koji će im omogućiti daljnji napredak, edukacije i vježbe.

SPOMEN-PODRUČJE SOBOLI

Počast nedužnim žrtvama Podhuma

Dana 12. srpnja 2024. godine, na spomen-području Soboli, 
održana je komemoracija u čast podhumskim žrtvama, obi-
lježavajući 82 godine od tragičnog događaja koji je zauvijek 

obilježio povijest Grobnišćine. Komemoraciji su prisustvovali brojni 
potomci i rođaci stradalih sumještana, predstavnici civilnih i crkve-
nih vlasti, udruge antifašista, hrvatski branitelji…
Podno velebnog obeliska, djela kipara Šime Vulasa iz 1970. godi-
ne, položeni su vijenci i zapaljene svijeće u znak sjećanja na nevine 
žrtve.
U ime predsjednika Republike Hrvatske Zorana Milanovića, vijenac 
je položio specijalni izaslanik, saborski zastupnik Ivica Lukanović, 
dok je u ime predsjednika Vlade RH Andreja Plenkovića i ministra 
branitelja Tome Medveda, to učinio državni tajnik Darko Nekić. 
Među nazočnima bili su i dožupan Primorsko-goranske županije 
Petar Mamula, te načelnici općina Čavle i Jelenje, Ivana Cvitan Polić 
i Robert Marčelja.

Na prvom programu HRT-a prikazan 
je dokumentarni film “Kad smo bili 
dvadesetorica nas” koji govori o čak 

dvadesetero braće aktivnih u Specijalnoj 
jedinici policije “Ajkula” od početaka Do-
movinskog rata 1991. godine. Film govori 
o tom fenomenu, braći iz desetero obitelji, 
specijalcima, njihovom djetinjstvu, ratnom 
putu i životu danas. Dvojica braće, naši Juri-
ca i Perica Prpić pričaju svoju priču koja uk-

jan Cetina za 150 davanja. U 2023. godini za 
50 davanja zahvalnice su dobili Igor Baduri-
na, Danko Kruljac, Joško Pervan, Vedran Ra-
jačić, Ino Sobotinčić. Čak 75 darivanja u toj 
godini imali su Igor Mahne i Željko Pribanić, 
a stotinu darivanja Robert Juričić i Nenad 
Matejčić. Ove godine jubilarci su: Alen Hara-
mija i Daniel Štimac sa 50 darivanja, Renato 
Šupak sa 75 darivanja, Neven Cuculić sa 100 
darivanja, Rudolf Matejčić sa 150 darivanja i 
Dejan Cetina sa čak 175 darivanja krvi. 

Hvala svima koji daruju krv, istakle su pri-
tom, jer samo jedna doza može spasiti čak 
tri života. ZORKA BROZNIĆ na čelu  

čavjanskih umirovljenika
održan je tradicionalni Bal umirovljenika u 
Domu kulture. Bogat je bio i prosinac u Klu-
bu umirovljenika gdje je održan niz sjajnih 
radionica poput izrade šiba i božićnih ukra-
sa, izrada božićnih kolača, zatim izlet na Ad-
vent u Ljubljani i odlazak na Novogodišnji 
koncert u HNK Ivana pl. Zajca u Rijeku.

PONOSNI NA NAŠE AJKULE

Predstavljen film  
„Kad smo bili dvadesetorica nas“

ljučuje i današnji Taekwondo klub Grobnik 
Čavle te DVD Čavle, a poveznica s Čavlima 
je i naš filmski producent Dean Lalić koji je 
ovu priču u dogovoru s Prpićima predložio 
pa ju je riječka tvrtka Filmerija i realizirala. 
Priča ispričana u ovom filmu je priča o ljuba-
vi za zemlju i zajednicu, o tragediji i traumi, 
o usponu, padu i ponovnom usponu svakog 
od njih. Priča o pobjedi nakon pobjede.
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NK GROBNIČAN 
Obnova nogometnog igrališta  
A. Beba Haramija 
Nastavljaju se ulaganja u nogometno igralište Adelija Beba Haramija na Ma-
vrincima. Predsjednik kluba Damir Batarelo ističe kako su se u proteklom 
razdoblju odvijali radovi na fasadi objekta NK Grobničan ispod tribina, a po-
stavljena je i nova stolarija. Obradni zid dobio je prekrasan mural s porukom 
„Tečemo zajedno“, koji predstavlja čavjanski i riječki nogometni klub i našu 
općinu Čavle. Klub je dobio i novu motornu kosilicu. 
Kako doznajemo od predsjednika Batarela sve je to moguće zahvaljujući 
sponzorima kao što su Pan, Semi gradnja, Arena Hospitality Group, Konzum, 
Coca Cola, a neizostavno napretku pridonosi i Općina Čavle na čelu s načel-
nicom. 
Želja vodstva kluba je umjetna trava na igralištu te gradnja trening kampa, 
poručio je predsjednik Damir Batarelo. Ramona Zoretić

IGRALA I KLUPICE  
Ulaganja u dječja igrališta i opremu  
U proteklom razdoblju održavala su se dječja igrališta na području općine 
Čavle. Novo igralo dobilo je dječje igralište Bajta, koje je sufinancirala Primor-
sko-goranska županija te dječje igralište u Gradu Grobniku. Ljuljačke, vrtulj-
ci, tobogani, klackalice dobila su i dječja igrališta na lokacijama Cernik, Gaj i 
Žeželovo selo. Na školskom igralištu Jama postavljene su nove klupice kroz 
projekt Malih komunalnih akcija. 

ŽRTVE NOB-a 
Obnovljen spomenik u Cerniku 
Općina Čavle nakon obnove velikog spomenika stradalim stanovnicima Po-
dhuma u zajedništvu s Općinom Jelenje i Primorsko-goranskom županijom, 
nastavlja obnavljati spomenike palima u Drugom dvjetskom ratu. Tako je ove 
godine obnovljen spomenik žrtvama NOB-a u Cerniku. 

TSK RIJEKA ČAVLE 

Uređen klupski objekt, nagrađeni za-
služni članovi 
Mali objekt koji se nalazi pokraj vrtića Petešić koristi kao skladište i prostor za 
trening za Trkačko-skijaški klub Rijeka Čavle. Budući da je prostor bio dotra-
jao, Općina Čavle uložila je u njegovu obnovu i to u novi krov, fasadu, stolariju 
i okoliš. Vrijednost radova je 27.600 eura. Podsjetimo, TSK Rijeka Čavle bavi se 
skijačkim trčanjem, a u ljetnim mjesecima natječe se na ski rollerima. Zahva-
ljujući entuzijazmu nekadašnjih natjecatelja, a danas roditelja, klub nastavlja 
s radom. Upisano je mnogo djece, a održana je i tradicija organizacije Grob-
nik open ski roll natjecanja na cesti za Platak u rujnu mjesecu na kojem je ove 
godine sudjelovalo stotinu natjecatelja iz Slovenije i Hrvatske.  Prije mjesec 
dana povodom 30. obljetnice osnivanja Skijaškog saveza PGŽ nagrađeni su 
Petar Perušić, Dijana Grudiček, Nina Broznić, Rajna Broznić, Marijan Štimac i 
posthumno Antonio Rački. Klub TSK Rijeka Čavle i Općina Čavle nagrađeni su 
za doprinos promociji i razvoju skijaškog sporta.   

VELIKA ULAGANJA U SPORTSKU 
DVORANU MAVRINCI 
Novi krov i obnovljeni 
sanitarni čvorovi i 
tuševi 
U sportskoj dvorani Mavrinci kompletno 
su obnovljeni sanitarni čvorovi s tuševima 
u sklopu svlačionica. Postavljene su nove 
instalacije, keramika i oprema. Zbog pro-
puštanja sanirana je terasa tako što je na-
pravljena nova hidroizolacija. Nakon ne-
koliko pokušaja popravka propuštanja na 
krovu Sportske dvorane Mavrinci, donijeta 
je odluka da će se ići u zamjenu komplet-
nog krova kako bi se riješio ovaj problem. 
Očekuje se da će ta investicija koštati oko 
200 tisuća eura.  

KAŠTEL GROBNIK 
Palas Kaštela dobio 
novi krov
U Kaštelu Grobnik Palas je dobio novi krov. 
Vrijednost radova iznosila je 75 tisuća 
eura, a radove je s 25 tisuća eura sufinan-
cirala Primorsko-goranska županija. Rado-
vi su izvedeni u ugovorenom roku od 30 
dana i to tijekom lipnja mjeseca. Izvođač 
je bila tvrtka Citadela iz Hreljina, inženjer 
gradilišta Marinko Kučan. Stručni nadzor 
obavljao je De-Kom iz Delnica i nadzorni 
iženjer Željko Komljenović. 

DAN SJEĆANJA NA ŽRTVE 
DOMOVINSKOG RATA, VUKOVARA I 
ŠKABRNJE 

Svijeće obasjale Trg  
hrvatskih branitelja 
Svjetlost svijeća dan uoči 18. studenog 
obasjala je Trg hrvatskih branitelja iza ben-
zinske stanice u Čavlima. Uz predstavnike 
Općine Čavle svijeće su upalili predstav-
nici braniteljskih udruga, mještani i djeca. 
Okupljene je u molitvi predvodio vlč. Dra-
žen Volk. 

SVI SVETI 

Položeni vijenci i 
upaljene svijeće za 
branitelje 
Uoči dana Svih svetih predstavnici Opći-
ne Čavle i Udruge branitelja i dragovolja-
ca Domovinskog rata Grobnišćine položili 
su vijence i zapalili svijeće u znak sjećanja 
na sve poginule mještane na obilježjima 
na grobljima Cernik i Grad Grobnik. Neka 
im je vječna slava i hvala. 

novostinovosti



42 Gmajna br. 66,67,68 | prosinac 2024. 43Gmajna br. 66,67,68 | prosinac 2024.

sport sport

USPJESI BK ČAVLE ŠB 

Imamo najbolju boćaricu na svijetu, 
ali razvijamo i nove igračice
Piše: Dean Klarić, trener BK Čavle ŠB

Ekipa Čavle ŠB iza sebe ima izvrsne re-
zultate. Prošle je sezone koja je starta-
la u studenom 2023. godine nastupala 

na četiri fronta, i to četiri službene lige- ka-
detskoj s uzrastom do 15 godina, junior-
skoj s uzrastom do 18 godina, ženskoj žu-
panijskoj ligi te prvoj hrvatskoj ženskoj ligi. 
Takmičenja u mlađim dobnim uzrastima 
poslužila su nam da razvijamo igračice te 
ih počnemo pripremati za ono što ih čeka 
u starijim kategorijama, naglasak je defini-
tivno bio na razvoju, a ne rezultatu. Župa-
nijsku žensku ligu naše cure mlađe od 18 
godina osvojile su treći puta zaredom, te 
smo nakon godinu dana vratili naslov dr-
žavnih prvakinja u naše Čavle, sedmi puta 
u 13 godina postojanja kluba!

Na pojedinačnom nivou naše cure su su-
djelovale na svim takmičenjima svih uzra-
sta, od U12 državnog prvenstva za mlađe 
kadete na kojem je naša igračica Nika Nie-
ssner osvojila svoju prvu medalju do U15 
prvenstva za starije kadete, U18 državnog 
prvenstva za juniorke gdje su naše igračice 
Dora Fućak i Lorna Žagar osvojile zlato u 
disciplini par, te još nekoliko medalja, do 
seniorskog prvenstva Hrvatske gdje su 
Dora Ručak i Ira Nimčević osvojile zlato u 
disciplini štafetnog izbijanja.

DEAN TRENER I PARABOĆARU LUKI 
Još mogu spomenuti da je sam kao trener započeo i jedan novi projekt, rad sa 
Lukom Wagnerom , paraboćarom iz Viškova, sa kojim sam suradnju započeo 
na poziv Lukinih roditelja te tima fantastičnih ljudi okupljenih oko Luke- Kri-
stijana Siroticha, Siniše Kuharića i Dine Klaića. Prvi cilj bio je Luku pripremiti 
za kvalifikacijski paraolimpijski turnir te eventualni plasman na POI u Parizu. 
Nažalost nismo u tome uspjeli, ali ne odustajemo. Luka je već ove godine 
na svjetskoj rang listi zabilježio pomak te je postao 25. igrač svijeta, osmi u 
Europi. Suradnja se nastavlja, a cilj je plasman na Paraolimpijske igre 2028. 
godine u Los Angelesu.

Inače, ove godine Luka i ja kao njegov trener nastupali smo na međunarod-
nim takmičenjima u Zagrebu(chellanger), te dva svjetska kupa, jedan u bra-
zilskom Sao Paulu, a drugi u Povoa de Varzim u Portugalu, uz kvalifikacije za 
POI u također portugalskoj Coimbri, a to sve u sastavu Boccia reprezentacije 
Hrvatske, pa se ovim putem zahvaljujemo Hrvatskom Boccia savezu na iska-
zanom povjerenju Luki i meni, kao treneru.

Kruna sezone dogodila se odmah na po-
četku prošle sezone u studenom mjese-
cu 2023. godine kada su naše Carrolina 
Ban(ex Bajrić) i Nikol Belasić(ex Marelja 
Bošnjak) osvojile naslov svjetskih senior-
skih prvakinja u dresu nacionalne vrste, 
a Carrolina je tome dodala još i svjetsko 
zlato u štafetnom izbijanju sa reprezenta-
tivnom kolegicom Riom Vojković, prvim 
svjetskim zlatima za hrvatsko žensko bo-
ćanje u povijesti u tim disciplinama. 

 Uz sve te rezultate stoji i puno rada, pa 
moramo spomenuti i naše nove trene-
rice u klubu Nikol Belasić, Iru Nimčević 
i Marinu Svetić koje su pred dvije godi-
ne postale licencirane trenerice te su uz 
mene, trenera Deana Klarića preuzele 
brigu o radu sa najmlađim uzrastima te 
vođenju kadetskih i juniorskih ekipa na 
natjecanjima.

 Sezona 2023./24. ostati će definitivno 
okrunjena zlatnim slovima u povijesti 
kluba, a njen vrhunac dogodio se u ruj-
nu mjesecu u francuskom mjestu Claira, 
udaljenom 1.300 km od Čavala u kojem 
smo zabilježili svoj sedmi nastup na 
Kupu Europskih prvakinja i osvojili bron-
čanu medalju. 

Nagrade smo dobili i od sportskih orga-
nizacija za 2023. godinu.  Kao trener do-
bio sam nagradu za najuspješnijeg tre-
nera Zajednice sportova PGŽ, uz trenera 
skijašice Leone Popović, Gorana Račkog. 
Carrolina Ban proglašena je najboljom 
seniorkom Hrvatske, a Dora Fućak najbo-
ljom juniorkom 2023. godine.

Djevojke su nagrade nastavljale osvaja-
ti i ove jeseni. Osvojile su tako drugi za 
redom međunarodni turnir u Ljubljani, 

 Od natjecanja još možemo izdvojiti nastu-
pe na manifestaciji pod nazivom Mići bo-
ćari i boćarice. Ove je godine u lipnju mje-
secu ekipa najmlađih članica u rasponu od 
8 do 14 godina osvojila je prvo mjesto uz 
sjajne nastupe svih klinki iz kluba. 

 Od kluba s 12 igračica 2011. godine kada 
smo formirani kao samostalni klub, danas 
brojimo 40 aktivnih registriranih igračica, 
od kojih je polovica mlađa od 13 godina, 
na što smo jako ponosni. 

GDP Open kojeg organizira francuski ma-
gnat i zaljubljenik u boće Jean Francois 
Gobertier.  Nikol i Carrolina osvojile su 
brončanu medalju na Europskom prven-
stvu u Turskoj u listopadu, a Ira Nimčević 
i Wendy Vukelić su bile srebrne na Prven-
stvu Hrvatske u parovima. Carrolina je u 
studenom osvojila dvije titule državne 
prvakinje, jednu u paru s Nikol, i jednu u 
štafeti s Irom Nimčević te još dva srebra. 
Carrolina je nakon što je 2023. godine pro-
glašena najboljom svjetskom igračicom, 
ove godine već dobila titulu najuspješnije 
igračice države. 

 Za kraj, želimo se zahvaliti svima koji nas 
sve ove godine podržavaju u radu i ra-

zvoju, a najviše našoj općini Čavle , neka-
dašnjem načelniku i posebno današnjoj 
načelnici Ivani Cvitan Polić te Općinskom 
vijeću koji stvarno razumiju i pomažu 
sport općenito, jer sport je zdravlje, radost 
i odgoj naših najmlađih. 

Ljestvica je, kao i uvijek, visoko dignuta u 
našem klubu, nastojati ćemo je tako i da-
lje držati. Lijepi pozdrav i sve najbolje  od 
igračica i vodstva BK Čavle ŠB!
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RUKOMETNI KLUB ČAVLE OVE GODINE DEBITIRAT ĆE U DRUGOLIGAŠKOM NATJECANJU

Sven Bandera: Krenuli smo od nule, a sada 
igramo Drugu ligu! Cilj je svake godine ići 
korak naprijed
Ove godine rezultat nam neće biti prioritet, iako u nekom narednom četverogodišnjem razdoblju razmišljamo 
i o dodatnom iskoraku. Za početak, idemo mi našim putem, korak po korak, utakmicu po utakmicu, pa ćemo 
na kraju vidjeti gdje smo, kaže Sven Bandera

Kada je 8. veljače 2012. godine osno-
van Rukometni klub Čavle, malo tko 
bi se tada, izvan kruga ljudi koji su 

krenuli u ovu avanturu, usudio sa sigur-
nošću ustvrditi da će se ta priča održati na 
duži rok, a kamo li da će rukometaši Ča-
vli jednog bliskog dana zaigrati u Drugoj 
hrvatskoj rukometnoj ligi, pravo nastupa 
u kojoj su stekli od ove godine na račun 
savršene prošle sezone.  Daleko od toga 
da ljudi koji su klub osnovali spadaju u 
kategoriju neozbiljnih tipova koji su klub 
osnovali iz čistog hira, ali Čavle se ipak 
ne mogu ubrojati u onu skupinu lokalnih 
samouprava, kako se to danas kaže, koje 
baštine bogatu rukometnu tradiciju. Da, 
čitav Grobnik baš nema neku blistavu ru-
kometnu tradiciju, što opet ne znači da je 
jednoga dana neće imati. Barem ako je 
suditi prema ovoj skupini sportskih en-
tuzijasta, koji su dokazali da se pravilnim 
pristupom i ispravnim načinom razmišlja-
nja i u malim sredinama mogu napraviti 
značajni rezultatski iskoraci. 

- Krenuli smo doslovno od nule. Od mini-
ća. Bazirali smo se tada na igrače rođene 
2002., odnosno 2003. godine. Da se ne la-
žemo, bio je to težak put. Malo smo se na 
početku i tražili, razmjenjivali smo igrače 
s drugim klubovima, ali onda smo jedno-
stavno odlučili da želimo imati seniorsku 

momčad kako bi naša djeca imala gdje 
igrati kada rukometno stasaju, i sada smo 
tu gdje jesmo. U ovih minulih dvanaest 
godina prošli smo put od osnivanja, na-
tjecanja u Trećoj ligi i sada ulaska u Dru-
gu hrvatsku rukometnu ligu, započet će 
Sven Bandera, dugogodišnji predsjednik 
Rukometnog kluba Čavle, prvi među jed-
nakima u vodstvu kluba.

Prošla sezona za rukometaše Čavli 
uspješnija nije mogla biti, momci trenera 
Mladena Prskala nizali su pobjedu za po-
bjedom, na kraju su promociju izborili sa-
vršenim nizom bez ijednog poraza. Ono 
što sada slijedi moglo bi se nazvati – ma-
lom maturom.

- Jesmo li spremni za Drugu ligu? Defini-
tivno smo spremni. Ambicije su isto tako 
visoko postavljene, nekako smo zacrtali 
plasman među prve tri, četiri momčadi, 
želja nam je etablirati se u ovom rangu 
natjecanja  pa ćemo vidjeti što nam da-
lje budućnost donijeti. Dečki su u punom 
treningu, baza nam je ostala ista kao i 
prošle godine, trener nam je ostao isti kao 
prošle sezone, doveli smo dva nova igra-
ča, mislim da smo na dobrom putu. Cilj je 
uvijek ići korak naprijed, sportaši smo, to 
se nekako podrazumijeva. No, ove godi-
ne rezultat nam neće biti prioritet, iako u 
nekom narednom četverogodišnjem raz-

na one iskusne momčadi i na momčadi 
kojima ta liga služi za napredak. Mi smo 
bili zlatna sredina i zato smo napravili 
iskorak. Sada dolazimo u ligu u kojoj smo 
svi podjednaki. Pripremne utakmice koje 
su dečki odigrali nagovještavaju da smo 
na dobrom putu, sada to samo treba pre-
točiti na parket. No, spremni smo, čeka-
mo početak lige pa ćemo vidjeti točno na 
čemu smo. Imamo kvalitetne uvjete, pro-
disali smo malo kada su u pitanju termini 
za trening prve momčadi, bilo je teško 
raditi kada nismo imali dovoljno termina. 
Naravno, moglo bi to biti kud i kamo bo-
lje, tome ćemo uvijek težiti, govori pred-
sjednik RK Čavle.

Jedan od razloga zbog kojih bi se RK 
Čavle mogao svrstati u sredine koje bi još 
puno toga mogle dati jest kontinuitet na 
svim klupskim razinama, kao i pristup u 
radu s djecom. 

- Upisi u naš klub mogući su tijekom čita-
ve godine, dovoljno je samo doći i javiti 
nam se. Upisati se mogu i predškolska i 
školska djeca, od ove godine imamo i 
novu trenericu za rad s najmlađima, u 
klub nam je došla Tea Marenčić, koja je 
prošla škole rukometa u Labinu i Zametu, 
nekadašnja je hrvatska juniorska repre-
zentativka, ima dobar put i dobar temelj. 
I njoj će ovo biti velik izazov, kao i nama 
svima u klubu. No, kod nas se je od samih 
početaka nekako pazilo na to tko će raditi 
s djecom, od pokojnog Jerka Dike, preko 
Igora Dokmanovića, koji je također bio 
pomoćni trener u reprezentaciji, Damir 
Bogdanović radi s U-15 generacijom, do 
Mladena Prskala koji vodi prvu momčad, 
nastavlja Sven Bandera.

Kada je promišljanje budućnosti u pi-
tanju i na tom su polju u klubu aktivni, 
upravo razrađuju idejni prijedlog kako 
unaprijediti uvjete rada na području 
Općine Čavle, posljedično i na čitavom 
Grobniku.

- Činjenica je da su Čavle velika sredina, 
jako puno je djece, puno je sportova, 
izbor je raznolik. Od nogometa, kojega 
treniraju i dječaci i djevojčice, imamo tu 
mušku odbojku, žensku odbojku, Depo-
Link Škrljevo je i dalje prisutno s mlađim 
uzrastima, imamo taekwondo, karate, 
atletiku... Prostora za trening uvijek nedo-
staje, OŠ Čavle ima nastavu u dvije smje-
ne, u školskoj dvorani termini su zauzeti. 
Bilo bi idealno kada bi se napravila jedna 
montažna dvorana koja bi svim klubovi-
ma u našoj Općini olakšala život. Mislim 
da bi nam Labin mogao biti najbolji pri-
mjer. Kada su u Labinu išli u renovaciju 
stare dvorane, prvo su napravili montaž-
nu dvoranu da svi dvoranski sportovi za-
drže kontinuitet rada. Nakon što su reno-
virali dvoranu, ona montažna je također 
ostala pa tako sada praktički imaju dvije 

Piše: Kristian SIROTICH

doblju razmišljamo i o dodatnom iskora-
ku. No, kada bi se takvo što i ove godine 
dogodilo, tada bi zadatak svih nas u upra-
vi bio da dečkima osiguramo sve mogu-
će uvjete da se to ostvari. Ali, za početak, 
idemo mi našim putem, korak po korak, 
utakmicu po utakmicu, pa ćemo na kraju 
vidjeti gdje smo, nastavit će Bandera.

Ako netko misli da su u ovom mladom 
čavjanskom klubu prešli malen put, taj 
se grdno vara. Ogromna je razlika imati 
klub koji će se natjecati samo s najmla-
đim uzrastima, to je čista igra, zabava, 
slobodna aktivnost, od kluba u kojemu 
će biti zastupljene sve kategorije, štoviše 
koji će ove godine imati čak dvije senior-
ske momčadi. Prva momčad igrat će Dru-
gu ligu, druga momčad će se natjecati u 
Trećoj ligi. I to ponešto govori o pristupu 
radu, ali i o načinu na koji je rukomet po-
sljednjih godina prihvaćen u ovoj sredini.  

- Imamo dosta mladih igrača, dat ćemo 
im prigodu da skupe dodatno iskustvo. 
Bit će to naša razvojna momčad, dečki 
će u Trećoj ligi dobiti punu minutažu, na-
stojat ćemo ih pripremiti da na najbolji 
mogući način steknu iskustvo za igranje 
u prvoj momčadi. Razlika između Dru-
ge i Treće lige je velika, u ovom rangu 
natjecanja ipak igraju već puno iskusniji 
rukometaši. Treća je liga bila podijeljena 

dvorane spojene jednim tunelom. Takvo 
što bi se možda moglo napraviti i kod nas, 
mislim da to više i nije toliko skupi pro-
jekt, a vjerojatno bi se mogao financirati 
i sredstvima iz europskih fondova. Pro-
blem kvalitetnih uvjeta za trening prisu-

tan je u čitavoj regiji, kada bismo takvo 
što uspjeli realizirati, mislim da bismo i 
ostale lokalne samouprave mogli pota-
knuti da slijede primjer naše Općine, za-
ključit će Sven Bandera.

IN MEMORIAM: 
OLIMPIJAC  
ANTONIO  
RAČKI

U prometnoj nesreći 9. veljače 2024. godine koja se dogodila u tunelu Pećine u Rijeci, 
tragično je preminuo hrvatski olimpijac u skijaškom trčanju 50-godišnji Antonio Rački.
Rođen je 18. prosinca 1973. godine u Rijeci. Tijekom karijere bio je član nekoliko klubova 
u skijaškom trčanju: Poleta iz Skrada, Goranina iz Delnica te našeg TSK Rijeka-Čavle. Kao 
hrvatski olimpijac bio je sudionik Zimskih olimpijskih igara u norveškom Lillehammeru 
1994. te japanskom Naganu četiri godine kasnije.  
Prije dvije godine za riječki Novi list prisjetio se olimpijskog debija 1994. godine te je 
izjavio:
- Tada sam prvi put trčao 50 kilometara i ostvario najbolji rezultat. Za tih 50 kilometara 
moraš biti jak u glavi. To nije samo prošetati stazom, treba to otrčati kako treba. Oko 
staze je bilo 300 tisuća ljudi! Prodano je 150 tisuća ulaznica, a - zbog velikog interesa 
publike - pustili su ih još toliko. Takvo što neće se više ponoviti, pravi delirij - kazao je 
Antonio Rački.
Antonijev otac, Antun Zlatko Rački, legendarni je skijaški sportski djelatnik, nekadašnji 
skijaš, trener i sudac u skijaškom trčanju te počasni predsjednik Skijaškog saveza PGŽ. 
Prije 40 godina sudio je na Zimskim olimpijskim igrama u Sarajevu. Sin Mateo Rački bio 
je natjecatelj u alpskom skijanju, a danas je trener Ski kluba Rijeka. 
Izraze poštovanja i sućuti uputili su predsjednik Hrvatskog olimpijskog odbora Zlatko 
Mateša i predsjednik Skijaškog saveza PGŽ Denis Štimac sa suradnicima, a županijski 
Skijaški savez dodijelio mu je posthumno zahvalnicu za doprinos razvoju skijaškog spor-
ta. Antonio Rački pokopan je na groblju Cernik. 
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LARA ZAGORAC,  
DVOSTRUKA EUROPSKA PRVAKINJA U ŠAHU I UČENICA OSMOG RAZREDA OSNOVNE ŠKOLE ČAVLE

Ne podnosim kada mi uoči nekog važnog 
natjecanja netko u kući prigovara, to je jedini 
period kada sam ja šef
Šah sam počela igrati sa šest godina, odmah na prvi pogled dopale su mi se sve figure, valjda je to utjecalo 
da se i zainteresiram za šah. Ali nikad šah ne bih zavoljela da nije bilo tate i djeda. Oni su veliki ljubitelji šaha, 
amaterskog naravno, pitanje je bih li ikad naučila igrati da oni nisu igrali, kaže grobničko šahovsko čudo od 
djeteta

Znate li da Grobnik ima dvostruku 
europsku prvakinju u šahu? Znate, 
naravno da znate, na Grobniku već i 

vrapci na svim grančicama znaju kakva se 
šahovska zvijezda krije u ovim krajevima. 
A Lara Zagorac to definitivno jest. Šahov-
ska zvijezda. Ova mlada dama, učenica 
osmog razreda Osnovne škole Čavle i čla-
nica Šahovskog kluba „Rječina“ višestru-
ka je državna kadetska prvakinja, prvu 
europsku titulu osvojila je prošle godine 
u Čatežu, a sve je ponovila ove godine u 
Pragu. Impresivno, mora se priznati. 

- Baš sam bila presretna, nisam očekivala 
ovakav rezultat. Bilo je jako naporno, igra-
la su se tri turnira uzastopno, na kraju je 
standard bilo teško i završiti, ali dala sam 
sve od sebe. Europsko prvenstvo se igralo 
u blicu, rapidu i standardu, u rapidu sam 
osvojila naslov europske prvakinje, u bli-
cu sam osvojila drugo mjesto, započet će 
Lara Zagorac ovaj razgovor prisjećanjem 
na praški uspjeh, a na konstataciju da joj 
u karijeri nedostaje samo europska titula 
u standardu, jer u blicu i rapidu ih je već 
osvojila, samo se slatko nasmijala.  No, i 
taj će trofej kad-tad doći u njezine vitrine, 
u to nema nikakve sumnje. 

- Titula u standardu je sigurno jedan od 
ciljeva, ali sada sam fokusirana na to da 
maksimalno poboljšam svoju igru pa 
ćemo vidjeti gdje će me to dovesti. Vjež-
bam, treniram, radim na šahu, svakim da-
nom želim biti sve bolja.

Lara Zagorac toliko je poznato ime da 
uopće nije problem pronaći najosnovnije 
informacije o njoj, premda neke baš i nisu 
najtočnije. Recimo, nije istina da je šah 
počela igrati već u dobi od tri godine.

- Šah sam počela igrati sa šest godina, od-
mah na prvi pogled dopale su mi se sve fi-
gure, valjda je to utjecalo da se i zaintere-
siram za šah. Ali nikad šah ne bih zavoljela 
da nije bilo tate i djeda. Oni su veliki ljubi-
telji šaha, amaterskog naravno, pitanje je 
bih li ikad naučila igrati da oni nisu igrali. 

- Inače mi prijatelji u školi baš i nisu za-
interesirani za šah, uopće ih ne zanima. 
Kada sam svojim prijateljicama rekla da 
planiram upisati sportsku gimnaziju, 
onda su mnogi u razredu pitali: „Pa zar je 
šah sport?“. Mnogi to ne shvaćaju ozbilj-
no, ali šah je kompleksan sport. Nije jed-
nostavno zadržati koncentraciju čitavo 
vrijeme. Kako to vježbam? Nemam neki 
poseban model, zdrava prehrana i to je 
to. Ne podnosim kada mi uoči nekog važ-
nog natjecanja netko u kući nešto prigo-
vara, to je jedini period kada sam ja šef, 
uz smijeh govori 14-godišnjakinja koja, 
unatoč svim šahovskim obavezama ima 
sasvim dovoljno slobodnog vremena i za 
sve ostale aktivnosti, uobičajene svojoj 
dobi.

- Da, naravno da imam vremena za hobi-
je. Pa ne igram ja samo šah, imam život 
i izvan šaha (ha, ha, ha). Ponekad igram 
tenis, znam otići na pedal, ali sve to u svo-
je slobodno vrijeme. Volim se podružiti 
s prijateljima, pogledati neki film. Koji? 
Ima ih puno, teško se ovako odlučiti, ali 
ne, nisu šahovska tematika. Kada je šah u 
pitanju onda serija Queen’s Gambit. To su 
svi gledali. Bila je dobra serija, iako nagla-
sak baš i nije bio na samom šahu, koliko 
na životu Beth Harmon, govori dvostruka 
europska prvakinja.

Kaže Lara da joj je uzor u šahu Norvežanin 
Magnus Carlsen jer svi bi željeli biti baš 
kao on, ali da joj je ipak puno draži igrač 
Amerikanac Hikaru Nakamura. No, uzori 
su jedno, a životni planovi nešto sasvim 
drugo. Lara je vjerojatno sve svoje zada-
ne ciljeve za sada ispunila, u dosadašnjoj 
je karijeri napravila više nego što milijuni 
šahistica i šahista naprave tijekom čitave 
svoje karijere, sada joj predstoji iznova 
podizati letvicu osobnih očekivanja. 

- Kakvi su mi planovi i ciljevi? Ma ne gle-
dam puno naprijed. Trenutačno mi je 
glavni cilj podići rejting u klasičnom šahu, 
ove godine bih željela doći do 2100 bo-
dova. To je titula ženskog FIDE majstora. 
Trenutačno mi nedostaje 67 bodova. Nije 
to puno, dohvatljivo je. Idem korak po 
korak, postavljam si cilj po cilj, pa ćemo 
vidjeti gdje ćemo doći. Evo, sada me čeka 
i početak Prve ženske lige sa Šahovskim 
klubom „Draga“, nadam se da ću biti tre-
ća ploča, a ako iduće godine ne budem 
druga ploča onda ništa nisam napravila, 
govori Lara. 

Lara po svom rejtingu već sada spada u 
sam vrh hrvatskog ženskog šaha, svoje 
kvalitete imala je ove godine prigode do-
kazati i na jakom međunarodnom turniru 
Cvijet Mediterana, gdje je ostvarila i svoju 
najdražu pobjedu u karijeri.

- Bila sam najmlađa sudionica i zadovolj-
na sam svojim nastupom, naročito zbog 
toga što sam pobijedila jednu francusku 
velemajstoricu, to mi je za sada omiljena 
pobjeda. Dokazala sam da se mogu no-
siti s iskusnim šahisticama, naravno ako 
igram svoj najbolji šah. A to uvijek ovisi 
o formi, dodat će Lara Zagorac, koja je 
otkrila da nakon svakog velikog uspjeha 
malo proslave uz šampanjac, da su joj dr-
žavna prvenstva jako stresna natjecanja 
jer se nije lako nositi s titulom favorita, da 
je nakon poraza na sebe ljuta petnaestak 

Piše: Kristian SIROTICH

- Omiljeno otvaranje mi je 
Damin gambit, volim igrati te 
neke zatvorene sisteme, ne-
kad sam igrala London. U od-
nosu na London Damin gam-
bit je više napadački, iako 
osobno više volim statiku. U 
brzopoteznom šahu nema 
vremena za razmišljanje, to 
je samo povlačenje poteza i 
automatsko odlučivanje. U blicu nikad ne želite doći do cajtnota, iako 
se na kraju uvijek dođe, ali to svi nastoje izbjeći. Brzopotezni šah se igra 
tri minute plus dvije sekunde po potezu, za razliku od ubrzanog šaha, u 
kojem partija traje 15 minuta plus deset sekundi po potezu, pa tu onda 
ima vremena i za razmišljanje. No, teško ih je mjeriti sa standardnim ša-
hom, jer tamo partija traje 90 minuta, objašnjava Lara Zagorac.

To me je onda odvelo u Šahovski klub 
„Rječinu“ gdje sam počela trenirati, danas 
igram na dvojnu registraciju za „Rječinu“ 
i za Šahovski klub „Draga“. Prvi trener mi 
je bio Marin Relja, i on je jako zaslužan za 
moju ljubav prema šahu. On baš jako voli 
šah i jako dobro zna prenijeti tu ljubav. 
Zahvalna sam svima, kao i svojim sadaš-
njim trenerima, počev od Ivana Mandeki-
ća, bez njih sigurno ne bi mogla napraviti 
ovakve iskorake, nastavila je ova iznimno 
simpatična djevojka, kojoj europske titu-
le nimalo nisu promijenile život. 

- Kada se ujutro probudim ne osjećam se 
drugačije nego inače (ha, ha, ha). Neopisi-
va sreća bila je kada sam prvi put osvojila 
europski naslov jer je to bilo baš neočeki-
vano. Prvenstvo je bilo u Čatežu, to nam 
je blizu, rekli smo zašto ne bismo išli jer 
je inače uvijek negdje daleko. I to je baš 
bilo super. 

Svak onaj tko je uspio u bilo kojem spor-
tu, osim talenta, mora zarana razviti i rad-

ne navike, šah po tom pitanju nimalo nije 
iznimka. To je naprosto tako, veliki rezul-
tati uvijek traže velika odricanja.

- Budući da sam već osmi razred nije baš 
jednostavno iskombinirati sve obave-
ze. No, za šah uvijek mora biti vremena. 
Koliko dnevno treniram? Ovisi o tome 
kakve su obaveze. Ako je običan radni 
dan u pitanju onda treniram do dva sata 
dnevno, vikendom i više od toga. Treni-
ram uglavnom online i to je odlično. Ne 
može se samo igrati, trening je ipak nešto 
drugačiji, rješavaju se šahovski problemi, 
proučavaju se partije, otvaranja. Europ-
sko prvenstvo je bilo u kolovozu u Pragu, 
nije bilo škole pa sam mogla trenirati či-
tav dan, ali naravno da nisam. Stigla sam 
se i okupati, igrala sam neke open turnire 
blizu mora pa sam to iskoristila, otkriva 
Lara, koja po završetku osnovnoškolskog 
obrazovanja planira upisati sportsku gi-
mnaziju.

minuta, ali i da šahisti nemaju super moći 
da bi mogli predviđati poteze svojih su-
parnika. 
- Svi misle da se u šahu predviđaju potezi, 
ali toga nema. To je više računanje, moraš 
računati da li neki potez ide ili ne ide. Koli-
ko poteza mogu izračunati ne mogu reći, 
to uvijek ovisi o tome kakva je pozicija. Ra-
čunam što mogu odigrati ja, otkud znam 
što će nakon toga odigrati suparnica. Zato 
u šahu nema predviđanja, nismo mi mađi-
oničari, zaključit će Lara Zagorac.

 Larina malena šahovska škola
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sport manifestacije

KARATE KLUB GROBNIČAN

ČUDO OD DJETETA- VITO ĆOZA

Veliki uspjeh karate turnira u Sportskoj dvorani Mavrinci

Svjetski karting talent iz naše općine

Ove godine rezultat nam neće biti prioritet, iako u nekom narednom četverogodišnjem razdoblju razmišljamo i o 
dodatnom iskoraku. Za početak, idemo mi našim putem, korak po korak, utakmicu po utakmicu, pa ćemo na kraju 
vidjeti gdje smo, kaže Sven Bandera

Piše: Andrej Perušić 

U nedjelju, 25. veljače 2024. Sportska dvorana 
Mavrinci bila je središte velikog međunarodnog 
karate turnira koji je okupio 500 natjecatelja 

iz 43 kluba i tri države - Hrvatske, Italije i Slovenije. 
Ovo natjecanje se ističe kao jedno od najvećih karate 
natjecanja u regiji, privlačeći širok spektar talentira-
nih natjecatelja iz svih dijelova Hrvatske i susjednih 
državama koji svojim vještinama i sportskim duhom 
doprinose razvoju karate sporta. Natjecanje uključuje 
sve uzrasne kategorije, od najmlađih natjecatelja do 
veterana koji se i dalje rekreativno bave karateom, 
čime se ovaj događaj profilira kao sportska manife-
stacija koja uključuje cijelu karate zajednicu.
Već od ranih jutarnjih sati, tatami je bio poprište žu-
strih natjecanja, a prije svečanog otvorenja nastupili 
su i parakaratisti. Para karate je posebna kategorija 
natjecanja namijenjena osobama s invaliditetom, 
omogućujući im da pokažu svoje vještine i sudjeluju 
u sportskim aktivnostima na jednakim osnovama. 
Uključenost ove kategorije odražava posvećenost or-
ganizatora inkluziji i promicanju jednakosti u sportu.
Svečano otvorenje obilježio je pozdravni govor načel-
nice Općine Čavle, Ivane Cvitan Polić, nakon kojeg su 
započele uzbudljive borbe koje su trajale sve do ve-
černjih sati. Natjecatelji svih dobnih skupina pokazali 
su izuzetnu vještinu i sportski duh na četiri borilišta, 
čime su osigurali da ovaj dan ostane u znaku dobrih 
nastupa i sportskog natjecanja.

Vito Ćoza, izuzetni mladi sportaš, započeo je 
svoju karting karijeru sa svega šest godina. 
Već prve godine, pokazao je izvanredan talent 

osvajanjem međunarodnog Intrepid Driver Program 
Cupa u klasi Baby Kart. Tijekom sljedećih sezona, 
Vito je nastavio nizati značajne rezultate na mnogim 
međunarodnim utrkama. Kao sportaš grada Opatije i 
posljednjih godina kao sportaš općine Čavle, primio je 
brojna priznanja za svoje uspjehe.
Godine 2023., Vito je postao dominantna figura na 
gotovo svim utrkama Prvenstva Centralno Europske 
zone (CEZ). Od Italije i Slovenije, preko Austrije, Hr-
vatske do Srbije, stajao je na pobjedničkom postolju. 
Ovi uspjesi donijeli su mu titulu prvaka FIA Centralno 
Europske zone i prestižnu pozivnicu za sudjelovanje u 
finalu Svjetskog prvenstva u Bahreinu. Na utrci u le-
gendarnom Le Mansu, koju je koristio kao pripremu za 
finale, ostvario je zapaženo 7. mjesto, što je izuzetan 
rezultat u iznimno jakoj konkurenciji.
Svjetsko prvenstvo, poznato kao Rotax Max Challenge 
Grand Finals, serija je karting utrka koje organizira 
BRP-Powertrain i njegovi distributeri diljem svijeta. 
Natjecanje se odvija na klupskoj, nacionalnoj i među-
narodnoj razini, a kruna je veliko završno finale kra-
jem godine. Ovo natjecanje iznimno je značajno, s ob-
zirom na to da su u Rotax karting kupovima u mladim 
danima nastupala i najveća svjetska automobilistička 
imena, poput proslavljenih vozača Formule 1 Jensona 
Buttona, Kimija Räikkönena i Maxa Verstappena.

Očekujemo vas s velikim veseljem i sljedeće godine 
na ovom, sada već tradicionalnom, okupljanju karate 
zajednice na sportskom terenu Općine Čavle.

Prošlogodišnje Rotax Max Challenge Grand Finale 
održalo se na stazi Bahrain International Karting Cir-
cuit u Sakhiru, gdje su se najbolji vozači svijeta natje-
cali u osam kategorija. Vito je, kao prvak FIA Centralno 
Europske zone (CEZ), nastupio u klasi 125 Micro Max 
s još 35 vozača iz cijelog svijeta. Unatoč mladim godi-
nama, Vito već pet godina pokazuje izniman vozački 
talent. U svojoj prvoj sezoni osvojio je međunarodni 

Intrepid Driver Program Cup u klasi Baby Kart.
U finalnoj utrci, Vito, vozač kluba ANVI Racing Grobnik 
iz Čavala, izveo je pravi podvig probivši se sa 22. na 6. 
mjesto. Ovaj izvanredni rezultat samo potvrđuje nje-
govu izuzetnu sposobnost i odlučnost, postavljajući 
ga kao jednog od najperspektivnijih mladih kartin-
gaša u Hrvatskoj.

UDRUGA GROBNIČKI REZ

Jesenski 2. Dječji SuperTikva fest i  
12. Pekmezijada

U subotu 19. listopada 2024. godine 
u Domu kulture u Čavlima održao 
se veliki dječji SuperTikva fest i već 

tradicionalna, 12. po redu Pekmezijada. Ma-
nifestaciju je obilježila izvrsna ponuda kola-
ča, pekmeza i ostalih domaćih proizvoda iz 
grobničkih OPG-ova, uz nezaobilazna jela 
od bundeve, bezbroj zabavnih aktivnosti i 
natjecanje u Tikvorezu kojeg nitko nije htio 
propustiti, a cilj je bio osvojiti nagradu za 
Naj SuperTikvu.

Prošlogodišnji prvi Supertikva fest u or-
ganizaciji Udruge Grobnički rez, u Čavle je 
privukao brojne mališane i osigurao odlič-
nu zabavu, stoga se i ove godine nastavilo 
trosatno dječje druženje u Domu kulture na 
Čavlima sa Supertikvom i sestricom Tikvi-
com u glavnim ulogama.

Ove godine se uz SuperTikva fest zajedno 
održala tradicionalna 12. po redu čavjanska 
Pekmezijada - Udruge Vidov san, a organi-
zatori su se i ovoga puta pobrinuli da zaba-
ve i slatkih zalogaja ne nedostaje.

Što se pak tikve ili bundeve tiče djeca su se 
mogla okušati u malim kulinarskim duelima 
dok su spravljali juhu od bundeve i polpeti-
ce od tikvica i povrća, a na degustacijskom 
stolu našli će se razni tikvasti proizvodi 
poput namaza od sjemenki buče, bučinog 
mlijeka i tikvastih špageta. U 18.30 na re-
pertoaru je bila dječja predstava nakon koje 
se održala dramska radionica za one koji su 
željeli osjetiti kako je to stati na  „daske po-
zornice“, a uz pomoć dramske pedagoginje. 

A kako zabave zaista ne bi nedostajalo, po-
trudile su se i vrijedne ruke članica Udruge 

Vidov san, koje uz bogatu ponudu pekmeza 
i kolača imale radionicu „Šarenih palačinki“ 
te natjecanja u brzom okretanju, za one naj-
mlađe! Na njihovom stolu našli su se i brojni 
domaći i zdravi proizvodi iz ponude naših 
OPG-ova.  

„Potaknuti prošlogodišnjim interesom i 
dječjim veseljem, odlučili smo i ove godine 
organizirati ovu zabavnu i šarenu manife-
staciju, u nadi da će kao i Pekmezijada ući u 
tradiciju i postati nešto čemu se djeca una-
prijed vesele i što očekuju s nestrpljenjem“, 
poručili su organizatori. 

Ulaz za sve je bio besplatan, uz podršku i 
pokroviteljstvo Općine i TZO Čavle.
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katedra blagdani

KATEDRA ČAKAVSKOG SABORA GROBNIŠĆINE 

Različita događanja u Kaštelu 
tijekom cijele godine

Piše: Marijan Zidarić, voditelj 
IC Putovima Frankopana  
Grad Grobnik

Doista, dugo je prva polovica godine 
prolazila u rekapitulaciji prošle go-
dine, usklađivanju financija, natjeca-

nju za nove novce i tako u nedogled, da 
bi, ipak, kulminacija uslijedila na jesen, 
Grobničku jesen koja je tolike minule go-
dine “zapečatila” i pružila nezaboravne 
događaje za našu Grobnišćinu. Osjećajući 
glad naših žitelja za događajima va Kašte-
lu, ubacili smo u višu brzinu i organizirali 
niz različitih kulturnih priredbi. Pomalo s 
vjetrom u jedrima potpuno obnovljene 
Galerije suvremene umjetnosti Grobnik, 
a pomalo i zahvaljujući dobrom odazivu 
naših sumještana, ali i žitelja cijele župani-
je, ušli smo u ritam čestih izložbi i postava 
u galeriji. Bili smo tako u mogućnosti po-
nuditi našim posjetiteljima doista razno-
vrsne i umjetnički vrlo vrijedne izložbe i 
predstavljanja poznatih, ali i manje znanih 
umjetnika, uz izložbu “Upoznajmo Fran-
kopane” koja se uklopila u onaj povijesni 
dio našeg Kaštela. 
U siječnju smo okupili udruge koje djeluju 
na grobničkom području i kroz nekoliko 
radionica zabavili mnogobrojnu publiku 
povodom Noći muzeja ‘24., ali i naučili ih 
ponešto o glazbi, slikanju, fotografiranju. 
Učinili smo ovo kao svojevrstan početak 
tradicije obilježavanja ovoga dana. Uskrs 
smo treću godinu za redom obilježili naj-
dužim šišerom Grobnika i šire, koji se opet 
povećao za čitavi metar (ove godine je 
bio na 17 metara) i pružio dobar razlog za 
druženje velikog broja nonića, roditelja i 
djece, tijekom sunčanog poslijepodneva 
na Kaštelu. Uoči već tradicionalnog Dana 
muzeja, pokrenuli smo “Frankopanski 
krug” u sklopu kojega smo se bavili povi-
jesnim temama urote Zrinsko-Frankopan-
ske i pričom dočarali cijeli krug umjetno-
sti, graditeljstva, obrazovanja, vladanja i 
na kraju propasti dvije značajne hrvatske 
obitelji, a ujedno smo i povezali njihovo 

vrijeme s jazz glazbom i izvedbom Zora-
na Majstorovića koji je iskoristio priliku s 
nama proslaviti svjetski dan jazza, također 
30. travnja. 
Dan muzeja je ove godine doveo k nama 
mlade, a već vrhunske plesačice, člani-
ce ansambla u sklopu baletne škole OŠ 
Vežica koje su, pod stručnim vodstvom 
naše članice i plesne pedagoginje Kate 
Foley, “prošetale” i “proplesale” Kaštelom 
u 6 slika. Zahvaljujući suradnji s udrugom 
MOOK (Muzika u koracima), možemo se 
pohvaliti kako je Kaštel postao dom mno-
gim mladim ljudima, mahom polaznicima 
glazbenih tečajeva koji su svoja nova zna-
nja i vještine pokazali početkom lipnja na 
završnom godišnjem koncertu povodom 
kraja školske godine. 
Uz ljetne temperature i specifičan, ljet-
ni način života, pripremili smo i “pitkije” 
programe, pa smo 5. srpnja u suradnji s 
Mješovitim pjevačkim zborom Castrum 
priredili nezaboravno glazbeno druženje, 
a dva dana kasnije bili domaćini i prvom 
plesnjaku u Kaštelu, u suradnji s riječkom 
udrugom rockera LP Rock. Desetak dana 
kasnije, ponovno u suradnji s udrugom 
MOOK, realizirali smo i izložbu “Ono sve 
što znaš o meni”, mlade riječke autorice 
Marije Zorić. Njoj su glazbenu potporu 
pružili upravo mentori iz Mook-a: Sergej 
Božić  i Slađana Čolović i održali koncert 

VESELO USUSRET BLAGDANIMA

Sveti Nikola, Božićna bajka, 
predstava, koncert  i vilenjaci

Godina je završila najljepšom manife-
stacijom. Održana je “Božićna bajka 
va Kaštelu“. Manifestacija u režiji dje-

ce, koja su svojim trudom i kreativnošću i 
ove godine u svima probudili božićni duh.
Djeca općine Čavle, uz pomoć Udruge 
Grobnički rez, svojih učitelja, odgajatelja  i 
roditelja, a uz vilenjake, klauna i djeda mra-
za pripremili su bogat program i božićni 
sajam s kojeg dobrovoljni prilozi  idu u hu-
manitarne svrhe za akciju „Čavja za svoji 
judi“. Manifestacija se održala pod pokro-
viteljstvom Općine Čavle, a uz pomoć i po-
dršku Turističke zajednice Čavle.

Tjedan dana prije Dom kulture pretvorio 
se u „Dom malih vilenjaka“ gdje su se 
djeca vrtićke i školske dobi mogla zabaviti 
uz sportske, kreativne, edukativne i zabav-
ne radionice u blagdanskom duhu. 
Mjesec prosinac započeo je dolaskom Sve-
tog Nikole koji je djeci predškolskog uzra-
sta dijelio poklone, održana je i predstava 
„Kako su Sv. Nikola i Djed Mraz spasili 
Božić“, a treće adventske nedjelje Limena 
glazba Marinići i Mješoviti pjevački zbor 
Castrum održali su Božićni koncert. u atriju pred mnogobrojnim poklonicima 

njihove glazbe, napose fenomena Sergeja 
Božića, finalista popularnog The Voicea. 
Do Bartoje posjetili su nas popularni Whi-
teheads, band iz Rijeke koji se proslavio 
“korona hitom” Ordinary people, ali i svo-
jim energičnim i vrhunskim nastupima 
diljem regije. Njihovim ćemo koncertom 
završili smo glazbena događanja u Kaštelu 
i brusili dinamičnu Grobničku jesen koja je 
počela izložbom radova Likovne koloni-
je. Pomorski i povijesni muzej Hrvatskog 
primorja u Kaštel namje doveo bajkoteku 
„Vuk i sedam kozlića“, a za djecu i mlade 
organizirane usu i radionice pisanja poezi-
je i proze te filmska radionica, ali i 5. Tur 
fest, festival turskog streličarstva. Tijekom 
Grobničke jeseni uz otvorenje, održalo se 
nekoliko soareja ( večernjih primanja po 
običajima višeg društva ), večeri klasič-
ne glazbe. Nastupili su Saša Miljanović, 
Ivana Vrban, Ana Miculinić, Alvin Ćućić, 
Borna Buger, Ivana Vrban i Magdale-
na Banfić,  predstavljena je druga zbirka 
pjesama Cvetane Linić „Tu j ostalo srce“ te 
izložba iz fundusa suvremene umjetnosti 
„Između jučer i sutra“. Održan je i tradi-
cionalni stručno- znanstveni skup „Grob-
nišćina: tragovi, znakovi, smjerokazi“, 
a u sklopu projekta Darovani  izdana je i 
online knjiga „Tu, kadi naš lipi ČA biva“.  
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vicevi po grobnički

grobnički dondolaši

Nasmijmo se malo…

Autor: Cvetan Pelčić

ZLATNI PIR 
Slavili su Marija i Ivan 50 let braka i storili velu 
feštu. Bila j’ cela familija, susedi i prijateli. Kad 
je kasno k večeru fešta bila gotova, pomalo su se 
Marija i Ivan parićevali da gredu spat. Ivan je šal 
prvi, a Marija da će još sled pospravit prvo leh gre va kamaru. Usput je, 
onako vražja kakova j’ bila, zmišjala va sebi kakovu će spavaćicu obuć za 
spat za tako velu obljetnicu ko ča j’ „zlatni pir“. Gjeda malo, prebire po 
pikabitu i najzad se domisli: - Ma gren ja lipo va kućetu gola golcata! –
Uhaja va kamaru, a Ivan leži na bok obrnjen, a na komodinu j’ svitle-
la noćna lampica, tako da j’ va kamari ustvari bilo napol škuro. Dojde 
Marija do kućete i da će leć, a jušto se j’ Ivan na drugi bok obnul i malo 
ju gjeda i veli joj: - Pa za  majku milu Marijo, pa bar za današnju noć si 
mogla tu stomanju speglat, a ne doć va tako zmežjenoj!

ALA, PRTI SE 
Došal Ivić va školu z črnicun spod oka. Pita ga mištra da ča se j’ dogodi-
lo, a veli Ivić: - Znate, mi smo van jako siromašna familija, mi si spimo 
na jednoj kućeti i niku dobu noći ćaća pita: - Ivić, da spiš? – a ja velin: 
- Ne! – i on udri po meni.
Drugi dan dojde va školu z črnicun spod drugoga oka i sopet isto povi 
mištri. Nebogoga Ivića j’ bilo mištri žal, pa mu veli: - Ivić, večeras kad te 
ćaća bude pital da spiš ti trdo muči, da ne biš besede rekal. Pa ćeš videt 
da će bit dobro.
Drugi dan dojde Ivić z črjenin natečenin noson. – Ča j’ bilo, Ivić? – pita 
ga mištra. On opet istu štoriju: - Znate, mi smo van jako siromašna 
familija, mi si spimo na jednoj kućeti i niku dobu noći ćaća pita: - Ivić, 
da spiš? – a ja san ov put trdo mučal. I mučin ja tako, 
mučin, kad niku dobu ćaća zazija: - Ala, prti se! – 
a ja velin: - A kamo?!

 IVIĆ I AMERIKANAC
Ivić je delal va portu i kad je ki brod dohajal on je bil 
taj ki bi ćapal cimu. Dohajal jedan amerikanski brod i 
nikako da mu ozgora hite tu prognanu cimu. Zija Ivić: 
- Hiti mi taj konop! - a ov gori zija: - Yes, yes! - ma 
konop ne hita, pa Ivić sopet isto pita, ovaj isto odgo-
vara, ma konop ne hita, a vrime leti, nikako da se brod 
priveže. Domisli se Ivić da zna malo engleskog pa mu zija: - 
Do you speak english? - ovaj uporno: - Yes, yes! – Pa ča 
čekaš trubilo, hiti mi već jedanput taj konop!

IVIĆ I LIFT
Da j’ došal Ivić va neboder i prvi put va ono vrime 
vidi lift i gjeda kako to dela. Gre nutra jedna stara 
i grda ženska i gre lift zgorun, pa se j’ lift spušćal 
nazad doli i vanka zijdejedna lipa divojka. Pogjeda 
Ivić živo i veli: - Viš, dobro da znan, ovdi ću ja 
dopejat moju Mariju!

TELAC I KRAVA
Mići Ivan je bil va štali i gjedal telčića ki j’ pred 
malo vrimena zležen i kad je šal telčić cicat svoju 
mater kravu, Ivan zileti z štale i teče materi zijajuć: 
- Mamo, mamo tecite brzo va štalu aš van telac 
kravu ji!

GROBNIČANI I UTAKMICA
Gredu dva Grobničana na utakmicu i veli prvi 
drugomu: - Ako naši pobijede, napit ćemo se da se 
nećemo do jutra streznit! – a veli ov drugi: - A ča 
ako zgube? – A niš, onda ćemo črno!

 MIĆI OD KUŽINE     
Ivić je bil mići od kužine na brodu, pa kad su se fermali va nikon 
portu većina posade broda su šli, a kamo leh va kažin i da će zet i 
Ivića sobun, aš da se j’ pokazal vredan i dobar. Dojdu dva od njih i Ivić 
treći va jedan kažin i pitaju ke su njin „gospe“ na raspolaganju, a veli 
gazdarica da su leh dve, a ča sad storit, a njih su tri. Misli jedan od njih 
da ako imaju kakovu pupu za napuhnut, pa da daju Iviću, aš da ionako je 
premlad i nikad ni delal „one stvari“.
Gredu oni saki va svoju kamaru, a Ivić va kamaru z pupun. Drugi dan po-
vedaju kako j’ bilo i pitaju Ivića da njin povi. Veli Ivić: - Ma znate ča? Vi 
ste mene klali va kamaru z nikakovun štrigun! Ja dojden va kamaru, a 
ona leži na kućeti, živo gjeda Bog nas dragi očuvaj. Ja gren okol kućete, 
ćapan ju za rit, a ona nanke niš. Tako ju ćapan par put, pa mij’ počelo 
bit teplo, da san zajedno poneštru oprl. Najzad mi j’ bila puna kapa sega 
i ja san skočil na nju, onako po grobnički ju bušnul za vrat, a ona j’ 
počela švikat, storila četiri krugi po kamari i poletela čez poneštru vanka.

Mesopust je pred vratimi  

U Čavlima se, na adresi Halovac 1,u prizemlju zgrade, ispod caffe Kod i sako leto  na 
Tri kraji, dojdemo na Cipicu pu naše Anke Rak - Dižice, ka nas dočeka z veseljen, a 
pjesma i tanac zajedno najave da je Mesopust pred vratimi. Lani je čast imel, ko 

najboji dondolaš 2023. leta, prvi pozvonit na veli zvonac Fran Fućak - Belo, i tako najavit 
da smo parićani poć, zvoneć obahajat našu milu Grobnišćinu. 
Lani smo za vrime mesopusta imeli 8 zvonjav, od čega ističemo odlazak va Ptuj, na jedan 
od najvećih festivalih tradicijskih maski Europe, kadi smo predstavili naši običaji i Grobni-
šćinu med 31 zvončarskih i etnografskih grup.
Organizirali smo maškarani tanci na Čavji. Kantalo sej i tancalo uz grupu Aurora, i zato ni 
čudo da su maškare napunile dom i pokazale kuliko maškare vole Čavju, i kuliko je bitno 
da se to održi i va narednih letih.
Ponosni smo da smo prodajom humanitarnog kalendara, prikupili 6.200 euri, ke smo na-
mijenili Udruzi Rijeka 21 - Udruga za sindrom down, a prikupjena sredstva će se iskoristit 

Piše: Alen Haramija,  
predsjednik Udruge „Grobničkih Dondolaši“
za renoviranje kupaone va njihovoj Udruzi.
Krajen svibnja gostovali smo na jugu Italije, va mestu Tricarico, na međunarodnoj povorci 
tradicijskih maski, kadi smo oduševili domaćine z našun zvonjavun i pojavun, te stekli 
nova prijatejstva i kontakti za buduće karnevale i festivale va Italiji. Pritom smo posjetili 
arheološki talijanski grad pod popelon- Pompeji i grad ki se nalazi na UNESCO- voj svjet-
skoj baštini kadi je sniman film Pasija. Hvala Općini Čavle i PGŽ na pomoći da vidimo i 
doživimo lipo iskustvo ovoga putovanja. Zahvaljujemo simi ki nas prate i podržavaju rad 
udruge, na bilo ki način. 
Već smo parićani za drugo leto, kad će Udruga proslavit i obilježit 25. godišnjicu osnut-
ka Udruge i još jedanput pokazat kuliko se dondolaši pojidaju i čuvaju naše mesopusne 
užance na ponos cele Grobnišćine!
Ne hjustajmo va tujinu, leh čuvajmo svoj koren, ime i starinu! Sako dobro za Božić i Novo 
leto!


